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فقدان شفافیت از مشکلات جدی 
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خبری شبکه دو سیما در پاسخ 

روزنامه

سعید جلیلی :

جهش ایران بدون جهش 
مدیرکل انتقال خون استان قم اعلام کرد: استان قم ممکن نیست 

میزان اهدای خون درقم 
بالاتر از میانگین کشوری 

40هزارنفردرقم اهدا کننده مستمر خون هستند

هر یک واحد خون می توانند جان سه بیمار را نجات دهد
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مدیر منطقه هفت شهرداری قم هشدارداد:
اماکن تجاری و اقامتی ناایمن تهدیدی برای هسته مرکزی شهر

  

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری قم با بیان اینکه تعداد صندوق های 
اخذ رای استان با ۱0درصد افزایش به ۷۲۹ صندوق افزایش یافته است، گفت: ۸4۶ 
آنان  استان هستند که حدود ۲0 هزار  دراین  درانتخابات  واجد شرایط حضور  هزار 
رای اولی می باشند. بیژن سلیمانپور، روز دوشنبه درچهل و هشتمین جلسه شورای 
اطلاع رسانی استان در سالن کرامت استانداری قم، افزود: ۲۲ هزار نفر در برگزاری 
این انتخابات دربخش های مختلف مشارکت دارند ضمن اینکه تمام تمهیدات لازم از 
جمله صندوق های الکترونیکی و دستی، تعرفه ها و اوراق به استان وارد و دپو و قرنطینه 

مدیر منطقه هشت شهرداری قم گفت: امروز پردیسان با ۲۸ بوستان شهری و 3 بوستان 
فرامنطقه ای و ۹۹/۲5  مترمربع سرانه فضای سبز نزدیک ترین عدد به استاندارهای 
جهانی را به نام خود ثبت کرده است. محمد رمضانی ،پردیسان را منطقه ای سبز خواند 
و اظهار داشت: امروز پردیسان با سرانه فضای سبزی بالغ بر ۹۹/۲5 مترمربع به ازای هر 
شهروند، نزدیک ترین استاندارد را به سرانه فضای سبز در اروپا دارد. وی منطقه هشت 
را با دارا بودن 3 بوستان فرامنطقه ای یکی از قطب های گردشگری زیست محیطی در قم 
دانست و افزود: امروز شهر قم به خصوص پردیسان ازنظر فضای سبز و تعداد بوستان 

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری قم:

هیچگونه تهدید امنیتی در سطح استان قم وجود ندارد 
مدیر منطقه هشت شهرداری قم مطرح کرد:

پردیسان منطقه ای با استانداردهای جهانی فضای سبز
 معاون اول رییس جمهوری در توییتی در واکنش به اظهارات 
وزیر سابق اطلاعات، از شورای نگهبان درخواست کرد برای 
جبران حقوق پایمال شده و احترام به افکار عمومی به جای 
هرگونه پاسخگویی غیرموثر، اقدام به انتشار فیلم و صوت کامل 

جلسه بررسی صلاحیت مرحوم هاشمی رفسنجانی کند. 

اسحاق جهانگیری روز دوشنبه در رشته توییتی در حساب 
کاربری خود در توییتر نوشت: اظهارات دیرهنگام وزیر اطلاعات 
با چه رویکردی  برانگیز است، چه جریانی  تامل  دولت دهم 
مصلحت نظام را در ردصلاحیت آیت الله هاشمی رفسنجانی 
که به شهادت تاریخ از استوانه های انقلاب و نظام بود، می داند؟
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واکنش توییتری جهانگیری به اظهارات مصلحی؛

شورای نگهبان فیلم و صوت جلسه بررسی 
صلاحیت  مرحوم هاشمی را منتشر کند
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ریاست  انتخابات  دوره  سیزدهمین  نامزد  جلیلی  سعید 
جمهوری گفت: : ما فکر می کنیم اگر صحبت از جهش ایران 
می کنیم که آن محتاج یک جهاد بزرگ است؛ جهش ایران 
بدون جهش روستاها و شهرها ممکن نیست، جهش ایران 

بدون جهش استان قم ممکن نیست. سعید جلیلی عصر 
یکشنبه در پیام تصویری خطاب به مردم استان قم با اشاره 
به این که فرصت های استان خود را شناسایی کنید، بیان کرد: 
روستا به روستا و شهر به شهر، باید تمام این فرصت ها و سند 

یک مسئول در مرکز بهداشت قم:
واکسن هراسی کنترل کرونا را با چالش مواجه کرده است

2

عبدالناصر همتی: 

باید نگاه اقتصادی بر استان ها 
حاکم شود

بهزادنبوی:

 مردم به صحنه بیایند، پیروز انتخابات 
هستیم

دوره  سیزدهمین  کاندیدای 
انتخابات ریاست جمهوری گفت: 
به منظور دستیابی به توسعه باید 
نگاه سیاسی بر استانها را به نگاه 
اقتصادی تبدیل کنیم.  عبدالناصر 
برنامه  در  شنبه  روز  همتی 
با  قزوین  استان  ویژه  انتخاباتی 
اشاره به جانباختگان کرونا، افزود: 
خیلی از خانواده های این عزیزان 

 رییس جبهه اصلاحات ایران گفت: اگر 
مردم به صحنه بیایند ما هم در انتخابات 
شوراها و هم در انتخابات ریاست جمهوری 
سناریوی  تحقق  مانع  و  هستیم  پیروز 
نبوی  بهزاد  طراحی شده خواهیم شد.  
طی یک پیام ویدئویی خطاب به مردم اظهار 
کرد: علیرغم اینکه کاندیداهای قوی تر ما را 
ممکن است رد صلاحیت کرده باشند اما در 
حوزه شوراها ما به اندازه کافی کاندیدا داریم. 
2وی با بیان اینکه هر جا مردم در انتخابات  2

آگهی مزایده عمومی )نوبت اول(

واگذاری یک باب فروشگاه به متراژ 450 مترمربع 

روابط عمومی سازمان کشتارگاه صنعتی شهرداری قم

  سازمان کشتارگاه صنعتی شهرداری قم در نظر دارد از طریق مزایده عمومی نسبت به واگذاری یک باب فروشگاه به اشخاص 
حقیقی و حقوقی به صورت اجاره به مدت ۲ سال اقدام نماید. لذا كلیه متقاضیان محترم می توانند جهت اطلاع از شرایط و دریافت 
اسناد شركت در مزایده و تحویل پیشنهادات خود از تاریخ نشر آگهی نوبت دوم به مدت ۱0 روز به محل سازمان واقع در قم – كیلومتر 

6 جاده اراك، جنب امامزاده سید جمال)ع(، سازمان كشتارگاه صنعتی شهرداری قم مراجعه نمایند.
 مساحت فروشگاه 450 متر مربع، مجهز به دو اتاق سردخانه زیر صفر و بالای صفر، سیستم پكیج سرمایشی و گرمایشی، آب، برق، 

گاز و تلفن
می باشد.  سایر توضیحات در اسناد مناقصه درج گردیده است. ضمناً هزینه نشر آگهی و كارشناسی به عهده برنده مزایده می باشد.

جهت كسب اطلاعات بیشتر با شماره تلفن های 38877227 – 38877296 تماس حاصل فرمائید.

سخنی با شورای نگهبان؛ 

شفافیت خواسته زیادی نیست 
اطلاعات  وزیر  نژاد،  احمدی  زمان  در  كه  مصلحی  حیدر 
بوده است و حالا نامزد انتخابات مجلس خبرگان رهبری در 
گفت وگوی به ماجرای رد صلاحیت آیت الله هاشمی رفسنجانی 

اشاره كرده و گفته است:» بر اساس گزارشات ما از كف خیابان در سال 92 آقای رفسنجانی پیروز 
انتخابات می بود. یک عزیزی گفت مگر بچه حزب اللهی ها میگذارند این اتفاق بیفتد، جمع بندی 
من این بود باتوجه به شرایط نظام مصلحت این بود ایشان رد صلاحیت بشوند و دلایل آن را هم 
نوشتم. فقه ها و حقوقدانان شورای نگهبان هرچقدر در ذهنشان گشتند كه یک ان قلت در جمع 

بندی من بیاورند نتوانستند.
یكی از حقوق دانان شورای نگهبان سوالی مطرح كرد كه مگر ایشان چه گفته اند كه رد 
صلاحیت شوند ، گفتم من با شخص كاری ندارم ، من می گویم حفظ نظام این هزینه و این فایده 

را دارد.«
بعد از انتشار این مصاحبه كه یک زلزله تمام عیار بود، رسانه ها گفت وگوی قدیمی از كدخدایی 
سخنگوی شورای نگهبان را باز نشر كردند كه در آن گفته بود:» اگر این ادعا )كه شورای نگهبان 
به اصرار مصلحی صلاحیت هاشمی را رد كرده است( صحت داشته باشد یعنی شورای نگهبان 

نداریم و در عوض افرادی داریم كه نه خدا سرشان می شود نه قانون و نه شرع«
حالا هم دوباره سخنگوی شورای نگهبان در توییتر حرف های مصلحی را تكذیب كرده و گفته 
است كه وزیر اطلاعات دولت دهم »هرگز چنین مطالبی را در شورای نگهبان مطرح نكرده است.«

الان سوالی كه ذهن ها را به خود درگیر كرده است كه بالاخره چه كسی راست می گوید؟
قدیمی ها برای آنكه دروغ گو را رسوا كنند از حربه رودرویی استفاده می كردند تا » تا سیه روی 
شود هر كه در او غش باشد«. حالا هم بهتر است این دو اهل سیاست را با هم روبرو كنیم تا ببینم 

چه كسی راست می گوید و چه كسی ناراست.
البته فراموش نمی كنیم كه هاشمی رفسنجانی بعد از رد صلاحیت در سال 94 گفت:» 
مصلحی ]وزیر اطلاعات دولت دهم[ در سال 92 ]پیش از انتخابات ریاست جمهوری و در جریان 
بررسی صلاحیت ها[ به جلسه شورای نگهبان رفته و گفته كه ما صبح و ظهر و شب به طور مرتب 
آرای آقای هاشمی را رصد می كنیم كه ساعت به ساعت بالا می رود و الان به هفتاد درصد رسیده 
است و در این چند روز تا انتخابات اگر همین طور بالا برود، ایشان از 90 درصد بالاتر می رود و ما 

مصلحت نمی دانیم. چون اگر ایشان بیاید، همه ی رشته های دوره های ما را پنبه می كند.«
الان در مورد ماجرای رد صلاحیت علی لاریجانی هم همین سوال ها مطرح است به ویژه اینكه 
مقام معظم رهبری در سخنرانی خودشان هم به این موضوع اشاره كردند و از دستگاه های مربوط 

خواستند كه جبران كنند.
احتمالا در سال های آینده روایتی مثل ماجرای رد صلاحیت هاشمی رفسنجانی در مورد علی 

لاریجانی هم مطرح خواهد شد و البته دوباره آقای كدخدایی آن را تكذیب خواهد كرد.
واقعا وقت آن رسیده است كه شورای نگهبان در یک نشست خبری به صورت شفاف در مورد 
مسائل مطرح شده، پاسخ بدهد. توییتر جای جواب دادن به مسائل مهمی مثال تایید و عدم 

صلاحیت ها نیست.
اینكه مردم بدانند چرا نامزدهایی برای انتخابات تایید می شوند و افرادی مثل لاریجانی و 
پزشكیان رد، می تواند كمک زیادی به شفافیت سیاسی در كشور كند. خود كسانی كه رد 

صلاحیت هم شده اند به صورت رسمی درخواست كرده اند كه دلایل شورای نگهبان ارائه شود.
البته بازهم نباید فراموش كنیم كه همین امسال گفته شد كه شورای نگهبان اهل مصلحت 
اندیشی نیست و به وظیفه خود عمل می كند و حالا معلوم نیست چرا بنا به گفته مصلحی، در 

سال 92  بر اساس مصلحت نام قرمز بر روی نام هاشمی رفسنجانی كشیده است؟
شفافیت خواسته زیادی نیست. اتفاقا اگر به صورت شفاف برخی حرف ها زده شود بسیار از 
سوال هایی كه حتی مانع مشاركت مردم در انتخابات است، رفع می شود و به درک بهتر جامعه 

ایران  از شرایط كشور كمک می كند.

عبدالناصر همتی:

 مرحوم هاشمی برای توسعه ایران از هیچ 
هزینه ای دریغ نمی کرد

هاشمی  اكبر  علی  مرحوم  نوشت:  جمهوری  ریاست  انتخابات  دوره  سیزدهمین  نامزد   
رفسنجانی هرگز ناامید نمی شد و راه نشان می داد در اوج ناامیدی، امید می ساخت و برای توسعه 

ایران از هیچ هزینه ای دریغ نمی كرد. 
عبدالناصر همتی روز دوشنبه در حساب كاربری خود در توییتر نوشت: مرحوم علی اكبر 
هاشمی رفسنجانی برای من چون پدری بود كه هرگز ناامید نمی شد و راه نشان می داد در اوج 
ناامیدی، امید می ساخت و برای توسعه ایران از هیچ هزینه ای دریغ نمی كرد، حتی از آبرویش، 

حتی از رد صلاحیتش. راه هاشمی ادامه دارد.

سعید جلیلی :

جهش ایران بدون جهش استان قم 
ممکن نیست 

سعید جلیلی نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری گفت: : ما فكر 
می كنیم اگر صحبت از جهش ایران می كنیم كه آن محتاج یک جهاد بزرگ است؛ 
جهش ایران بدون جهش روستاها و شهرها ممكن نیست، جهش ایران بدون جهش 

استان قم ممكن نیست.
سعید جلیلی عصر یكشنبه در پیام تصویری خطاب به مردم استان قم با اشاره به 
این كه فرصت های استان خود را شناسایی كنید، بیان كرد: روستا به روستا و شهر به 
شهر، باید تمام این فرصت ها و سند پیشرفت قبل از همه توسط خود مردم نوشته و 
مطالبه شود، اگر صحبت از پیشرفت و جهش ایران می كنیم، جهش ایران بدون جهش 
استان ها و شهرها و روستاها ممكن نیست، هر روستایی باید به یک سلول جهش كشور 

تبدیل و تمام فرصت های آن باید استفاده شود.
وی تاكید كرد: امروز استان قم كه نقش بزرگی در شكل گیری و پیروزی انقلاب 
اسلامی و تداوم آن داشته است، می تواند سهم بزرگی در جهش كشور داشته باشد؛ 
استان قم فرصت های بسیار خوب مادی و معنوی را باهم دارد، امروز باید این فرصت ها 

به خوبی شناخته و جهش داده شود.
وی افزود: فرصت هایی كه در حوزه كشاورزی، صنعت و معدن این استان وجود 
دارد، فرصت هایی كه حتی با مجاهدت و ابتكار شما مردم در سایر عرصه ها و حتی 
در حوزه ای مثل شیلات، ظرفیت انرژی خورشیدی و نیروگاه های خورشیدی شكل 

گرفته است.
جلیلی با اشاره به فرصت عرصه گردشگری و زیارت در استان قم، اضافه كرد: زائران 
حضرت معصومه)س( و زیارت مسجد جمكران یک فرصت بسیار ارزشمند است؛ 
این ها ظرفیت های معنوی است كه می تواند در بستر آن از بسیاری پیشرفت ها و 

فرصت های دیگر نیز استفاده شود.
وی تصریح كرد: ما می دانیم كه در كنار این ظرفیت ها، استان شما چالش هایی نیز 
دارد، اینكه بخش عمده ای از كارخانه های شهرک های صنعتی استان متاسفانه یا 
تضعیف و یا تعطیل شده اند؛ اینكه در استان شما برخی چالش هایی همچون خشک 
بودن سرزمین و كم آبی وجود دارد اما این ها چالش هایی نیست كه مانع پیشرفت 
استان ارزشمندی مثل قم باشد، ما فكر می كنیم اگر ظرفیت های استان قم به خوبی 
شناخته، مدیریت و برنامه ریزی شود، می تواند موفقیت بزرگ نه تنها برای استان، بلكه 

برای كشور شكل گیرد.
جلیلی در پایان افزود: ما فكر می كنیم اگر صحبت از جهش ایران می كنیم كه آن 
محتاج یک جهاد بزرگ است؛ جهش ایران بدون جهش روستاها و شهرها ممكن 

نیست، جهش ایران بدون جهش استان قم ممكن نیست.

مصطفی داننده*

آگهی مناقصه)نوبت دوم(

 سازمان آرامستان ها شهرداری قم

روابط عمومی سازمان آرامستانها

 در نظر دارد تأمین بخشی از نیروی انسانی خود را در سال 1400-1401 را از طریق برگزاری مناقصه برای مدت یكسال به شركتهای 
خدماتی دارای مجوز از اداره تعاون، كار و رفاه اجتماعی استان قم واگذار نماید.

شرایط: متقاضیان باید توانایی انجام كار در خصوص موضوع پیمان و همچنین صلاحیت پیمانكاری  از اداره كار ورفاه امور اجتماعی 
را داشته باشند.

سپرده شركت در مناقصه به مبلغ ۶00/000/000 ریال ) ششصد میلیون ریال ( می باشد. كه هم بصورت واریز نقدی ویا ضمانت 
نامه بانكی امكان پذیر میباشد. 

سازمان آرامستانها مكلف می باشد در صورتی كه برنده مناقصه حاضر به انعقاد قرارداد نشود سپرده شركت در مناقصه مشارالیه ضبط 
می نماید و همچنین نفر دوم هم اگر برای انجام عقد قرارداد به او مراجعه گردد و از انجام معامله امتناع نماید سپرده شركت در مناقصه 

ضبط خواهد شد. 
سازمان اختیار دارد بعد از بازگشائی پیشنهادات و پس ازبررسی ، برنده مناقصه را تا هفت  روز كاری اعلام نماید. 

در روز بازگشائی پیشنهادات ، حضور شركت كنندگان درجلسه كمیسیون معاملات لازم نمی باشد.
در قرارداد منعقده با برنده مناقصه رعایت قانون كار )بیمه تامین اجتماعی ( و مالیات بر حقوق برای كارگران الزامی است.

سازمان آرامستانها در رد وقبول پیشنهادات مختار بوده و هزینه آگهی برعهده برنده مناقصه می باشد.
در صورت عقد قرارداد با برنده مناقصه ، هر گونه پرداخت وجه از طریق حساب مشترک فی مابین صورت می پذیرد.

 متقاضیان می توانند جهت دریافت اسناد مناقصه وكسب اطلاعات بیشتر بعد از انتشار آگهی دوم  به مدت 10 روز در ساعات اداری 
به سازمان مراجعه نمایند.

تذکر مهم: بر اساس آیین نامه معاملات شهرداری ها مدت ده روز در بند فوق الذكر شامل هم اخذ و هم تحویل اسناد می باشد.
 متقاضی مبایست مبلغ پیشنهادی خود را بابت حق مدیریت هر نیرو )ماهیانه( تعیین نماید. و از حیث مبلغ ) مشخص، معین، بدون 

قید و ابهام ( بوده ودر پاكت لاک ومهر شده تسلیم گردد. 
محل توزیع اسناد: جاده قدیم قم –تهران كیلومتر4 سازمان بهشت معصومه ساختمان اداری واحد امور پیمانها - تلفن 1530

محل تحویل پاکتهای پیشنهادی: قم ،بلوار امام موسی صدر ، ساختمان شهرداری مركز، طبقه 4 معاونت خدمات شهری 
واموراجتماعی ، واحد حراست .
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رییس ستاد انتخابات کشور:

بیش از ۵۹ میلیون نفر واجد شرایط
 رای دادن هستند

رییس ستاد انتخابات كشور گفت: از 59 میلیون و 310 هزار واجد شرایط رای دادن 
در انتخابات 28 خرداد، یک میلیون و 392 هزار و 148 رای اولی هستند. 

جمال عرف روز دوشنبه در نشست خبری با تبریک دهه كرامت گفت: در حوزه 
ریاست جمهوری بیش از 67 هزار صندوق رای را آماده و با ناظر نهایی كردیم. در حوزه 

شوراها هم 75 هزار صندوق  پیش بینی شدهاست.
 رییس ستاد انتخابات از مشاركت یک و نیم میلیون نفر عوامل اجرایی نظارتی و 
بارزسی در انتخابات خبر داد و افزود: در نمایندگی های ایران در سراسر جهان450 

صندوق برای اخذ رای در نظر گرفته شده است.
عرف درباره واجدین شرایط گفت: در این دوره یک میلیون و 392 هزار و 148 رای 

اولی در این دوره خواهیم داشت كه 706 هزار و 988 نفر مرد و بقیه زن هستند.  
و  الكترونیكی  صندوق  از  اعم  انتخاباتی  اقلام  ارسالكلیه  از   همچنین  وی  
غیرالكترونیک و احراز هویت به حوزه ها خبر داد و گفت: واكسیناسیون 5 هزار و 500 
نفر از عوامل اجرایی انجام شده است. ضمن اینكه با همكاری وزارت بهداشت قرار 
شد با استفاده از واكسن ایرانی واكسیناسیون انجام شود و امروز قول دادند در كمیته 

اخلاق موضوع مطرح شود.
معاون سیاسی وزارت كشور درباره اقدامات ستاد انتخابات برای برگزاری انتخابات 
پرشور و تمهیدات پروتكل بهداشتی، گفت: از مهرماه سال گذشته تمهیدات این 
انتخابات آغاز شد و 12 جلسه شخصا به صورت حضوری و ویدئوكنفرانسی با همه 

روسای ستاد انتخابات داشتم كه یكی از بحث های اصلی، مشاركت حداكثری بود.
عرف با اشاره به نشستهای خود با نمایندگان احزاب و گروههای سیاسی اظهار كرد: 
در این مدت 6 جلسه با احزاب و گروه های سیاسی برگزار كردم. وزیر هم با استانداران و 
هم با فعالان سیاسی جلسه داشت و همه تلاش وزارت كشور این بود گروه های مرجع 

فعال شوند تا انتخابات پرشور داشته باشیم.
عرف ادامه داد: یكی از مفروضات وزارت كشور احتمال كشیده شدن انتخابات به 
دور دوم است كه در این زمینه تعرفه های لازم چاپ و اگر دور دوم كشیده شد جمعه 
بعد دور دوم برگزار می شود. رییس ستاد انتخابات وزارت كشور در پاسخ به پرسش 
ایرنا درباره تایید صلاحیت نامزدهای انتخابات شوراهای اسلامی شهر و روستا گفت: 
براساس آمار نهایی  85 درصد ثبت نام كنندگان در انتخابات شوراهای اسلامی شهر و 

92.5 درصد ثبت نام كنندگان شوراهای اسلامی روستا تایید نهایی شده اند.
وی ادامه داد:  43.44 درصد ثبت نام كنندگان مجلس شورای اسلامی و 26.1 

درصد ثبت نام كنندگان مجلس خبرگان رهبری تایید صلاحیت نهایی شده اند.

محمد ظریف: 

مشارکت مردم در انتخابات تحریم های 
آینده را خنثی می کند

وزیر امور خارجه تاكید كرد: مشاركت مردم نه تنها لغو تحریم ها را تسریع می كند و 
بنیان جنگ اقتصادی علیه ملت دلاور ایران را درهم خواهد شكست، بلكه تحریم های 

آینده را نیز خنثی می كند. 
»محمدجواد ظریف« در ویدئویی كه در حساب كاربری اش در اینستاگرام منتشر 
شده است، گفت: جمعه روزی است كه از طریق صندوق  رای می توانیم دریچه های 

روشنایی و امید را برای آینده خود و فرزندان مان باز نگهداریم.
وی با تاكید بر اینكه كمبودها، كاستی ها و اشتباهات كم  نبوده و نیستند، اظهار 
داشت: من به سهم خود شرمنده سختی ها و ناروایی هایی هستم كه كام مردم را تلخ 
كرده است اما قهر با صندوق رأی قطعا راه حل نیست و اگر به مشكلات نیافزاید از آنها 

نخواهد كاست.
این دیپلمات عالی رتبه با بیان اینكه ملت توسعه خواه ملتی است كه هیچ فرصتی را - 
حتی ظاهرا كوچک - برای اصلاح و پیشرفت از دست نمی دهد، تصریح كرد: مردم ما 
مؤثرترین ضامن آزادی، امنیت، سربلندی و پیشرفت كشورند. مشاركت هوشمندانه و 
گسترده مردم - در داخل و خارج - در تعیین سرنوشت خود قدرت ملی را رقم می زند، 
منافع ملی را در سطح جهانی پاسداری می كند و پشتوانه اصلی برای تعامل سازنده 
بین المللی است. ظریف با اشاره به آثار مشاركت گسترده مردم در انتخابات خاطرنشان 
كرد: مشاركت مردم نه تنها لغو تحریم ها را تسریع می كند و بنیان جنگ اقتصادی علیه 
ملت دلاور ایران را درهم خواهد شكست، بلكه تحریم های آینده را نیز خنثی می كند.

به گفته وزیر امور خارجه، افزایش مشاركت به ناامیدی تندروهای بیرونی و درونی، 
صهیونیست ها و تروریست های اقتصادی - كه با ایران هراسی و برجام ستیزی چشم 

طمع به شكست تعامل و افزایش تحریم ها دوخته اند - خواهد انجامید.
وی با بیان اینكه مردم ایران همیشه »پدیده« بوده اند و »فرصت« آفریده اند، ابراز 
داشت: امیدوارم در انتخابات 1400 نیز مردم فرصت تازه ای برای حركت به سوی 
ایرانی آباد،  آزاد و توسعه یافته خلق كنند. دست در دست هم، 28 خرداد را به جشنواره 

ملی امید برای همه ایرانیان تبدیل كنیم.
  

بهزادنبوی:

 مردم به صحنه بیایند، پیروز
 انتخابات هستیم

 رییس جبهه اصلاحات ایران گفت: اگر مردم به صحنه بیایند ما هم در انتخابات 
شوراها و هم در انتخابات ریاست جمهوری پیروز هستیم و مانع تحقق سناریوی 

طراحی شده خواهیم شد. 
اینكه  علیرغم  كرد:  اظهار  مردم  به  خطاب  ویدئویی  پیام  یک  طی  نبوی  بهزاد 
كاندیداهای قوی تر ما را ممكن است رد صلاحیت كرده باشند اما در حوزه شوراها ما 

به اندازه كافی كاندیدا داریم.
وی با بیان اینكه هر جا مردم در انتخابات حضور پیدا نكردند، ما شكست خوردیم، 
افزود: هدف ما از دعوت مردم برای حضور در پای صندوق های رای، پیروزی خودمان 
در انتخابات نیست بلكه ما برای نجات ایران می گوییم در انتخابات شركت كنید؛ برای 
اینكه كشور دچار سرنوشتی نشود كه بعدا هیچ كدام از ما راه برگشتی نداشته باشیم 
و افسوس بخوریم كه چرا آن موقع كه می شد جلوی خطر را گرفت، این كار را نكردیم.

رییس جبهه اصلاحات ایران تصریح كرد: اگر مردم به صحنه بیایند ما هم در 
انتخابات شوراها برنده ایم و هم در انتخابات ریاست جمهوری مانع تحقق سناریوی 
طراحی شده خواهیم شد. بنابراین از فعالان سیاسی تقاضا می كنم كه تا جای 
ممكن مردم را پای صندوق رای بیاورند. مردم به هركس كه می خواهند رای دهند 
ولی پای صندوق بیایند. وی، ردصلاحیت ها در انتخابات 1400 را یادآور شد و گفت: 
مردم عزیز ما باید بدانند وقتی نهادهای مرتبط با نظارت بر انتخابات و همه طیفی 
كه مخالف حضور مردم در صحنه هستند به روش های مستقیم و غیرمستقیم مردم 
را تشویق به حضور نیافتن در پای صندوق ها می كنند ما باید براساس برهان خلف، 
پای صندوق های رای بیاییم و مانع تحقق اهدافی شویم كه به زیان ملک و مردم است.

واکنش توییتری جهانگیری به اظهارات مصلحی؛

شورای نگهبان فیلم و صوت جلسه بررسی 
صلاحیت  مرحوم هاشمی را منتشر کند

 معاون اول رییس جمهوری در توییتی در واكنش به اظهارات وزیر سابق اطلاعات، 
از شورای نگهبان درخواست كرد برای جبران حقوق پایمال شده و احترام به افكار 
عمومی به جای هرگونه پاسخگویی غیرموثر، اقدام به انتشار فیلم و صوت كامل جلسه 

بررسی صلاحیت مرحوم هاشمی رفسنجانی كند. 
اسحاق جهانگیری روز دوشنبه در رشته توییتی در حساب كاربری خود در توییتر 
نوشت: اظهارات دیرهنگام وزیر اطلاعات دولت دهم تامل برانگیز است، چه جریانی 
با چه رویكردی مصلحت نظام را در ردصلاحیت آیت الله هاشمی رفسنجانی كه به 

شهادت تاریخ از استوانه های انقلاب و نظام بود، می داند؟
درباره  مستنداتی  و  گزارش ها  چه  براساس  افزود:  جمهوری  رییس  اول  معاون 
تصمیم گیری  و  تصمیم سازی  نگهبان  شورای  در  حتی  كشور  مسائل  مهمترین 
می شود؟ با اندیشه انقلاب، منطق جمهوریت و قانون اساسی میزان رای مردم و 
انتخاب مدیران توانمند حق آنان است، چه مصلحتی بالاتر از این برای ایران؟ حتی 
امنیت و اقتدار كشور هم با انتخابات حداكثری تامین می شود و هر تقصیر و قصوری 

در این مهم لطمه به كیان جمهوری اسلامی ایران است.

پیامدهای »روانی« وعده های ناممکن 
نامزدها

 مرور وعده های غیرممكن، عجیب و گاه بی مبنای بسیاری از نامزدهای انتخابات 
ریاست جمهوری، زنگ خطر وضعیت روانی _ اجتماعی »ناامیدی پس از امیدواری« 
را از اكنون به صدا درآورده است؛ به جز یک نامزد، تقریبا همه آنها چنان وعده های 

حیرت انگیزی می دهند كه هر صاحب نظری را به واكنش وامی دارد. 
1. برخی روانشناسان وضعیتی را توصیف كرده اند كه با عنوان بحران »ناامیدی پس از 
امیدواری« شناخته می شود؛ در این حالت چنانچه فرد یا جامعه به دلایل مختلف، ابتدا 
به شدت امیدوار و بعد از مدت كوتاهی ناامید شود، پیامدهای خطرناک فردی و اجتماعی 
بروز خواهد كرد؛ در واقع در این حالت فرد یا جامعه ای كه دچار ناامیدی شده ممكن 
است دست به واكنش های تند و خارج از قاعده بزند كه به مراتب زیان بارتر از ناامیدی 

اولیه خواهد بود.
گفته می شود اگر ناامیدی یا كم امیدی ادامه دار باشد، بسیار كم خطر از شرایطی است 

كه یک امیدواری بزرگ ناگهان، تبدیل به یاس و سرخوردگی شود.
كه  كرد  اشاره  نامزدها  »فضایی«  وعده های  از  برخی  به  می توان  رابطه،  همین  در 
انتظارهایی در میان مردم ایجاد می كند كه كارشناسان بارها تصریح كرده اند، تحقق آن 

غیرممكن و یا انجام آن با پیامدهای سنگین اقتصادی همراه است:
_ سه دهک پایین جامعه بدون هیچ آورده ای صاحب مسكن می شوند

_ به زنان خانه دار حقوق می دهیم
_ به 60 میلیون ایرانی یارانه 450 هزار تومانی تعلق می گیرد

_در 4 سال، 4 میلیون شغل ایجاد می شود
_ جوانان وام ازدواج 500 میلیون تومانی می گیرند

_ در سال اول دولتم ریشه فقر مطلق خشكانده می شود
_ اینترنت برای دهک های پایین جامعه رایگان می شود

2. حال شرایطی را تصور كنید كه چندماهی از استقرار دولت آینده گذشته است؛ 
تقریبا همه كارشناسان اقتصادی و اجتماعی هم نظر هستند كه این گونه وعده ها به هیچ 

عنوان قابلیت عملی شدن ندارد زیرا:
الف_ تحریم های سنگین سه سال اخیر همراه با برخی تحریم های طویل سابق، اوضاع 
اقتصادی را به نقطه ای از وضعیت اضطرار رسانده كه هر دولتی در بهترین حالت می تواند 

برخی از مشكلات كنونی را »كاهش« دهد چه رسد به این وعده های غیرعملی.
ب_ سایه بحران كرونا حتی در صورت كنترل كامل نیز تا مدت ها بر سر اقتصاد و 
مراوده های اجتماعی خواهد ماند و هیچ كشوری به این زودی از آن خلاص نخواهد شد.
ج_ بحران های زیست محیطی كشور از جمله كم آبی به مرحله ای رسیده است كه 
نه تنها تاثیر مخربی بر اكوسیستم ایران گذاشته، بلكه توانایی موثری بر ساحت های 
اقتصادی و معیشتی خواهد گذاشت؛ چه در حوزه تولیدات صنعتی و كشاورزی و چه 

حتی در تامین آب آشامیدنی.    
د_ رشد اقتصادی پایین 14 سال اخیر كه به طور عمده محصول تحریم بوده، فرصت 
چندانی برای تامین و عملی سازی وعده های غیرعملی باقی نخواهد گذاشت و در 
خوشبینانه ترین حالت، یک دولت منسجم و توانا تنها قادر است اوضاع كنونی را تثبیت 

یا »اندكی« بهبود بخشد.
و_ معضل دیرپای گرانی و تورم كه دهه هاست تبدیل به مشكلی ساختاری شده، به این 
راحتی قابل كنترل نیست و چنانچه سیاست های نادرست »پول پاشی« و تزریق نقدینگی 

در دولت آینده آغاز شود، ممكن است به نقطه بسیار خطرناكی برسد.
پای  مختلف  دلایل  به  شهروندان  از  عده ای  همواره  گذشته  انتخابات  همه  در   .3
انتخابات ریاست جمهوری،  صندوق های رای حاضر نشده اند؛ در 12 دوره گذشته 
هیچ گاه مشاركت زیر 50 درصد رخ نداده است؛ در انتخابات كنونی با توجه به شرایط 
موجود و با فرض صحت نظرسنجی ها و رخداد مشاركتی متوسط، حدود 50 درصد 
صاحبان حق رای، در انتخابات شركت خواهند كرد كه بخش مهمی از آنان همچون همه 

42 سال گذشته، از طبقات متوسط به پایین خواهند بود.
وعده های  همین  تحقق  امید  به  بخشی  قطع  طور  به  نیز  رای دهندگان  این  از 
غیركارشناسی و غیرعملی دل خوش خواهند كرد و امید دارند كه بلافاصله پس از استقرار 
دولت سیزدهم، قول های رویایی نامزدها عملی شود. در واقع درصد قابل توجهی از 
رای دهندگان فارغ از اینكه چه نامزدی پیروز شود، با در نظر داشتن انبوهی از قول ها 
و وعده های اقتصادی، به امید رونق معیشت و كسب وكارشان وارد صحنه شده اند و 

انتظارات زیادی برای تحقق آن دارند.  
4. به این ترتیب این »امیدواری« ایجاد خواهد شد، مشكلات حادی كه عمدتا محصول 
دو ویروس »ترامپ و كرونا« هستند به سرعت برطرف شده و تنگی معیشت شان رفع و روند 

جدیدی در جامعه آغاز شود.
5. در 8 سال گذشته، اصولگرایان و طیف تندرو و پر سروصدای آنها، مدام بر این گزاره 
تاكید كرده اند كه مشكلات كشور نه محصول ترامپ و تحریم ها و ... كه حاصل ناكارآمدی 
دولت حسن روحانی است و عامدانه نقش جنگ اقتصادی آمریكا را نادیده گرفته اند؛ 
به طور منطقی با روی كارآمدن محتمل دولتی اصولگرا، دیگر بهانه ای برای بی عملی 
یا كم كاری فرضی دولت پیش موجود نیست و بخش های بزرگی از رای دهندگان چشم 

انتظار تحقق وعده های رنگ و وارنگ نامزد)های( مورد نظرشان خواهند بود.
6. این همان وضعیتی است كه از اكنون قابل پیش بینی است: »ناامیدی پس از 
امیدواری«؛ با توجه به اینكه سهم عمده وعده های بزرگ و رویایی متعلق به كاندیداهای 
اصولگراست، پاسخگویی به امیدواری وسیع ایجاد شده برعهده این طیف خواهد بود 
و دیگر بهانه هایی همچون معطل نگه داشتن توانمندی داخل، نگاه به خارج، شرطی 

كردن اقتصاد به مذاكرات و ... هرگز قابل قبول نیست.
7. تجربه عدم تحقق سریع و فوق العاده گشایش های اقتصادی برجام و در ادامه خروج 
ترامپ از آن، پیش روی ماست؛ برخی تحلیل ها، اعتراض های دی ماه 96 را حاصل 
كارشكنی های داخلی برای تاثیر گسترده و سریع برجام در اوضاع معیشتی می دانند كه 
متاسفانه در اوج بی مسئولیتی طیف های خاصی رخ داد و در ادامه ترامپ را به طمع 
خروج كامل از آن انداخت. فراموش نكرده ایم آغاز اعتراض های دی ماه از مشهد و توسط 
جریانی شكل گرفت كه در یک محاسبه كور، دولت را هدف گرفته بود و ظاهرا تصور 

روشنی از گسترش عجیب آن نداشت.
8. آنچه امروز پیش روی ماست، وضعیتی خطیر و هشدار درباره چند ماه آینده است 
كه برخی نامزدها با گذر از همه اصول اخلاقی و عقلانی، دولت دوازدهم را تخریب و 
وعده های بهشت گونه را دامن زده اند؛ بدون شک هر نتیجه ای از بحران »ناامیدی پس 
از امیدواری« اولیه حاصل شود و پیامدهای زیانبار اجتماعی_سیاسی آن برعهده افراد و 
جریان هایی است كه چشم بر واقعیت ها بستند و پیروزی به هر قیمت را پی گرفتند. این 
موضوع چنان اهمیت دارد كه لازم است از اكنون هشدارهای لازم داده شده و تا دیرنشده 

چاره ای برای آن اندیشید.
 روانشناس 

معاون پارلمانی رییس جمهوری:

تصمیم به افزایش قیمت بنزین در سال ۹۸ 
تصمیم حاکمیتی بود

معاون پارلمانی رییس جمهوری در واكنش به ادعای سخنگوی كمیسیون اصل 90 
مجلس مبنی بر نقش معاون اقتصادی رییس جمهوری در تصمیم گیری درمورد افزایش 
قیمت بنزین در سال 98 گفت: این موضوع یک تصمیم حاكمیتی بوده و ارتباطی به 

محمد نهاوندیان ندارد. 
حسینعلی امیری روز دوشنبه در پاسخ به سوالی درخصوص اظهارات سخنگوی 
كمیسیون اصل 90 مجلس مبنی بر خودداری معاون اقتصادی رییس جمهوری از 
حضور در كمیسیون اصل 90، اظهار كرد: كمیسیون اصل 90 چند روز پیش مكاتبه ای 
مبنی بر حضور نهاوندیان برای پاسخ گویی به موضوع افزایش قیمت بنزین در سال 98 به 
ریاست جمهوری واصل شد كه در جواب، پاسخ داده شد مسوولیت متوجه وی نیست و 

تصمیم شورای عالی هماهنگی اقتصادی كه یک نهاد فرابخشی است می باشد.
معاون پارلمانی رییس جمهوری با بیان اینكه شورای عالی هماهنگی اقتصادی به 
ابتكار و دستور مقام معظم رهبری در شرایط جنگ تمام عیار اقتصادی تشكیل شده 
است، افزود: افزون بر اینكه وزیر كشور چند بار در كمیسیون های مجلس و صحن 
می كنم،  اضافه  داده اند،  توضیح  بنزین  قیمت  افزایش  موضوع   درخصوص  علنی 
شخصا به نظارت بر انجام وظایف قانونی مقامات و نهادهای سیاسی معتقدم البته 
نظارت بر انجام وظایف چون سوال، از اختیارات قانونی نیست، چرا كه اگر نظارت 
صورت نگیرد خودكامگی و استبداد شكل می گیرد. امیری با بیان اینكه همیشه اجابت 
درخواست نهادهای نظارتی را با اعتقاد انجام داده ایم، تصریح كرد: در معاونت پارلمانی 
درخواست های كمیسیون های مجلس، مكاتبات مجلس، به ویژه مكاتبات كمیسیون 
اصل 90 كه در جایگاه رسیدگی به طرز كار سه قوه است در اسرع وقت اجرا و انجام 

می گیرد. در این مورد هم پاسخ كمیسیون اصل 90 در موعد قانونی داده شد.

اخبار

دکتر محمدرضا رئیسی 

 
رئیس جمهور با تاكید بر اینكه جمهوری اسلامی 
ایران هیچگاه قصد تجاوز به هیچ كشوری نداشته 
نیروهای  و  ایران  توان  و  قدرت  گفت:  ندارد،  و 
مسلح ما صرفا برای بازدارندگی و  دفاع پشیمان 
كننده است، ما قصد جنگ و تنش نداریم  اما در 

برابر قدرتهای متجاوز  نیز سر فرود نخواهیم آورد. 
حجت الاسلام والمسلمین دكتر حسن روحانی 
ملی  های  طرح  افتتاح  آیین  در  دوشنبه  روز 
وزارت دفاع و رونمایی از  ناوشكن ایرانی دنا و ناو 
مین شكار شاهین و الحاق آنها به نیروی دریایی 
ارتش جمهوری اسلامی در هفتاد دومین پویش 
تدبیر و امید برای جهش تولید، تاكید كرد: امروز 
جمهوری اسلامی ایران قدرتی است كه امنیت 
منطقه را برای خود و همسایگان تضمین می كند.
دكتر روحانی تصریح كرد:  به همسایگان عزیز 
خود با صراحت اعلام می كنیم كه قدرت نیروهای 
مسلح ما  علیه شما نیست بلكه پشتیبان و حافظ 
شما ، خلیج فارس و دریای عمان هم هست و 
كشورهای  و  خود  استقلال  مدافع  ایران  ارتش 

منطقه و همسایگان است.
رئیس جمهور تاكید كرد: ما در دفاع از كشور 
خود نه نیازمند سلاح كشتار جمعی هستیم، نه 
در پی بدست آوردن این سلاح هستیم و نه آن 
را مجاز می دانیم، این فتوای صریح مقام معظم 
رهبری است . دكتر روحانی با بیان اینكه ما بدنبال 
توانمندی های هسته ای ، فضایی و موشكی برای 
صنعت داخلی و فناوری های نوین خود هستیم، 
ساخت  برای  ما  ای  هسته  قدرت  كرد:  تصریح 
سلاح هسته ای نیست آمریكا و اروپا این را بدانند 
و بفهمند، فعالیت هسته ای ایران كاملا صلح آمیز 
است و غنی سازی ما برای نیازمندی های كشور 

در بخش های پزشكی و صنعت انرژی است.
ملت  و  دولت  كرد:  خاطرنشان  جمهور  رئیس 
جنگ  و  تحریم ها  شدیدترین  وجود  با  ایران 
قامت  سرو  گذشته  نیم  و  سال  در 3  اقتصادی 
ایستاده اند و دولت با همه توان با وجود مضاعف 
از نیروهای  به دلیل شیوع كرونا،  شدن فشارها 
مسلح خود حمایت و نیازهای آنان را تامین كرده 

است.
دكتر روحانی با بیان اینكه ساخت این 2 ناو كه 

در طول 8 سال گذشته انجام شده ، نشانه این 
است كه هیچ فشار و هیچ جنگی نمی تواند ملت 
و دولت ما را به زانو در بیاورد، ادامه داد: در طول 
این 8 سال همچنین قدرت پدافند هوایی ایران 
از هر زمان دیگر برتر و بالاتر شده و آنچه در زمینه 
پدافند هوایی مورد نیاز كشور بوده از جمله سامانه 
اس 300، با تلاش شبانه روزی تامین شده است.

رئیس جمهور با برشمردن مصادیق آن دسته از 
توانمندی های دفاعی كشور كه در 8 سال گذشته 
امروز  گفت:  یافته اند،  توسعه  یا  و  شده  ایجاد 
نیروهای مسلح كشور خودكفا بوده و روی پای 
خودشان ایستاده اند و بدون نیاز به خارج به خوبی 

می توانیم از كشورمان دفاع كنیم.
دكتر روحانی در بخش دیگری از سخنانش با 
بیان اینكه ایران قربانی سلاح كشتار جمعی در 
جنگ تحمیلی 8 ساله توسط عفلقیان مسلح شده 
از سوی نیروهای غربی و شرقی بوده است، اضافه 
هوایی،  هسته ای،  توانمندی  دنبال  ایران  كرد: 
فضایی، موشكی برای صنعت داخلی و توانمندی  

خود است.
ایران  دیدند  همه  كرد:  تاكید  جمهور  رئیس 
غنی سازی 63 درصد هم انجام داد و اگر نیاز باشد 
در هر زمان می توانیم غنی سازی بالاتر هم انجام 
دنبال سلاح هسته ای  در عین حال  اما  دهیم، 
نیازمندی های  برای  ما  غنی سازی  نیستیم. 

كشورمان در بخش های پزشكی و در بخش های 
صنعت انرژی و در سایر بخش ها است.

ایران  هسته ای  فعالیت  افزود:  روحانی  دكتر 
كاملًا صلح آمیز است. ملت ما قدرت توانمندی 
و ایستادگی در برابر قدرت های جهان را دارد و 
همه دیدند آن زمان كه لازم بود پهپاد بزرگترین 
قدرت نظامی جهان را ساقط كردیم و آن روز كه 
لازم بود، پایگاه نظامی اش را موشک باران كردیم. 
این قدرت و توانمندی نیروهای مسلح غیور ایران 

اسلامی و توانمندی ملت و دولت ایران است.
رئیس جمهور اظهار داشت: قصد جنگ و تنش 
نداریم، اما در عین حال در برابر قدرت های متجاوز 
مذاكرات  در  امروز  آورد.  نخواهیم  فرود  سر  هم 
وین این نكته به خوبی روشن شده است كه اگر 
آمریكایی ها و بقیه كشورهای 1+5 به تمام تعهدات 
خودشان بدون استثناء عمل كنند بدون فاصله و 
بعد از راستی آزمایی جمهوری اسلامی ایران هم به 

تمامی تعهدات خود عمل خواهد كرد.
صریح  پیام  این  كرد:  تصریح  جمهور  رئیس 
آمریكاست.  و  اروپا  به  ایران  اسلامی  جمهوری 
را  تعهدات تان  از  بسیاری  كه  همانطور  بنابراین 
قبول كردید و اعلام كردید كه آنها را اجرا خواهید 
كرد، چند مورد باقیمانده را نیز بپذیرید تا منطقه و 
جهان شاهد صلح و آرامش و تعامل سازنده بیشتر 

باشد.

كاندیدای سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری گفت: به منظور دستیابی به 
توسعه باید نگاه سیاسی بر استانها را به نگاه اقتصادی تبدیل كنیم. 

به  با اشاره  انتخاباتی ویژه استان قزوین  برنامه  عبدالناصر همتی روز شنبه در 
نتوانستند مراسم  این عزیزان  از خانواده های  افزود: خیلی  جانباختگان كرونا، 
سوگواری را برای آنها برگزار كنند كه باید تسلیت عرض كنم و امیدوارم در مسولیت 
ریاست جمهوری در اولین فرصت، واكسیناسیون سریع و عادلانه را به  سرانجام 

برسانیم و شر این بلیه را از سر مردم كوتاه كنیم.
وی در خصوص اینكه چرا وارد صحنه انتخابات ریاست جمهوری شده است، افزود: 
شرایط اقتصادی كشور، مطلوب نیست و من فكر كردم اگر این روند در اداره وضعیت 
اقتصاد كشور به همین روش و شیوه ادامه یابد ممكن است نتایج بدتری را  داشته 

باشیم.
همتی گفت: الان اقشار زیادی از مردم در استانها گرفتار اشتغال و معیشت هستند 
و رفاه و آسایش زندگی آنها تحت تاثیر تحریم های ظالمانه و فشار حداكثری دشمن به 
مراحل نامطلوبی رسیده است بنابراین تغییر ریل اقتصادی كشور و بازنگری در نحوه 

نگرش به اداره جامعه در اولویت كاری من است.
وی با ریشه یابی مشكلات كشور، گفت:یكی از دلایل مشكلات كشور این است 
كه سیاست بیش از حد بر اقتصاد حاكم شده است و مسایل اقتصادی ما تحت تاثیر 
نگاه سیاسی به خصوص در استان ها قرار گرفته و باعث شده است نتوانیم از پتانسیل 
استانها استفاده كنیم و یک ارتباط منطقی بین استانها برای توسعه اقتصادی مناطق 

و استانها برداریم.
این كاندیدای ریاست جمهوری با علت یابی این مشكل، خاطر نشان ساخت: 
متاسفانه نگرش اقتصادی در بین مسوولان كم است چون در دنیا سیاست را در 
خدمت اقتصاد قرار می دهند و بر مبنای طراحی های اقتصادی كه دارند برای بهبود 
زندگی مردم تلاش می كنند بنابراین من می گویم هر اقدام دولت در كشور باید در 
نهایت منفعت برای جیب مردم داشته باشد و اگر اقدامات و تلاش های دولت نهایتا 

به فقر مردم منجر شود مطلوب مردم نیست.
همتی ادامه داد:منظور مردم هم از رای دادن به رییس جمهور این نیست كه 
اقداماتی انجام دهد كه نهایتا همان مردمی كه رای داده اند از نظر اقتصادی فقیرتر و 

از نظر اجتماعی و سیاسی محدودتر شوند كه این اصلا مطلوب مردم نیست.
وی گفت: من فكر می كنم این تجدید نظر باید در كشور باشد و علت اینكه من 
وارد صحنه شدم به خاطر تخصص اقتصادی خودم بوده است و اینكه كل 40 سال 
گذشته تمامی مسایل اقتصادی را زیر نظر داشتم و بنگاه های بزرگ را كه آخری آن 
بانک مركزی بود اداره كرده ام و بر همه اینها و به اطلاعات مربوط به شاخص های 

اقتصادی اشراف كامل دارم و گیرهای كشور را می دانم كجاست.
همتی ادامه داد: فكر می كنم  كه ورود من بتواند كم كند كه ریل گذاری اقتصادی 

كشور را اصلاح كنیم و این آخرین فرصت باقی مانده برای اصلاح اقتصاد را از دست 
ندهیم.

وی گفت: من به همین دلیل وارد صحنه شده ام و من فقط چهار سال می خواهم 
رییس جمهور باشم چون خیلی از رییس جمهورها كه آمدند چهار سال اول برای 
اینكه اصلاحات اقتصادی انجام دهند و كشور را به مسیر درستی بیندازند و برای 
اینكه برای چهار سال دیگر رای مردم را بگیرند فكر اساسی برای اصلاح كشور نمی 
توانند بكنند برای همین من گفته ام كه برای چهار سال به صحنه آمده ام تا بتوانم 

اقدامات مهم اقتصادی را برای مردم انجام دهم.
این كاندیدای سیزدهمین دوره ریاست جمهوری گفت: اولویت اول ما این است 
كه تصمیمات اقتصادی بر تصمیمات سیاسی در استان ها حاكم باشد و باید نگاه 

سیاسی بر استان ها را برداریم و نگاه اقتصادی داشته باشیم.
وی با بیان اینكه وقتی نگاه سیاسی داشته باشیم همه چیز را امنیتی نگاه می 
كنیم، افزود: یكی از معضلات كشور ما به خصوص استانها این است كه از مركز به آنها 
سیاسی نگاه می كنیم و با این نگاه، طبیعی است راه حل هایی كه می دهیم بیشتر 

با دید امنیتی و متمركز و بر مبنای تصمیمات در مركز است.
همتی خاطر نشان ساخت: ما اگر واقعا بخواهیم استانها توسعه پیدا كنند باید در 
راهبرد كلان خود به ویژگی های استانها توجه كنیم بنابراین من برنامه ای دارم كه 
هر سه ماه یكبار جلسه ای را با نخبگان، جوانان و كسانی كه در روند اجتماعی و 
سیاسی استان ها تاثیرگذار هستند داشته باشم و به تدریج روند توسعه استان را زیر 

نظر قرار دهم.
وی اضافه كرد: استان ها بسیار پتانسیل قویی برای پیشرفت دارند و ما باید ببینم 
مشكل بیكاری استان چیست و من می دانم استان شما چه ویژگی ها و موانعی برای 

پیشرفت دارد و چه كسانی جلوی پیشرفت استان را می گیرند.
همتی افزود: ما نباید اجازده دهیم باندهایی در مركز و در تهران استان ها را اداره 
كنند و استانها باید توسط خود نخبگان و مردم آن استان و بر مبنای شایسته سالاری 
اداره شوند و مباحث قومی و مذهبی در استان نباید مانعی باشد كه افراد شایسته آنها 

در اداره آن استان نقش نداشته باشند.
این كاندیدا افزود: معنا ندارد وقتی افراد نخبه و توانا در استان وجود دارند و مردم به 
آنها اعتماد دارند ما افرادی را از استان های دیگر به آنجا بفرستیم كه آن استان را اداره 

كنند و مسایل فرهنگی، سیاسی و اجتماعی آن را پیگیری كنند.
وی گفت: ما باید بر مبنای یک راهبرد كلی توسعه متوازن استان ها را  داشته باشیم 
الان در استان ها مشكل جدی داریم به خصوص در استان های مرزی كشور این 
مشكل وجود دارد كه هرچقدر از مركز دور می شویم میزان توسعه یافتگی كاهش پیدا 
می كند و میزان توسعه نیافتگی تشدید می شود و این مسیر را باید با آمایش سرزمینی 

و توجه به ویژگی هایی كه هر استان دارد اصلاح كنیم.

عبدالناصر همتی: 

باید نگاه اقتصادی بر استان ها حاکم شود

دکتر روحانی در آیین افتتاح طرح های ملی وزارت دفاع:

قدرت دفاعی ایران  برای بازدارندگی و دفاع پشیمان کننده است 

 نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری 
گفت: یكی از مشكلات جدی كشور فقدان شفافیت 

است كه با اجرای آن بسیاری از مسائل حل می شود.
»حجت الاسلام  و المسلمین سیّد ابراهیم رئیسی« 
یكشنبه شب در برنامه گفت وگوی ویژه خبری شبكه دو 
سیما در پاسخ به سؤالی در مورد شناسایی كانون های 
فساد و نحوه ریشه كن كردن آنها گفت: اجرای عدالت 
زمانی  برهه  این  در  كشور  اجرایی  سطوح  تمام  در 
ضرورت داشته و باید برای مردم ملموس باشد. ارتشا، 
از زمینه های فساد  رانت  خواری، زمین  خواری و ... 
است. یكی از مشكلات جدی كشور فقدان شفافیت 
است كه با اجرای آن بسیاری از مسائل حل می شود. 
با مرتبط شدن سامانه های گوناگون دولتی می توان بر 
موضوع های مختلف مانند واردات و صادرات اشراف 
داشت. به گفته رئیسی، با فعال شدن این سامانه دست 
خیلی ها قطع می شود. البته در برابر هر سامانه ای كه 
بخواهد دست رانت خواران و فساد را قطع كند مقاومت 

خواهد شد.
وی افزود: تعارض منافع یكی دیگر از مشكلات جدی 
كشور است و نباید افراد ذی نفع را در مناصب كشوری 
قرار داد. قاچاق كالا نیز از زمینه های مهم بروز فساد 
است و باید پیگیری كرد تا پول حاصل از واردات وارد 
چرخه مالی كشور شود كه این امر می تواند در سامانه 

ثبت و بر آن نظارت شود. این نامزد انتخابات در مورد 
نحوه نظارت صحیح گفت: به همراه هر تصمیمی باید 
نوع نظارت و به سامان رساندن كار را نیز تعیین كرد. 
از سویی مجوزها ایجادكننده امضاهای طلایی شده و 

نباید موجب كندی روند تولید نشود.
مورد شفاف شدن  در  دولتی  مقاومت  مورد  در  وی 
و  مقاومت شد  این  مجوزها، خواهان شكسته شدن 
گفت: اراده مدیریتی جدی ای لازم است تا با شفافیت 

نظارت را انجام داده و جلوی فساد را گرفت.
رئیسی در پاسخ به پرسشی در مورد مسئله بیكاری و 
دغدغه اشتغال گفت: آمار بیكار و شبه بیكار 5 میلیون 
نفر است. حتمن باید سالی 1 میلیون شغل و در چهار 
سال 4 میلیون شغل ایجاد كرد. ظرفیت موجود كشور 
قابل توجه است كه اگر وارد خط تولید شود این اشتغال 
شدنی است. مسكن نیز صنعت پیشران و اشتغالزاست 
و با فعال شدن اقتصاد فضای مجازی نیز میتوان تولید 
محتوا و درآمدزایی كرد. این نامزد انتخابات در مورد 
برنامه هایش برای اشتغال فارغ التحصیلان، اقتصاد 
دیجیتال، اقتصاد مولد و فعالسازی صنایع پیشران را  
زمینه های فعالیت این قشر از بیكاران اشاره كرد. وی 
همچنین اخذ مالیات از اقتصاد غیرمولد و سوداگری 
را برای راهی برای بی جاذبه كردن آن و جذاب ساختن 
اقتصادهای مولد دانست. دانشگاه نیز باید نیاز بازار را 

مد نظر قرار داده و مهارت لازم را در اختیار دانشجو قرار 
دهد كه این امر مستلزم تغییر سرفصلهای تحصیلی 
است. رئیسی در مورد صنایع كوچک و متوسط و رفع 
مشكلات آنان گفت: باید توان آنها را افزون ساخته و 
تاب آوری آنها را افزایش دهیم كه لازمه آن حمایت از 
پرداخت تسهیلات و از سوی دیگر مرتبط ساختن آنها 
با صنایع بزرگ )مانند قطعه ساز و خودروساز( است. 
مالیات این كارگاه های كوچک و تولیدی را نیز باید 
كاهش داد. البته باید بر نحوه مصرف تسهیلات در 

بنگاه های كوچک نیز نظارت كرد.
راهكارهای  و  تورم  نرخ  مورد  در  قوه قضائیه  رئیس 
كاهش آن گفت: هدفگذاری كرده ایم كه تورم را ظرف 
دو سال نصف كرده و به سوی یک رقمی شدن كاهش 
دهیم و باید برای نیل این هدف زنجیره توزیع را اصلاح 
و تولید را افزایش داد كه نیازمند رشد اقتصادی 5 درصد 
نقدینگی و كاهش  به گفته رئیسی، مدیریت  است. 
مالیات منجر به افزایش تولید خواهند شد. رئیسی در 
مورد كسری بودجه گفت كه هزینه های زیاد و درآمد 
كم به كسری بودجه می انجامد. فرار مالیاتی به اندازه 
مالیاتی است كه اخذ می شود و با سامانه هوشمند 
مالیاتی می توان جلوی آن را گرفت و با افزایش صادرات 
غیر نفتی نیز به درآمدهای دولت افزود. وی گفت: ما 

هیچ برنامه ای برای افزایش قیمت بنزین نداریم.

سیّد ابراهیم رئیسی: 

فقدان شفافیت از مشکلات جدی کشور است
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7 توصیه ی ساده برای پیشگیری از بوی بد عرق با شست و شوی پا سموم بدن را دفع کنید
برای دفع سموم بدن از پا در مدت نیم ساعت نسخه های باستانی جالب مردم 
چین را به شما معرفی خواهیم كرد كه سالهاست بین مردم این كشور رایج است.

طب سنتی چینی پر از نسخه های طبیعی است كه هر كدام به آسانی و به 
سرعت سلامتی را بهبود می بخشد شستشوی پا خیلی به آن توجه به شده است 
مثلا وقتی پا ها شسته می شود اندام های داخلی پاكسازی می شوند، چون پا ها 

بطور مستقیم باعضو های داخلی بدن ارتباط دارند.
امروزه ما از مشكلات جدی و بیماری های مزمن زیادی رنج می بریم كه بر اثر 
فاكتور های مختلف مثل بی تحركی، رژیم غذایی نادرست، شرایط آب و هوایی و 

استرس های شدید ایجاد می شود.
در نتیجه تحریک عضو های داخلی بدن كمک می كند كه با خیلی از این 
بیماری ها خداحافظی كنیم پس پشنهاد می كنیم روش های خانگی و طبیعی 

دفع سموم بدن از پا را امتحان كنید.
در این متن سه راه آسان را به شما پیشنهاد می كنیم كه علاوه این كه بدن را 

پاكسازی میكند از استراحت در منزل هم لذت خواهید برد.
دفع سموم بدن از پا با شست و شوی نمكی

مواد اولیه
یک دوم فنجان نمک

یک چهارم فنجان نمک دریا
یک چهارم فنجان جوش شیرین

یک دوم فنجان سركه سیب
در صورت نیاز روغن زیتون یا نارگیل

دستورالعمل
همه ی مواد به جز سركه را با هم تركیب و داخل وان حمام كه پر از آب جوش 
است بریزید بعد از اینكه مواد حل شد به آن آب گرم و سركه سیب اضافه كنید. 

پاهاراتقریباحدود نیم ساعت دران خیس كنید.
وقتی شستشوی پا ها تمام شد ممكن است احساس خستگی و ضعف كنید 

ناراحت نباشید این نشانه حركت سموم از داخل بدن است.
دفع سموم بدن از پا و شستشوی پا با خاک رس

مواد اولیه
یک دوم فنجان خاک بنتونیت

یک دوم فنجان نمک
در صورت نیاز هم مقداری روغن

دستورالعمل
خاک را داخل كاسه ای از آب گرم حل كرده و به آن روغن را اضافه كنید و بعد 
نمک را بیافزاید و در آخر پا ها را حداقل 30 دقیقه در آن قرار دهید. این روش بدن 

را از سموم پاكسازی میكند و سطح منیزیم در بدن را بالا میبرد.
شست و شوی پا با هیدروژن پراكسید یا همان آب اكسیژنه برای دفع سموم بدن

مواد اولیه
یک دوم فنجان هیدروژن پرا كسید

یک ق پودر زنجبیل
دستورالعمل

داخله كاسه ای این دو مواد را تركبی كنید و پا ها را در آن خیس كنید این حمام 
پا بسیار برای خارش آلرژی و مشكلات پوستی موثر است.

وقتی كه با كولیت اولسراتیو )UC( دست وپنجه نرم می كنید، می دانید كه علائم 
حتی با وجود بهبودی و انجام اقداماتی برای جلوگیری از شعله ور شدن آن، ممكن 
است مرتكب اشتباهاتی شوید كه حتی شاید متوجه آن نباشید كه می تواند وضعیت 

شما را بدتر كند.
در حالی كه بسیاری از موارد كولیت اولسراتیو تا حد زیادی از كنترل شما خارج 
است؛ اما بسیاری از بیماران اشتباهاتی را مرتكب می شوند كه به راحتی می توان از 

آن ها جلوگیری كرد. در اینجا پنج مورد از رایج ترین موارد ذكر شده است:
۱.  در هنگام بروز علائم، واکنش شما تنها تماشا و انتظار است

برخی بیماران با علائمی مانند گرفتگی شكم، اسهال، احساس تمایل مداوم به دفع 
مدفوع و دفع خون با مدفوع، متوجه جرقه ی كولیت اولسراتیو می شوند اما از مراجعه 
به پزشک اجتناب می كنند. بسیاری از آن ها می گویند: »شاید باید صبر كنم و ببینم 

اوضاع چگونه پیش می رود«، در حالی كه این امر باعث تأخیر در تشخیص می شود.
درمان سریع بسیار مهم است. اگر با یک عود شدید روبرو هستید، نیاز است كه 
پزشک فوراً آن را خاموش كند تا از سوراخ شدن كولون جلوگیری شود. این می تواند 
زمانی اتفاق بیفتد كه التهاب به حدی دیواره كولون را ضعیف كند كه سوراخی در 

دیواره روده ایجاد شود و برای رفع آن نیاز به جراحی باشد.
به یاد داشته باشید: بسیاری از بیماران UC تحمل بالاتری نسبت به انواع مشكلات 
دستگاه گوارشی، كه دیگر افراد را بلافاصله به نزد پزشک می فرستند، دارند. اگر به 

كولیت اولسراتیو مبتلا هستید، ممكن است مطمئن ترین گزارشگر علائم نباشید زیرا 
شما حسابی به این علائم عادت كرده اید. به جای اینكه به خود بگویید كه از پس 
مشكلی كه برایتان پیش آمده برمی آیید، با دكتر خود تماس بگیرید. هرچه پزشک 
زودتر به درمان حالت حاد بپردازد، زودتر می تواند این علائم را كنترل كرده و وضعیت 

شما را دوباره بهبود ببخشد.
۲. در صورت عدم شعله ور شدن بیماری، از مصرف دارو صرف نظر می کنید

یكی از دشوارترین موارد در مورد تشخیص كولیت اولسراتیو این است كه می تواند 
مانند یک شرایط مادام العمر احساس شود. بالاخره این یک بیماری مزمن است كه 
احتمالًا تا آخر عمر با آن روبرو خواهید شد و مهم است كه این را به خاطر بسپاریم. 
پزشكان تلاش می كنند بیماران به بهبودی دست پیدا كنند و در وضعیت بهبودی 
بمانند، اما در صورت عدم وجود علائم، بسیاری از افراد وسوسه می شوند این طور فكر 
كنند كه بیماری آن ها بهبود یافته است و می توانند مصرف داروهای خود را متوقف 
كنند. اما اگر این كار را انجام دهید، این واقعیت را در نظر نخواهید گرفت كه تداوم 
در مصرف دارو به شما در حفظ بهبودی كمک می كند. اگر در اثر مصرف یكی از 
داروهای خود دچار عارضه جانبی شده اید یا احساس می كنید كه دیگر استفاده از 
آن بی فایده است، قبل از هرگونه تغییر در پروتكل درمانی خود، با پزشكتان صحبت 

كنید.
3. داروهای خاص ضد درد مصرف می کنید

 )NSAID( غیراستروئیدی  ضدالتهاب  داروهای  از  منظم  طور  به  زیادی  افراد 
استفاده می كنند كه شامل مسكن هایی مانند آسپرین و ایبوپروفن است. اگرچه آن ها 
برای تسكین درد و ناراحتی برای بسیاری از افراد به خوبی عمل می كنند؛ اما مهم 

است كه در صورت داشتن كولیت اولسراتیو از مصرف NSAID ها خودداری كنید.
دلیل آن این است كه NSAID ها با انسداد دو آنزیم در بدن، كار خود را انجام 
می دهند: یكی در فرآیند التهابی نقش دارد و دیگری موادی را كه از سیستم هضم 
محافظت می كنند، تنظیم می كند. برای بیماران مبتلا به كولیت اولسراتیو كه از قبل 
در دستگاه گوارش خود دچار التهاب هستند )یا احتمال التهاب وجود دارد(، این 
تركیب كاملًا مضر است. تحقیقات همچنین نشان می دهد NSAID ها می توانند 

باعث عود علائم در بیماران كولیت اولسراتیو كه در دوره بهبودی هستند، شوند.
اگر به دنبال تسكین درد بدون نیاز به نسخه هستید، استامینوفن )تایلنول( انتخاب 

بسیار بهتری نسبت به NSAID هایی مانند ادویل و اكسدرین است.
4. وقتی علائم پس از یک دوره بهبودی دوباره ظاهر می شوند، به خودتان 

سخت می گیرید
بعد از هفته ها، ماه ها یا احتمالًا حتی سال ها زندگی بدون هیچ علامتی از كولیت 
اولسراتیو، تجربه عود بیماری می تواند برایتان ناراحت كننده باشد. برای بسیاری از 
بیماران مبتلا به UC، مدام این سؤال پیش می آید كه چه كاری انجام داده اند كه این 
بیماری شعله ور شده است؟ بسیار مهم است كه به خود یادآوری كنید حتی اگر از 
داروی مناسب استفاده می كنید، بیماری شما با وجود انجام همه اقدامات، می تواند 
دوباره فعال شود. بسیاری از داروهای كولیت سیستم ایمنی بدن را تضعیف می كنند 
و سیستم ایمنی این سركوب را دوست ندارد و به طور مداوم سعی می كند راهی 
پیدا كند تا از آنچه ما انجام می دهیم خلاص شود. به جای فكر كردن در مورد آنچه 
می توانستید انجام دهید، بر آنچه می توانید انجام دهید تمركز نمایید: با پزشک خود 
تماس بگیرید تا بتوانید در مورد اینكه چرا دوباره علائم را تجربه می كنید گفتگویی 
داشته باشید. پزشک می تواند دنبال یک نشانگر در مدفوع و خون شما باشد و 
همچنین به ناحیه ای از كولون كه دچار مشكل است نگاهی بیندازد تا تصویر بهتری 
از آنچه در حال رخ دادن است داشته باشد. به یاد داشته باشید، طبق تحقیقات، 70 
درصد بیماران مبتلا به كولیت اولسراتیو می توانند انتظار عود بیماری در طی 12 ماه 
را داشته باشند. اگر این اتفاق برای شما رخ داد، تنها نیستید و خود را به خاطر چیزی 

كه احتمالًا خارج از كنترل شما است، سرزنش نكنید.
5. قبل از شروع رژیم غذایی جدید یا مصرف مکمل ها با پزشک خود مشورت 

نمی کنید
آیا به این فكر می كنید روش جدیدی برای غذا خوردن در نظر بگیرید یا یک رژیم 
غذایی جدید شامل ویتامین ها و مواد معدنی را امتحان كنید؟ اگرچه ممكن است 
ایده بسیار خوبی باشد )و حتی ممكن است مفید واقع شود!(، اما مهم است كه ابتدا 
آن را توسط پزشک خود بررسی كنید. این كار به پزشک فرصت می دهد تا همراه با 
سایر داروهایی كه بیمار مصرف می كند، به مكمل ها نگاهی بیندازد، در این صورت 
می تواند مطمئن شود كه هیچ تداخلی وجود ندارد. در مورد تغییر رژیم غذایی، اكثر 
غذاها برای بیماران دچار كولیت اولسراتیو مناسب هستند زیرا كولیت اولسراتیو به 
طور عمده كولون را تحت تأثیر قرار می دهد. با رسیدن غذا به آنجا، آنچه را كه نیاز 
دارید دریافت می كنید و بدن شما بقیه مواد را دفع می كند. با این اوصاف، هنوز هم 
ایده خوبی است كه پزشک خود را در مورد هرگونه تغییر بزرگ در رژیم غذایی مطلع 
كنید. به عنوان مثال، اگر شما داروی سركوب كننده سیستم ایمنی استفاده می كنید 
باید از خوردن مواد غذایی غیرپاستوریزه خودداری كنید )مثلًا شیر، پنیر یا آب میوه 
غیرپاستوریزه(. به این فكر كنید كه این یک فرصت عالی برای شما و پزشكتان است 

كه مطمئن شوید سبک زندگی شما از برنامه درمانی تان حمایت می كند.

دانستنی هایی در مورد التهاب روده بزرگ )کولون(؛

مراقب باشید این روزها گرمازده نشوید!5 اشتباه متداول که می تواند کولیت اولسراتیو را بدتر کند

هوای خیلی گرم چه اثری
 بر بدن انسان می گذارد؟

قرار گرفتن در معرض هوای بسیار گرم می تواند موجب پیامدهای منفی برای 
سلامتی و حتی مرگ شود. دمای ایده آل بدن تقریباً 36 درجه سانتی گراد است. 
هر دمایی بالاتر از 40 درجه گرمازدگی است و كمتر از 35 درجه سرمازدگی تلقی 
می شود. هوای خیلی گرم یا خیلی سرد می تواند خیلی سریع منجر به این عوارض 

شود.
آیا بدن می تواند تغییرات دمایی شدید را تحمل کند؟

این  از جهت تنظیم دماست.  بیولوژیكی زیادی  انسان دارای مكانیسم های 
مكانیسم ها توسط توانایی خودآگاه و ارادی ما در استفاده از وسایل و لباسی كه 

برای گرفتن گرما یا از دست دادن گرمای زیاد طراحی شده اند اجرا می شوند.
بدن این قابلیت را دارد كه خودش را با شرایط آب و هوایی وفق بدهد و این را 
مدیون سیستم ها و ارگان های زیادی است مانند سیستم قلبی و عروقی و سیستم 

نورولوژیكی.
مثلًا در هوای گرم، رگ هایی كه در سطح بدن قرار گرفته اند گشاد می شوند تا 
مایعات به شكل عرق از بدن دفع شوند. عكس این اتفاق زمانی می افتد كه هوا 

سرد است؛ جریان خون به سمت اندام های حیاتی می رود.
بدن چه واکنشی به گرمای زیاد نشان می دهد؟

در شرایط جوی نامساعد، دمای هوا در صورت تداوم می تواند عواقبی برای 
سلامتی داشته باشد. ضمناً دمای هوا در مناطق گوناگون متفاوت است. به همین 

دلیل مكانیسم های سازگاری بدن به محیط زندگی فرد بستگی دارند.
علائم و واكنش های قرار گرفتن در معرض هوای بسیار گرم

. شكم درد و درد عضلات و سردرد
. تعریق زیاد

. خستگی و بی حالی
. حالت تهوع

. افزایش ضربان قلب
باید بدانید كه خیلی از این علائم از پیامدهای طبیعی دهیدراته شدن بدن 

هستند. در صورت وقوع این علائم باید سریع تر به اورژانس مراجعه كنید.
راه های تنظیم دمای بدن و پیشگیری از گرمازدگی

وقتی احتمال گرمازدگی وجود دارد باید توصیه هایی را به كار ببرید تا از بروز 
هرگونه آسیب به سلامتی تان پیشگیری شود. اساسی ترین كاری كه می توانید 

انجام دهید استفاده از پنكه و كولر است.
نوشیدن آب زیاد و پوشیدن لباس های نخی و گشاد نیز هم در خانه و هم در 

بیرون به خنک نگه داشتن بدن كمک می كنند.
گروه های در معرض خطر

هم افراد سالمند و هم كودكان بیشتر از سایرین در معرض عوارض ناشی از 
گرمازدگی و سرمازدگی هستند. همچنین كسانی كه بیماری های مزمن دارند، 

خصوصاً بیماران قلبی و بیماران كلیوی باید بیشتر مراقب باشند.
چند توصیه

. حواستان به یک سری از داروها باشد. اگر دارویی مصرف می كنید كه می تواند 
بر توانایی بدن در هیدراته ماندن و دفع گرمای زیاد اثر بگذارد پس باید بیشتر 

مراقب باشید.
. هرگز كسی را در اتومبیل پارک شده كه در و پنجره های آن را بسته اید ترک 
نكنید. این هم یكی از دلایل شایع مرگ های ناشی از گرمازدگی در كودكان است. 
وقتی اتومبیل را در آفتاب پارک می كنید، دمای داخل اتومبیل در عرض ده دقیقه 
بیش از 6.7 درجه سانتی گراد بالا می رود. بنابراین اصلًا نباید كسی را در هوای 

گرم در اتومبیل پارک شده با پنجره های بسته رها كنید.
 در گرم ترین ساعات روز بیرون نروید. اگر امكان دارد سعی كنید در ساعاتی از روز 
كه هوا گرم ترین است بیرون نروید، مایعات زیاد بنوشید و در جایی خنک استراحت 
كنید. سعی كنید ورزش یا فعالیت های بدنی دیگر را به ساعت های خنک تر روز 

موكول كنید، مثلًا غروب یا اول صبح.
. صبر كنید تا با آب و هوای جدید سازگاری پیدا كنید. اگر به منطقه ای رفته اید كه 
به آب و هوای آنجا عادت ندارید، زمان ورزش و فعالیت خود را محدود كنید تا كم كم 

بدنتان به دمای جدید عادت كند. شاید این پروسه چندین هفته طول بكشد.

از نوشیدن چای یا قهوه در صبح 
خودداری کنید

كارشناسان تغذیه توصیه می كنند از نوشیدن چای یا قهوه در صبح خودداری 
كنید

نمی توانید صبح را بدون نوشیدن یک فنجان چای یا قهوه شروع كنید؟ اگر شما 
هم عادت دارید با معده خالی چای یا قهوه بنوشید باید گفت این نوشیدنی ها 
ممكن است بهترین و راحت ترین نوشیدنی ها محسوب شوند، اما نوشیدن آن ها 

بلافاصله بعد از بیدار شدن در سكوت به بدن آسیب می رساند.
چای و قهوه ماهیتی اسیدی دارند و نوشیدن آن ها با معده خالی تعادل اسید و 
باز را مختل می كند كه می تواند منجر به اسیدیته یا سوءهاضمه شود، همچنین 
چای حاوی تركیبی به نام تئوفیلین دارای اثر دهیدراته شدن است و به احتمال 

زیاد باعث یبوست می شود.
اول صبح بعد از نوشیدن چای یا قهوه باكتری های موجود در دهان قند را تجزیه 
می كنند كه باعث افزایش سطح اسید در دهان و فرسایش مینای دندان می شود، 
همچنین برخی افراد صبح بعد از نوشیدن چای یا قهوه تركیب شده با شیر نیز 

احساس نفخ می كنند.
بهترین زمان برای نوشیدن چای به طور معمول یک تا 2 ساعت پس از خوردن 
غذا است. می توانید آن ها را صبح نیز بنوشید، اما نباید معده خالی باشد و چای یا 

قهوه نخستین چیزی نیستند كه بعد از بیدار شدن می خورید.
اكثر افراد عصر چای همراه با میان وعده های دیگر می نوشند. نوشیدن قهوه 
قبل از ورزش به طور معمول توصیه می شود، زیرا در تامین انرژی و سوزاندن كالری 
اضافی به شما كمک می كند، اما در نظر داشته باشید از نوشیدن قهوه درست قبل 
از زمان خواب خودداری كنید، زیرا باعث ایجاد اختلال در چرخه خواب می شود و 

حتی ممكن است چندین بار در طول شب باعث بیداری شما شود.
بعد از بیدار شدن از خواب می توانید یک فنجان آب گرم و لیموترش با كمی 
نمک و فلفل سیاه بنوشید. این نوشیدنی یک گزینه عالی برای كاهش وزن 
محسوب می شود، همچنین باعث افزایش عملكرد سیستم ایمنی بدن می شود. 

چای گیلوی یا آب آمله نیز برخی از 
گزینه های موثر برای تقویت ایمنی 
بدن هستند. اگر صبح خیلی تنبل 
زیادی  كار  نمی خواهید  و  هستید 
آب  است  كافی  فقط  دهید  انجام 
ولرم را با پودر تخم كتان بنوشید. این 
تركیب به عنوان یک آنتی اكسیدان 
را  شما  متابولیسم  انگیز  شگفت 

بهبود می بخشد.
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مدیرکل انتقال خون استان قم اعلام کرد:  

میزان اهدای خون درقم بالاتر از 
میانگین کشوری

مدیركل انتقال خون استان قم گفت: میزان اهدای خون در این استان، به ازای هر 
یكهزار نفر، 29 نفر است كه این آمار از میانگین كشوری بالاتر می باشد. 

مرتضی نوریان با بیان اینكه درحال حاضر میانگین كشوری اهدای خون 25 
نفر دریک هزار نفر می باشد، اظهار داشت: بالاتر بودن میزان اهدای خون درقم از 
میانگین كشوری باعث شده كه علاوه بر حفظ ذخایر خونی استان، به شبكه خون 

رسانی كشور هم خون ارسال كنیم.
وی با بیان اینكه هر یک واحد خون می توانند جان سه بیمار را نجات دهد،افزود: 
برخی فرآورده های خونی از جمله پلاكت طول عمری حدود سه روز دارد به همین 
دلیل اهدای مستمر خون در پایداری ذخایر خون دراین استان دارای اهمیت فراوان 
است. وی با بیان اینكه اهدای خون، نیازی مستمر و همیشگی است ادامه داد: 
پلاكت یكی از فرآورده های خونی است كه برای تمام بیمارانی كه شیمی درمانی 
می شوند مورد نیاز است و با توجه به طول عمر كوتاه این فرآورده خونی، نیاز به اهدای 

خون روزانه وجود دارد.
مدیركل انتقال خون قم، گفت: به طور متوسط سالانه هر 10 دقیقه، یک واحد 

خونی یا فرآورده خونی در مراكز درمانی استان توزیع و به بیماران تزریق می شود.
نوریان ادامه داد: بالاترین اهدای خون دراستان مربوط به آقایی است كه 120 
بار اهدای خون، داشته همچنین در بین بانوان نیز بالاترین اهدا مربوط به بانویی 

می باشد كه 38 بار خون اهدا كرده است.
نام روز جهانی اهدای خون گفت: در  به  نامگذاری 24 خرداد  به  با اشاره  وی 
بسیاری از كشورها مراسمی برای تقدیر و تكریم اهداكنندگان خون در این روز برگزار 
می شود كه امسال به دلیل شیوع كرونا، این مراسم در كشور و استان قم به صورت 
مجازی برگزار می شود. نوریان ادامه داد: اهدای خون جایگزین مصنوعی ندارد و 
تنها منبع تامین آن، انسان است به همین دلیل اهدای خون در نجات جان بیماران 
جایگاه و اهمیت بسیار زیادی دارد. وی با بیان اینكه مهمترین سرمایه ما در سازمان 
انتقال خون، اهداكنندگان هستند، گفت: فعالیت و عملكرد این سازمان به طور 

انحصاری وابسته به مشاركت و همراهی اهداكنندگان است.
مدیركل انتقال خون قم با دعوت جوانان به پیوستن به خانواده بزرگ اهداكنندگان 
خون در این استان گفت: حفظ ذخایر خونی قم در سطح مطلوب نیازمند همراهی 

و اهدای خون مستمر است.
 وی اهدای خون را صدقه جاریه دانست و تاكید كرد: میزان اهدای خون دراستان 
در دو ماهه نخست امسال در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته حدود یک درصد 
كاهش داشته و این درحالی است كه اهدای خون دراین مدت 11 درصد افزایش 

داشته است. 
نوریان با بیان اینكه با همراهی اهداكنندگان توانستیم تا ذخایر خونی استان را در 
سطح قابل قبولی حفظ كنیم، افزود: سازمان انتقال خون علاوه بر تعهد به مراكز 
درمانی استان برای تامین خون و فراورده های خونی مورد نیاز بیماران، نسبت به 
شبكه خون رسانی در كشور نیز تعهداتی دارد چرا كه باید ذخایر خونی این شبكه نیز 

درحد مطلوب حفظ شود.
وی ادامه داد: تمام افراد در سنین 18 تا 60 سال می توانند اهدای خون داشته 
باشند و درخواست ما این است كه این اهدای خون را به یک روز در سال محدود 
نكنند. نوریان افزود: پایداری ذخایر خونی استان به معنای بی نیازی به اهدای خون 
نیست چرا كه اهدای خون امری مستمر و همیشگی است به همین دلیل درخواست 
ما از جوانان استان این است كه علاوه بر مشاركت دراین امر خداپسند، اهدای خون 

را محدود به برخی زمان ها نكنند.
وی ادامه داد: تجربه سال های گذشته نشان می دهد كه به طور معمول در زمستان 
و تابستان مراجعه كنندگان اهدای خون در استان بین 10 تا 20 درصد كاهش 
می یابد كه درخواست داریم كه مردم نوع دوست قم در این ایام نیز بیماران را تنها 

نگذارند.
وی با بیان اینكه هم اكنون ذخایر خونی استان توان تامین تمام خون و فرآورده های 
خونی مورد نیاز مراكز درمانی قم را دارد، گفت: با این وجود برای برخی گروه های 
خونی خاص، در صورت نیاز از طریق شبكه خون رسانی كشور تامین می شود و 
می توان گفت كه هیچ بیماری به دلیل كمبود خون در مراكز درمانی استان دچار 

مشكل نمی شود.
به ثبت  از 40 هزار اهدای خون درقم  بیان داشت: سال گذشته بیش  نوریان 
رسیده است كه حدود 60 درصد آن، اهدا كنندگان مستمر هستند به این معنا كه 

بیش از یک مرتبه در سال اهدا كرده اند.
وی با بیان اینكه میان بانوان و آقایان در اهدای خون هیچگونه تفاوتی وجود ندارد، 
اظهار داشت: به طور كلی در كشور و استان ما میزان مشاركت بانوان در اهدای خون 
كم و درحدود چهار درصد كل اهدا كنندگان است و این در حالیست كه اهداكنندگان 

خانم در كشورهای پیشرفته نیمی از جامعه اهداكنندگان را شامل می شوند.
نوریان ادامه داد: ذخیره خون در استان باید حداقل برای پنج روز باشد كه برای كه 

خوشبختانه این ذخیره در سطح مطلوب حفظ شده است.
وی با بیان اینكه جمهوری اسلامی در اهدای داوطلبانه خون در جهان پیشتاز 
است، گفت: 100 درصد اهدای خون در كشور ما به صورت داوطلبانه است ضمن 
اینكه میانگین اهدای خون در كشور از میانگین جهانی آن كه 13 در یک هزار نفر 

جمعیت است، بالاتر است.
مدیركل انتقال خون قم با اشاره به نیاز مستمر بیماران به دریافت خون افزود: 
بیماران تلاسمی سه بار در هفته نیاز به دریافت خون تازه دارند و جان آنها وابسته 
به این خون های اهدایی است به همین دلیل درخواست ما از جوانان پیوستن به 

خانواده بزرگ اهدای خون در این استان است.
در شهر قم 2 مركز انتقال خون واقع در میدان روح الله و بلوار 15 خرداد وجود 
دارد. مركز ثابت اهدای خون  ویژه آقایان از ساعت 7:30 لغایت 13:30 )یک شنبه 
ها و سه شنبه ها تا ساعت18 بصورت یكسره( واقع در بلوار 15خرداد و همچنین 
الله برای اقایان و خانم ها هر روز از ساعت  مركز ثابت اهداء خون حضرت روح 
7:30 الی 13:30)پنج شنبه ها تا 13(، واقع در میدان روح الله آماده دریافت خون 

اهداكنندگان است.
 

به مناسبت میلاد حضرت معصومه)س( و آغاز دهه کرامت ؛

پخت روزانه ۵۰۰۰ قرص نان صلواتی در 
حرم مطهر بانوی کرامت 

بیش از 100 بانوی كرمانی، به مناسبت میلاد بانوی كرامت به قم سفره كرده و در 
حرم مطهر حضرت معصومه)س( روزانه پنج هزار قرص نان سنتی كرمان را پخت و 

میان زائران توزیع می كنند.
به مناسبت میلاد حضرت معصومه)س( و آغاز دهه كرامت بانوان كرمانی در حرم 

مطهر به پخت نان سنتی كرمان و توزیع آن در میان زائران می پردازند.
علی رضایی سرپرست گروه جهادی پخت نان اظهار كرد: نزدیک به 40 سال است 
كه این گروه تشكیل شده است و به صورت داوطلبانه در شهرهای مقدس قم و مشهد 
و حتی كربلا و نجف به پخت نان سنتی با هزینه خودشان و توزیع آن در میان زائران 

اهل بیت)ع( اقدام می كنند.
وی با بیان اینكه پخت نان در هوای گرم در كنار آتش كار بسیار سختی است، گفت: 
تنها اشتیاق خدمت به اهل بیت)ع( است كه به این بانوان نیرو می دهد تا با بتوانند 

هزینه های خود به شهرهای زیارتی بروند و به زائران خدمت كنند.
سرپرست گروه جهادی پخت نان ادامه داد: امسال برای اولین بار در داخل حرم 
حضرت معصومه)س( بیش از 100 بانوی نانوا 24 كیسه آرد در روز كه حدود 5 هزار 
قرص نان سنتی روغنی كرمان می شود را پخته و علاوه بر توزیع صلواتی در میان 

زائران به مهمانسرای حضرت معصومه)س( برای توزیع بین زائران اهدا كردند.
وی اخلاص را مهمترین عامل گسترش این كار به شهرهای زیارتی مختلف دانست 
و افزود: هر جا اخلاص در كارها وجود داشته باشد و جهادی كار كنیم می توانیم 
مشكلات را برطرف كنیم زیرا ما هرچه داریم از عنایت خداوند و به واسطه اهل بیت 
)ع( است. گفتنی است این گروه جهادی در صحن پیامبر اعظم)ص( حرم مطهر 
بانوی كرامت جنب ورودی كتابخانه فاطمی با رعایت شیوه نامه های بهداشتی به 

پخت نان مشغول هستند.

گزارش از: فاطمه دهقان نیری

تاكید  با  اجتماعی  شناس  رفتار  و  شناس  آسیب 
بر اینكه تخلف در تحقق وعده ها، موجب كمرنگی 
اعتماد اجتماعی و به انحطاط رفتن اخلاق اجتماعی 
می شود، یادآور شد: با ادامه تخلف در وعده ها، در 
درازمدت مدیریت باورهای اجتماعی نیز رو به نقصان 
خواهد رفت. مجید ابهری ، اعتماد اجتماعی را یكی 
از اساسی ترین ضرورت ها برای دوام مدیریت جامعه 
عنوان كرد و افزود: در این فرایند رفتاری میان مردم با 
مردم، مردم با دولت و دولت با مردم برقرار می شود و 
عصاره اخلاقی روابط اجتماعی را پایه ریزی می كند. 
وی ادامه داد: اما زمانی كه به عنوان مثال در مناظره 
های انتخاباتی و همچنین سخنرانی های نامزدهای 
انتخابات ریاست جمهوری، شاهد بیان وعده هایی به 
مردم هستیم كه نه تنها تحقق آن بنابر دلایل مختلف 
امكان پذیر نیست بلكه حداقل نیاز به زمان طولانی 
اعتماد  تضعیف  بسترهای  دارد،  دقیق  مدیریت  و 
اجتماعی و اعتقاد مردم نسبت به دولتمردان فراهم 

می شود.
هر چه وعده مسوولان بی عمل تر، تضعیف 

باورهای مردمی بیشتر
اینكه  بر  تاكید  با  اجتماعی  شناس  آسیب  این 
و  مسوولان  اجتماعی،  رفتارهای  اصلی  الگوهای 
دولتمردان هستند، خاطرنشان كرد: به دلیل دادن 

ندارند ملاحظه می  تحقق  قابلیت  كه  هایی  وعده 
كنیم كه ضعف باورها در بین مردم افزایش یافته و 
باعث شده كه بسیاری از امور بر اساس دروغ و تزویر 
ادامه یابد، شاهد مدعا این همه چک های برگشتی 
كه بخاطر ضعف اعتماد اجتماعی و همچنین تضعیف 
قول و قرار و عهد و پیمان صادر شده و افراد در دادگاه 

ها به دنبال حق خود سرگردان شده اند.
ابهری با بیان اینكه بی دقتی در وعده دادن آن هم 
وعده هایی كه نه تنها مقدور نبوده بلكه غیرممكن 
و  اجتماعی  اعتماد  شدن  كمرنگ  موجب  است، 
یادآور  به دولتمردان می شود،  اعتماد مردم  ضعف 
شد: با ادامه این روند، در بلند مدت مدیریت باورهای 

اجتماعی رو به نقصان خواهد بود.
رابطه مستقیم وعده وعیدها با مشارکت 

اجتماعی
این رفتارشناس اجتماعی در پاسخ به این پرسش 
كه چه رابطه ای میان مشاركت اجتماعی و وعده و 
وعیدها وجود دارد، توضیح داد: علت اینكه بسیاری 
از مردم در شرایط كنونی احساس دلسردی می كنند 
ندارند  انتخابات  در  رنگ  پر  حضور  به  ای  علاقه  یا 
نظام كلی جمهوری اسلامی نیست بلكه وعده هایی 
است كه دولتمردان در دوره های گذشته به آنها داده 
و تحقق نیافته است. وی افزود: این ضعف و نقصان 
باعث می شود مردم اعتقاد خود را نسبت به وعده 
را در  و كم كم حضور خود  از دست داده  دولت ها 

فعالیت های حمایتی كمرنگ كنند.
وعده های بی عمل نوعی پرخاشگری به دنبال 

خواهد داشت
ابهری با تاكید بر اینكه عملكرد دولتمردان در كف 
جامعه و میان اعضای یک خانواده هم نفوذ می كند، 
تصریح كرد: كشیده شدن ضعف باورها و قول و قرار به 
خانواده ها، باعث تضعیف اعتماد خانوادگی و عاطفی 
می شود. وی افزود: به همین دلیل متاسفانه شاهد 
رفتارهای غیراخلاقی ناشی از ضعف اعتماد در بین 
خانواده ها هستیم؛ دروغگویی، عهد شكنی و بی 
اعتقادی به قول و قرار و وعده یكی از عوارض این 

پیمان شكنی ها در بین آحاد جامعه است.
به گفته ابهری، پرخاشگری و خشم فزاینده در بین 
طبقات مختلف اجتماع كه به صورت خراب كاری 
های اجتماعی و همچنین نافرمانی اجتماعی ظاهر 
و  اخلاقی  باورهای  تضعیف  از  ناشی  هم  شود  می 
اعتقادی ناشی از بی عملی به وعده ها است. در واقع 
هرچه دولتمردان در وعده شكنی و تخلف از قول و 
قرار بیشتر حركت كنند باعث افزایش خشم اجتماعی 

و بروز بحران های اجتماعی خواهند شد.
وی تاكید كرد: با توجه به اینكه در دین مبین اسلام 
بر صحت و دوام قول و قرار تاكیدهای بسیاری شده، 
از وعده و قول هم خلاف دین  باید دانست تخلف 
مبین اسلام و هم خلاف مقررات و اخلاق اجتماعی 

است.

 آسیب شناس اجتماعی:

انحطاط اخلاق اجتماعی ثمره تخلف در وعده ها است

معاون هماهنگ کننده سپاه در جمع فرماندهان بسیج استان قم  :

انتخابات ریاست جمهوری برای کشور 
سرنوشت ساز است

معاون هماهنگ كننده سپاه پاسداران در جمع فرماندهان بسیج استان قم گفت: 
جوانان باید هوشیار باشند و بدانند نارضایتی های موجود قسمتی از جنگ است و 

دشمن سعی دارد اعتماد به نفس ملی را در كشور تضعیف كند.
سردار نقدی معاون هماهنگ كننده سپاه پاسداران در جمع فرماندهان بسیج 
استان قم  كه در حسینیه ثارالله سپاه استان قم برگزار شد؛  ضمن تبریک میلاد با 
سعادت حضرت معصومه سلام الله علیها و امام رضا علیه السلام و ایام دهه مبارک 
كرامت گفت: فعالیت ها و فداكاری های مردم قم در مبارزه با ویروس منحوس كرونا 
و كسب مقام اول استان در برابر حملات دشمن و شبهه پراكنی ها بسیار قابل تقدیر 
می باشد و همان گونه كه مردم شریف قم در زمان دفاع مقدس پیروز میدان ها بودند؛  

امروز نیز شاهد فعالیت ها و جهاد های گسترده ای از سوی آنها هستیم.
وی با اشاره به اینكه حرم  مطهر حضرت  فاطمه معصومه سلام الله علیها پایگاه نور 
در همه جهان است اظهار داشت: این یک فرصت استثنایی در اختیار مردم قم است 

كه در پایگاه ها و فضای مجازی همچنان بدرخشند و بیدارگری كنند.
سردار نقدی پیام رهبر معظم انقلاب اسلامی در بیانیه گام دوم انقلاب كه بیان 
فرموده اند: »نخستین و ریشه ای ترین جهاد جوانان این ملت شكستن محاصره های 
تبلیغاتی و مشاهده واقعیات است چرا كه همیشه در آستانه انتخابات آتش فتنه علیه 
انقلاب و نظام برپا می شود«  را مورد تاكید قرار داد و افزود: جوانان باید هوشیار باشند و 
بدانند نارضایتی های موجود قسمتی از جنگ است؛  آنان باید متوجه استراتژی های 
تدریس شده در كتب كشور های غربی و آموزش راه و روش نفوذ و ایجاد نارضایتی در 
داخل كشور و سوق دادن این نارضایتی ها به سمت و سوی نظام و انقلاب باشند ؛ زیرا  

كه دشمن اصل نظام را نشانه رفته است.
وی عدم شناسایی ظرفیت های داخلی را زمینه ساز بسیاری از وابستگی ها دانست 
و اظهار داشت: به عنوان نمونه یكی از رویكرد های داخلی باید تغییر الگوی كشت 
كشاورزان برای تولید بیشتر باشد تا از وابستگی ها نجات پیدا كنیم چرا كه دشمن با 
وابسته كردن كشور سعی دارد دستاورد های شهیدانی همچون شهید احمدی روشن 
و شهید والا مقام حاج قاسم سلیمانی را به دست خود گیرد ولیكن امروزه آمریكا 

همچون گذشته در موضع قدرت نیست و دچار اختلافات داخلی فراوانی است.
وی روز 28 خرداد امسال را روز سرنوشت ساز برای ما مردم ایران برشمرد و تصریح 
كرد: تا زمانی كه انقلاب در مسیر اعتماد به نفس ملی قرار داشته باشد ؛  دشمن 
سعی و تلاش بسیاری در كم كم رنگ كردن  و تضعیف این مسیر دارد و واضح 

هست كه اگر مردم نباشند نظام و جمهوری اسلامی نیز نخواهد بود. 
محمدرضا نقدی روز انتخابات در كشور را روز به صحنه آمدن نظام و مردم با 
اقتدار در پای صندوق ها عنوان و خاطرنشان كرد: شرایط رای صحیح برای همگان 
مهیاست و نظام نیز به آراء مردم احترام می گذارد و رئیس جمهور منتخب باید با رای 
بالا و آگاهانه انتخاب شود، زیرا تمركز دشمن به مشاركت مردم است و باید تلاش 
شود خانه به خانه، چهره به چهره مردم را به حضور حداكثری دعوت كنیم حتی 
آن افرادی كه هیچگونه مُهر انتخاباتی در شناسنامه ندارند نیز به حضور در پای 
صندوق رای دعوت شوند و شكست دشمن را در این دوره ثابت كرده و نشان دهیم 

مردم همیشه پای انقلاب هستند.
 

مدیر روابط عمومی شرکت توزیع نیروی برق قم خبرداد:

افزایش ۱۴ درصدی رشد مصرف برق در قم 
مدیر روابط عمومی شركت توزیع نیروی برق قم گفت: مصرف برق در قم در روز 
شنبه 22 خردادماه به رقم 810 مگاوات رسید كه نسبت به مصرف مدت مشابه سال 

قبل 14 درصد رشد نشان می دهد. 
به گزارش روز دوشنبه روابط عمومی شركت توزیع نیروی برق قم، سهیل كیانی پور 
در این زمینه افزود: در پی افرایش دمای هوا در روزهای اخیر و با وجود تغییر ساعت 
كار ادارات همچنان شاهد رشد مصرف برق در این استان نسبت به مدت مشابه سال 

قبل هستیم.
وی با اشاره به افزایش دمای هوا نسبت به مدت مشابه سال قبل، نیاز مصرف برق 
در آغازین روز هفته جاری را 810 مگاوات در روز و حداكثر نیاز مصرف برق در شب را 

732 مگاوات عنوان كرد. 
وی اضافه كرد: سال گذشته در چنین روزهایی پیک روز 707 مگاوات و پیک شب 
664 مگاوات به ثبت رسید كه رشد 14 درصدی پیک روز و 10 درصدی پیک شب 
را نشان می دهد. كیانی پور مشاركت همگانی در مدیریت و كاهش پیک بار را بسیار 
اثربخش دانست و گفت: با جابه جایی و انتقال مصارف غیرضروری برق به ساعات 
غیرپیک می توان میزان كسری تولید برق را جبران كرد و  از خاموشی های اضطراری 

نیز جلوگیری خواهد شد.
وی با اشاره به سقف مصرف 700 مگاواتی تعیین شده در هفته جاری برای استان 
قم، خاطرنشان كرد: در روز شنبه هفته جاری با همكاری و مشاركت مشتركین 
صنعتی، كشاورزی و اداری در استان موفق به مدیریت بار به میزان 90 مگاوات 
شدیم كه این امر باعث شد خاموشی و قطعی های برای مشتركین خانگی و به صورت 

گسترده در سطح استان اعمال نگردد.
 وی ادامه داد: با توجه به پیش بینی اداره كل هواشناسی مبنی بر افزایش و تداوم 
گرمای هوا در روزهای آتی در صورت عدم توجه و رعایت برنامه های مدیریت مصرف 

توسط مشتركین، اعمال خاموشی محتمل خواهد بود. 
مدیر روابط عمومی شركت توزیع برق قم تنظیم دمای وسایل سرمایشی بر روی 26 
درجه و استفاده از دور كند كولرهای آبی و نیز خاموش كردن لامپ های غیرضروری 
و استفاده از وسایل پرمصرف در ساعات غیر پیک )پایانی شب و ابتدای صبح( را 
به عنوان راهكارهای ساده اما موثر در كاهش و مدیریت مصرف برق اعلام كرد و 
افزود: با انجام همین اقدامات ساده می توانیم سهم به سزایی در مدیریت و كاهش 

خاموشی های ناخواسته داشته باشیم.
در حال  حاضر حدود 600 هزار مشترک برق در استان قم وجود دارد؛ 13 درصد 
برق قم در بخش كشاورزی، 28.4 درصد در بخش صنعت، 36.55 درصد در بخش 
خانگی، 10.4 درصد در بخش عمومی، 9.78 درصد سایر مصارف و 1.83 در بخش 

روشنایی معابر مصرف می شود.
 

معاون فرهنگی مسجد مقدس جمکران: 

سفیران مهدوی به مناسبت دهه کرامت 
در بیمارستان ها حاضر می شوند

معاون فرهنگی مسجد مقدس جمكران با تشریح برنامه های دهه كرامت در این 
مكان مقدس، گفت: سفیران مهدوی مسجد در ایام دهه كرامت در بیمارستان ها 
حضور یافته و متبركات میعاد منتظران را بین كادر درمان و بیماران كرونایی توزیع 

می كنند. 
حجت الاسلام یاسین حسین آبادی درباره برنامه های این مكان مقدس برای 
گرامیداشت دهه كرامت، بیان كرد: مسجد مقدس جمكران طبق هر سال برنامه 
هایی را برای این ایام تدارک دیده است، سال گذشته كه همزمان با پیک كرونا بود 
بسیاری از برنامه ها كاملا مجازی برگزار شد اما امسال علاوه بر برنامه های مجازی، 
برنامه های حضوری با جمعیت محدود و رعایت پروتكل های بهداشتی را نیز تدارک 

دیده ایم.
برگزاری جشن »دختران  داد:  ادامه  فرهنگی مسجد مقدس جمكران  معاون 
آفتاب«، مراسم شادباش شب و روز سالروز ولادت حضرت فاطمه معصومه)س( 
و نیز برگزاری جشن شب و شام ولادت امام رضا)ع( ازجمله مهمترین این برنامه 

هاست.
با اشاره به حضور خادمان مسجد مقدس جمكران در آئین تعویض پرچم  وی 
برافراشته بر گنبد حرم مطهر حضرت فاطمه معصومه)س( در آغاز دهه كرامت، بیان 
كرد: روز سه شنبه، یكم تیرماه همزمان با سالروز ولادت امام رضا)ع( میزبان خادمان 
آستان قدس و حرم حضرت معصومه)س( در صحن جامع امام مهدی)عج( هستیم و 

آیین خطبه خوانی و پرچم گردانی نیز در این روز برگزار می شود.
وی از برگزاری مسابقه »حدیث كرامت« با مشاركت آستان مقدس حرم حضرت 
معصومه)س( خبر داد و بیان كرد: ویژه برنامه »وارثان ایثار« ویژه فرزندان شهدای 
مدافع حرم تیپ فاطمیون و تیپ زینبیون نیز برای دهه كرامت تدارک دیده شده 

است.
وی در پایان خاطرنشان كرد: حجج اسلام تراشیون، الیاسی و احمد پناهیان و 
مداحان اهل بیت)ع( حاج مهدی حیدرزاده، حاج علی مالكی نژاد، حاج رضا بدری و 

غیره در برنامه های دهه كرامت مسجد مقدس جمكران حضور دارند.

پدر خانواده با نگرانی به خانه می آید و می گوید كه هزینه ها خیلی بالا رفته و 
دخل و خرجش با هم جور نیست. فامیل ها بعد مدتها دور هم جمع شده و از 
قیمت سكه و ارز و دلار تا شیر و ماست می گویند درحالیكه بچه ها با یک جفت 
چشم نگران آنها را نگاه می كنند و پیش خود می گویند كه آینده شان چطور می 

شود؟
 شاید برای شما هم اتفاق افتاده باشد كه روزی همسرتان از سركار به منزل آمده 
و با ناراحتی جلوی بچه ها می گوید كه فلان جنس گران شده یا وسایل ماشین 
را نتوانستم بخرم چون گران است و بعد هم شما پشت سر او می گویید، امروز 
برای خرید شیر و ماست هم كه رفتید متوجه شدید كه بیست درصد اجناس  
گران شده و دیگر معلوم نیست از فردا بتوانیم چیزی برای خانه بخریم یا نه! حال 
تصور كنید كه در یک مهمانی هستید و همه دارند از افزایش نرخ ارز و سكه و 
بازار مسكن و چیزهایی كه گران شده است می گویند و بچه ها هم نشسته اند 

و گوش می دهند!
تمامی جملاتی كه در پاراگراف بالا مطرح شد همه بار معنایی منفی از بی 
ثباتی جامعه و زندگی برای بچه هایی دارند كه در شرایط سنی مختلف هر یک 
تعابیر متفاوتی از این عبارات می كنند؛ اینكه مثلا جامعه قابل سكونت نیست 
یا پدر و مادرشان شاید نتوانند آنها راتامین كنند و آینده آنها چه می شود؟ حال 
شاید برخی از والدین تصور كنند كه بچه ها می بایست با مسائل اقتصادی آشنا 
شوند و نباید در پر قو زندگی كنند اما عده ای از روان شناسان اعتقاد دارند كه 
بچه ها نباید در جریان مشكلات مالی خانواده و جامعه قرار بگیرند چرا كه این 
امر اضطراب هایی برای آنها ایجاد می كند كه در آینده شان اثر منفی خواهد 

گذاشت.
اولین ناامنی اقتصادی در خانواده،  ترویج »تفكر ندرت« است. اینكه در خانه 
ها صحبت  هایی از جمله »نداریم«، »نیست«، »گران میشه «، »قطحی می شه« 
یا هزار جمله دیگر كه اثر منفی روی بچه ها می گذارد و امروزه به خاطر شرایط 
اقتصادی اكثر جامعه زیاد شده است. بچه ها فكر میكنند كه بالاخره آیا پول 

پدرشان تمام می شود؟ اگر پدر یا مادر سركار نرود، چه اتفاقی می افتد؟ 
*جایگزینی تفکر وفور به جای ندرت

حال شما تصور كنید كه به جای تفكر ندرت در خانه، تفكر وفور را جایگزین 
كنید. شاید هم عده ای الان بگویند كه مگر دست خالی می شود الكی صحبت 
كرد و دلداری داد؟ تفكر وفور، به معنای خوش خیالی و گول زدن خود و خانواده 

نیست بلكه تفكر ایجاد امنیت است.
گاه پیش می آید كه خانواده های ثروتمند و تا حدودی متوسط به بالا هم تفكر 
ندرت را در خانه با پول خرج نكردن و هزینه نكردن به خاطر آینده و ناامنی ایجاد 
می كنند این دیگر همان تفریط است درحالیكه می بایست در خانه تعادل را 

برقرار كنیم نه اینكه مدام والدین بنالند از نداشتن و آینده نامعلوم!
مشاور مدرسه ای راهنمایی در شمال تهران تعریف می كرد، در مدرسه دزدی 
شد . دزد را پیدا كردند و دیدند یک دانش آموز بسیار ثروتمند است. پدرش را به 
مدرسه خواستند، به گریه افتاد و التماس كرد كه یک نوک پا به منزل ما بیایید و 
وضع زندگی من را ببینید. به زور مشاور را به منزلشان بردند، با یک خانه مجلل و با 

شكوه روبه رو شدند كه هر اتاقش مخصوص یک چیزی بود، بدنسازی، موسیقی، 
كتابخانه و اتاق خواب مجلل برای فرزند و چیزهای دیگر ، در این حال پدر گریه 
می كرد و می گفت این وضع زندگی من است و من فقط همین یک پسر را 
دارم، حتی در گنجه ای را باز كردند كه پر از پول بود و گفتند كه این ها در اختیار 

همسرم و پسرم است آنوقت پسر من دزدی كرده است؟
مشاور با پدر این خانواده صحبت كرد و گفت كه پسر شما از بی انگیزگی دزدی 
كرده است، در وضعیت اقتصادی هم ندرت و هم اسراف هر دو برای انسان ها 
ناامنی ایجاد می كنند ، خانواده می بایست با یک شرایط اقتصادی خوب و با 

برنامه جلو برود.
*بچه ها تا چه حد در جریان مسائل مالی خانواده قرار بگیرند؟

حال سوال  خانواده ها این است كه چطور و تا چه اندازه بچه ها در جریان 
مسائل مالی قرار بگیرند؟ نكته درست این است كه تربیت و هوش مالی برای 
فرزندان این روزها حائز اهمیت است بچه ها می بایست با مفهوم پول و پس انداز 
و منابع مالی آشنا شوند تا توقعات زیاد از خانواده نداشته باشند اما درک انها از 
مشكلات مالی با بزرگترها متفاوت است و باید به اندازه سن و سال و درک شان در 

جریان مسائل قرار بگیرند.
اینكه خانواده در معرض سقوط مالی است و پدر درحال ورشكستگی یا مادر در 
معرض بیكار شدن است و در آینده شاید چیزی برای خوردن هم نباشد، نشان 
میدهد كه اتفاق بدی در حال رخ دادن است  و سطح اضطراب های بچه ها را 
زیادمی كندو این بچه ها گاها نمی توانند هیجانات منفی خود را كنترل كنند 
و دچار مشكلات روانی می شوند. با توجه به اینكه بچه ها تاثیری در وضعیت 
اقتصادی خانه و جامعه ندارند و با صرفه جویی كاری نمی توانند ازپیش ببرند، 
بنابراین روان آنها دچار بیماری می شود و در آینده نیز مدام احساس عدم امنیت 
و ترس از دست دادن می شوند. برخی خانواده ها هم مطرح می كنند كه طرح 
ریز به ریز مسائل مالی با بچه ها آنها را دچار خست و مال اندوزی در بزرگسالی 

می كند.
*مدیریت مالی را به بچه ها آموزش دهید

لذا در صورتی كه خانواده ها با مشكلات مالی روبه رو شدند بهتر است برای 
اینكه بچه ها دچار احساس امنیت نشوند، در حد وسعشان آنها را از امكانات مالی 
برخوردار كنند. منتها والدین باید بدانند كه همه مشكلات مالی از نبود حقوق 
كافی گرفته تا بیكاری و نگرانی تحصیل و سفر بچه ها به آنها ربطی ندارد و آنها 
نمی توانند چیزی را حل كنند، تنها باری بر روانشان اضافه می شود پس برای 
درددل و گلایه بچه ها را انتخاب نكنید، چرا كه چیزی عوض نمی شود و تنها 
تنش های روانی بچه ها افزایش پیدا میكند منتها در حدی كه بچه ها انتظارات 

معقولی از شما داشته باشند، می توانند در جریان مسائل قرار بگیرند.
در نهایت آموزش مدیریت خرج كردن بچه ها با بزرگتر شدنشان خیلی مهم 
است اینكه بدانند چقدر پول می توانند از پدر و مادر بگیرند و چقدر را هزینه و 
چقدر صرفه جویی كنند، این همان مدیریت مالی است كه بودجه اش در اختیار 
خود بچه ها قرار دارد، بنابراین نباید بچه ها را از فقر و نداری و آینده و گرانی 

ترساند به این دلیل كه مدیریت مالی آموزش ببینند.

جایگزینی تفکر »وفور« در خانواده؛

مشکلات اقتصادی را چطور با بچه ها مطرح کنیم؟
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معاون وزیر ارتباطات در گفت وگویی تشریح کرد:

گامی مهم برای رفع انحصار از حوزه 
واردات اینترنت

رییس شركت ارتباطات زیرساخت گفت: افتتاح »مركز تبادل داده بین الملل«، علاوه 
بر فراهم  آوردن زمینه صادرات خدمات محتوایی تولیدكنندگان محتوا، گام مهمی در 

رفع انحصار واردات پهنای باند بین الملل است.  
»حمید فتاحی« درباره مركز تبادل داده بین الملل، اظهار داشت: یكی از اجزای 
زیرساختی سند مصوب طرح كلان و معماری شبكه ملی اطلاعات، مركزی به نام 
تبادل داده بین الملل )IXP International( است كه در این هفته به عنوان منطقه ویژه 

فناوری اطلاعات افتتاح می شود.
وی اضافه كرد: خدمات این مركز به حوزه فناوری مانند خدماتی است كه مناطق ویژه 
اقتصادی كشور به صنایع اختصاص می دهند. همان طور كه در مناطق ویژه اقتصادی، 
برخی ترجیحات و معافیت ها برای بخش های مختلف فراهم است، اعضای شورای 
عالی فضای مجازی و كارشناسانی كه روی این سند كار كردند به این نتیجه رسیده اند 
كه راه اندازی چنین فضایی برای توسعه شبكه ملی اطلاعات جزو موارد ضروری است.

معاون وزیر ارتباطات با تأكید بر این كه از این طریق می توان یكسری معافیت ها برای 
حوزه فناوری اطلاعات در حوزه تبادل داده فراهم كرد، افزود: از طریق راه اندازی این 
مركز، تولیدكننده داخلی می تواند محتوایی كه تولید كرده را برای مشتری خارج از 
كشور نیز دسترس پذیر كند. محتوای تولید شده در داخل می تواند با ترجیحات خوب، 
بهترین كیفیت و ارزان ترین قیمت از طریق این مركز دیتا به دست مشتریان بین المللی 

برسد.
 VOD وی تاكید كرد اگر فردی در كشورهای همسایه قصد استفاده از محتوای
)پخش ویدیویی(  را داشته باشند مجبور به استفاده از IXP های بین المللی هستند و ما 

نیز به اجبار باید محتوا را به آن جا ببریم تا تبادل در آن نقطه انجام شود.
وی خاطر نشان كرد: با افتتاح این مركز، كیفیت خدمات، بهبود یافته و قیمت برای 

تولیدكننده محتوای داخلی و مشتری خارج از كشور كاهش پیدا می كند.
رئیس شركت ارتباطات زیرساخت افزود: از طریق افتتاح این مركز، امكان حضور 
پلتفرم ها و كسب وكارهای داخلی فعال در حوزه محتوا، در فضای بین المللی فراهم 

می شود.
فتاحی با بیان این كه یكی از ایده های دیگری كه از طریق راه اندازی این مركز دنبال 
می شود میزبانی محتوای بین المللی در داخل كشور است، خاطرنشان كرد: سعی 
داریم تا جایی كه ممكن است برخی از محتواهای حوزه بین الملل كه برای كاربران 
داخلی جذاب است و به آن نیاز دارند را در این مركز بین المللی »هاست« )میزبانی( 

كنیم.
وی گفت: برای این كار، منطقه ویژه اقتصادی پیام را برای این كار در نظر گرفتیم چون 
می توان از قوانین ویژه اقتصادی كه بر آن حاكم است استفاده كرد. گیمرها )بازیكنان 
از بازی های پرطرفدار آنلاین،  بازی های آنلاین(  از این طریق می توانند به برخی 

دسترسی باكیفیت بهتر و تسهیلات مناسب داشته باشند.
فتاحی تصریح كرد: در این مركز همه چیز بومی و توسط شركت زیرساخت راه اندازی 
شده است. اكنون برخی اپراتورها مراكز داده ای را در كنار این قطب دیتاسنتری ایجاد 
كرده اند. در این منطقه گمركی سخت افزارها بدون تعرفه گمركی عرضه می شود كه این 

مسئله زیست بوم خوبی را در این منطقه به وجود خواهد آورد.
وی تصریح كرد: یكی از مسائل مهم دیگری كه به  واسطه این مركز تسهیل می شود 
رفع انحصار خرید اینترنت در شركت ارتباطات زیرساخت است. این موضوع مدت ها 

قبل با صدور دستوری از سوی وزیر ارتباطات آغاز شد.
برای رفع این انحصار در گام اول، تجاری »وویس بین الملل« را به اپراتورها واگذار 
كردیم كه عواید آن وارد بخش خصوصی فعال در حوزه فناوری اطلاعات  شد. اكنون 
اپراتور به صورت مستقیم با پرووایدرها )تأمین كنندگان( وارد مذاكره می شود. این كار، 

رقابتی را ایجاد می كند كه نتیجه آن كاهش قیمت و افزایش كیفیت است.
وی گفت: در حال حاضر نیز رفع انحصار از خرید و فروش پهنای باند اینترنت در 

برنامه قرار دارد.
وی خاطر نشان كرد: البته در این مرحله ظرافت هایی نسبت به واگذاری های قبلی 
وجود دارد كه باید به دقت آن ها را بررسی كرد. طراحی و تأسیس یک مركز ارتباطی بین 

المللی نقطه ای برای آغاز رفع انحصار از واردات پهنای باند بین الملل است.

وزیر نفت:

 سالانه ۷۰ میلیارد دلار یارانه سوخت مایع 
و گاز پرداخت می شود

 وزیر نفت گفت: سالانه 70 میلیارد دلار یارانه انرژی در بخش سوخت مایع و گاز در 
كشور پرداخت می شود.  

»بیژن زنگنه« امروز در مراسم گشایش رسمی پارک نوآوری و فناوری صنعت نفت، با 
بیان اینكه 80 درصد صحبت هایی كه در كشور می شود حرف های اضافه است، ادامه 

داد: صحبت ها در این جلسه صحبت های مفیدی شد.
نه دانشمند،  نیاز در توسعه صنعتی، كارآفرین است  افزود: مهمترین عامل  وی 
كارآفرین و انسان خلاق است كه یک مجموعه را موفق می كند و این موضوع در جوانان 

بیشتر است.
زنگنه تاكید كرد: رهبر معظم انقلاب می گویند جوان گرایی اما وقتی جوانی را برای 
جایی در نظر می گیریم همه مخالفت می كنند. این در حالی است كه جوان، خلاق 

است.
وی با بیان اینكه در سال هایی كه در صنعت نفت بودم برای توسعه فناوری كارهایی 

كردم، گفت: مهمترین مساله نگرش است.
به گفته زنگنه، نفت در توسعه بالادستی باید افزایش تولید مبتنی بر افزایش بازیافت 

داشته باشد.  
وی ادامه داد: این در حالی بود كه نیرویی كه بالادستی نفت خوانده باشد، نداریم و 
با بهترین دانشگاه های ایران مذاكره كردیم تا رشته های بالادستی نفت را توسعه دهند.
وزیر نفت افزود: اكنون در زمینه آموزش مشكلی نداریم و نیروهای خوبی تربیت 

می شوند.
و  گرفت  قرار  توجه  مورد  عملیاتی  ظرفیت های  بعدی،  گام  در  كرد:  اضافه  وی 
شركت های خدماتی و شركت های اكتشاف و تولید فعال شد كه جزو دارایی تكنولوژی 

كشور هستند.
زنگنه گفت: گام آخر، توسعه فناوری بود كه برای توسعه فناوری باید از ایده های جدید 
استفاده كنیم.   وی با بیان اینكه این ایده باید زودتر به ذهن ما می رسید، افزود: برنامه 
من این است كه بیشتر عمر باقی مانده خود را برای توسعه واحدهای فناور اختصاص 
دهم. البته فهم این موضوع بسیار ضعیف است و یكی از نهادهای نظارتی تهدید كرده 

بود كه اگر این پارک فناوری را احداث كنید شكایت می كنیم.
وی با اشاره به اینكه پارک فناوری صنعت نفت در طرف تقاضا است، گفت: طرح 
500 میلیون دلاری با عنوان طرح چاه های كم بازده و بی بازده مطرح شده است. 
مهمتر از نفت تولیدی، ظرفیت های مهندسی و فناوری است كه در كشور ایجاد 

می شود.  
زنگنه تاكید كرد: یكی از ضعف های بزرگ ما در كشور خدمات چاه ها است كه 

می توان از واحدهای استارتاپ در این زمینه استفاده كرد.
وی یكی دیگر از زمینه ها كه می توان از استارتاپ ها استفاده كرد را بحث بهینه سازی 

دانست و ادامه داد: سالانه 70 میلیارد دلار یارانه بخش انرژی است.
وزیر نفت افزود: روزانه 1.5 میلیون بشكه مصرف داخلی سوخت مایع است كه سالانه 
540 میلیون بشكه در سال می شود.  با احتساب قیمت حدود 65 دلار در هر بشكه، 
معادل  35 میلیارد دلار می شود.   وی افزود: مصرف گاز نیز  سالانه 300 میلیارد متر 
مكعب  است كه با قیمت هر متر مكعب16 سنت حدود 37 میلیارد دلار برآورد می شود.   

بنابراین به جز برق 70 میلیارد دلار یارانه انرژی می دهیم.

به  آغاز  انتخاب رییس دولت سیزدهم  برای  ثانیه شمار 
كار كرده است. در حال حاضر اولویت كشور در این روزها 
اقتصاد است؛ اقتصادی كه زیر سایه سیاست و شرایط 
تحمیلی قرار گرفته و حال و روز چندان خوشی ندارد و 
است.  خورده  گسترده ای  لطمات  تحریم ها،  به  توجه  با 
در حال حاضر نفت ایران تحریم است و بانک های دنیا 
نیز حق مبادله با ایران را ندارند. خرید و فروش دلار هم با 
ایران ممنوع اعلام شده است. از سوی دیگر، كرونا گردش 
مالی كسب وكارها را كند كرد و حتی شاهد بودیم برخی 

كسب وكارها به سمت ورشكستگی رفت.
با توجه به چنین شرایطی، اقتصاد ایران با چالش هایی 
همچون تورم، رشد نقدینگی، تولید ناخالص داخلی منفی، 
است.  روبه رو  و...  بورس  سخت  شرایط  بیكاری،  بحران 
بر همین اساس، نگاه كارشناسان، اقتصاددان و فعالان 
اقتصادی به این سمت است كه با توجه به وضعیتی كه 
اقتصاد ایران با آن دست و پنجه نرم می كند، دولت آینده 

چه برنامه ای برای بخش اقتصاد دارد.
باید  بعدی  رییس جمهور  كارشناسان،  برخی  نگاه  از 
اولویت خود را كنترل تورم بگذارد. گروهی نیز از حمایت از 

تولید و افزایش صادرات غیرنفتی سخن می گویند.
صادرات و افزایش بهره وری اولویت است

سید حمید حسینی، دبیركل اتاق بازرگانی ایران و عراق 
در همین رابطه می گوید: من اگر خودم كاندیدا می شدم، 
اولویت خود را روی صادرات و افزایش راندمان و بهره وری 
می گذاشتم. همچنین روی پتانسیل نیروی انسانی خیلی 

تاكید می كردم تا به عنوان سرمایه اجتماعی پای كار آیند.
وی می افزاید: ما دو بار شانس داشتیم كه اقتصاد كشور را 
از وضعیت فعلی رها كنیم. یک بار با خصوصی سازی بود كه 
می توانستیم انقلاب اقتصادی ایجاد كنیم. اما به حدی بد 
اجرا شد كه فرصتی برای اقتصاد كشور ایجاد نشد. دولت 
لاغرتر شد، اما حكومت فربه تر شد. در بحث هدفمندی 

یارانه ها هم نتوانستیم ظرفیت سازی كنیم.
دبیركل اتاق بازرگانی ایران و عراق عنوان می كند: حالا 
یک ظرفیت دیگر به نام صادرات داریم كه كم هزینه ترین 
دهد،  نجات  را  كشور  اقتصاد  می تواند  كه  است  كاری 
اشتغالزایی كند، ظرفیت های صنعتی ایجاد كند، رشد 

اقتصادی را بهبود بخشد و نرخ ارز را كاهش دهد.
حسینی یادآور می شود: ما این ظرفیت را داریم كه دو 
درصد  باشیم. 40، 50  داشته  صادرات  فعلی  رقم  برابر 
ظرفیت های تولید در كشور خالی است. مشكل ما، بازار 
است. اگر كاندیداها می توانستند به درستی این موضوع 
با  تعامل  با  تعهد می دهیم كه  بگویند  و  را تشریح كنند 
كشورهای منطقه و دنیا، صادرات را ظرف دو، سه سال دو 

برابر كنیم، به انتخاب مردم كمک می كرد.
با صادرات و واردات چه خواهیم کرد؟

محمد لاهوتی، رییس كنفدراسیون صادرات ایران نیز با 
اشاره به مهم ترین چالش های اقتصادی ایران می گوید: با 
توجه به این كه 10 سال است كه نام گذاری های سال درباره 

اقتصاد، تولید و رفع موانع تولید است، باید تمركز روی این 
بخش ها باشد. یعنی حمایت از تولید، رفع موانع تولید، 
رفع موانع زاید و دست و پاگیر تولید، افزایش صادرات و 
رفع مشكلاتی صادراتی، برطرف كردن موانع صادراتی، به 
نظر من موضوعاتی است كه باید درباره آنها صحبت شود و 
رییس دولت آینده در برنامه های خود باید به آنها توجه كند.

لاهوتی می افزاید: بر همین اساس، كاندیداها به نوعی 
باید بیان كنند كه در حوزه صادرات چگونه می خواهند 
رفتار كنند و عدد ناچیز 36 میلیارد دلاری را طی 4 سال به 
چه عددی می خواهند برسانند. از سوی دیگر، با چه روشی 
می خواهند تولید را حمایت كنند. آیا فقط سیاست حمایت 
از تولید، ممنوعیت واردات است یا سیاست ایجاد ارزش 
واحدهای  كارایی  و  راندمان  افزایش  یا  تولید،  در  افزوده 

تولیدی و كاهش هزینه های سربار؟
وی عنوان می كند: از سوی دیگر، كاندیداها باید بگویند 
چگونه در حوزه واردات می خواهند عمل كنند كه جلوی 
قاچاق حدود 20 میلیارد دلاری را بگیرند. فقط ممنوعیت 
وارد كه نمی تواند كمک كننده حمایت از تولید باشد؛ چراكه 
ما شاهد این هستیم كه واردات غیررسمی به شدت اتفاق 
می افتد. همه این ها باید به گونه ای ساماندهی شود و هزینه 
واردات منطقی شود كه دیگر انگیزه ای برای قاچاق وجود 

نداشته باشد.
تورم و کسری بودجه چه می شود؟

در  اقتصاددان  سلامی،  غلامرضا  حال،  همین  در 
خصوص مهم ترین رویكرد دولت بعد در حوزه اقتصاد با 
توجه به شرایط كشور، می گوید: ما یک مشكل اساسی در 
كشور داریم و آن هم تورم است. دلیل اساسی تورم، كسری 
بودجه است. هر زمان كه رییس دولت بعد راهی را برای 

حل این مساله پیدا كند، آن زمان می توان یک گام جلو 
رفت. بقیه مسایل ممكن است تابع تورم و كسری بودجه 

باشند.
و عیال وار  پرخرج  ما  اقتصاددان می افزاید: دولت  این 
است و هزینه های دولت سال به سال بالاتر می رود. به نظر 
من اگر تحریم ها برداشته نشود، ما سالانه 400، 500 هزار 
میلیارد تومان كسری بودجه خواهیم داشت، بنابراین باید 
بگوییم چگونه می خواهیم این مشكل را حل كنیم. اگر حل 
نشود، هیچ چاره ای جز این كه از بانک مركزی استقراض 
كنند، وجود ندارد. این موضوع هم بر نقدینگی می افزاید 

و تورم را بالاتر می برد.
و كسری  تورم  این دو مساله  سلامی تصریح می كند: 
بودجه را باید پاسخ دهند كه چگونه می خواهند حل كنند؛ 
بقای  و  تحریم ها  شدن  برداشته  سناریوی  دو  در  هم  آن 
تحریم ها. چراكه این امكان وجود دارد كه تحریم ها برداشته 

نشود یا ناقص برداشته شود.
تولید و اشتغال در اولویت است

اقتصادی  كارشناس  انصاری،  عبدالحمید  همچنین 
می گوید: به نظر من بخش اساسی اقتصاد كشور در حال 
حاضر حوزه تولید و اشتغال است و مسایل دیگر، حتی 
حوزه مسكن باید در درجات بعدی قرار گیرد. این به معنای 
این نیست كه حوزه های دیگر اهمیتی ندارد، اما در شرایط 
و  تولید  باید حوزه  فورس ماژور  امر  عنوان یک  به  حاضر 

اشتغال مورد توجه قرار گیرد.
وی می افزاید: اشتغال یک فعالیت سیستمی است و 
یک  نیست.  خاص  وزارتخانه  یا  حوزه  یک  فعالیت  اصلا 
سیستم باید با یكدیگر كار كند تا خروجی آن، اشتغال باشد. 
در این سیستم، حوزه های مالیاتی، بیمه ای، دانشگاهی 

و... باید با مكانیزم های خاص خود، به فعالیت بپردازند و 
هدف گذاری شده، نیروی انسانی مناسب و متخصص را 

برای تولید مواد و مایحتاج مورد نیاز بازار تربیت كنند.
انصاری متذكر می شود: در این مكانیزم به طور طبیعی 
خلق سرمایه و ثروت اتفاق می افتد. زمانی كه خلق ثروت 
اتفاق بیفتد، پول دست شاغلان می آید و به این ترتیب، 
به طور طبیعی برنامه ریزی برای حوزه هایی مثل مسكن و 

معیشت فراهم می شود.
بی توجه به سرمایه گذاری خارجی نباشیم

حمید كردبچه، عضو هیات علمی دانشگاه الزهرا با اشاره 
به ضرورت رفع تحریم ها و پذیرفتن اف ای تی اف، می گوید: 
نمی توان انكار كرد كه ریشه بسیاری از مشكلات اقتصاد 
كشور، تحریم های اعمالی بر ایران است و نمی توان بدون 
برنامه به مصاف آن رفت. ایران در حال حاضر، به عنوان 
كشوری بدون درآمد ارزی مناسب و جذب سرمایه خارجی 
در ظرفیت سازی برای رشد اقتصادی با مشكلات جدی 

مواجه است و نرخ رشد منفی یا بسیار ناچیز دارد.
وی می افزاید: اگر تجربه كشورهای مالزی، كره جنوبی 
و چین را ببینیم، به اهمیت نقش سرمایه گذاری خارجی 
در ایجاد ظرفیت های بالای تولید و فعالیت های اقتصادی 
و جذب تكنولوژی برای تحقق رشد بالا واقف می شویم. در 
شرایط فعلی كه ما از منابع داخلی و سرمایه گذاری خارجی 

محروم هستیم.
كردبچه متذكر می شود: به سبب تحریم ها، تولیدكنندگان 
ما به بازارهای جهانی دسترسی ندارند و با توجه به كوچک 
بودن بازارهای داخلی آنها نمی توانند از صرفه های مقیاس 
برخوردار شوند، كاندیداها باید بگویند برای این مشكل چه 
باید كرد؟ برای بهره وری در حد صفر كشور كه سال هاست 
و  اصلاح  بدون  بفرمایند  دارند.  برنامه ای  چه  دارد  ادامه 
ارتقای اقتصاد بین الملل كشور آیا می توانند این مشكلات 

را حل كنند. اگر بله، خوب چگونه و برنامه آنها چیست.
به  دنیا  با  ارتباط  موضوع  طرح  می كند:  تاكید  وی 
به  بی توجهی  یا  خارجی  سلطه  پذیرش  معنای  این 
ما  تولیدكننده  اگر  اما  نیست،  داخلی  توانمندی های 
حتما  كند،  تولید  را  صرفه ای  به  مقرون  كالای  بخواهد 
باید با دنیا در ارتباط باشد، از تكنولوژی آنها استفاده كند 

تكنولوژی هم با سرمایه گذاری خارجی می آید.
این كارشناس اقتصادی تصریح می كند: برای رقابت در 
بازارهای جهانی برای رقابت با خودروی چینی و یا فرش 
هندی باید راهكار و سیات منسجمی داشت. چینی ها با 
مقیاس تولید ده ها میلونی و برخورداری از صرفه مقیاس 
خودروی رقابت پذیر تولید می كنند یعنی باكیفیت بهتر 
و قیمت پایین تر. آیا تولیدكننده ما با مقیاس تولید چند 
ده هزاری می تواند محصول رقابت پذیر با آنها تولید كند، 
با بازارهای جهانی و كشورهای دیگر در  بنابراین ارتباط 
كنار واردات تكنولوژی و زمینه سازی برای سرمایه گذاری 
خارجی می تواند امری حیاتی، برای شرایط فعلی اقتصاد 

ایران باشد.

 ارزیابی کارشناسان و فعالان اقتصادی از مهم ترین اولویت های اقتصادی در دولت بعد؛

فورس ماژور اقتصادی دولت سیزدهم چیست؟

آگهی تغییرات 
آگهی تغییرات شركت فرا پترو پلیمر مهام سهامی خاص به شماره ثبت 15946 
و شناسه ملی 14007896066 به استناد صورتجلسه مجمع عمومی عادی مورخ 
15/02/1400 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : 1 - آقایان محمدجواد ترابی نژاد به 
شماره ملی 0381632210 به عنوان بازرس اصلی و لطف اله احمدآبادی به 
یكسال  مدت  برای  البدل  علی  بازرس  عنوان  به  ملی 0589909827  شماره 
انتخاب گردیدند. 2- روزنامه كثیرالانتشار ایمان جهت درج آگهی های شركت 
تعیین شد. اداره كل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شركت ها و موسسات 

غیرتجاری قم )1148915(
-----------------------------------------------

آگهی تغییرات 
آگهی تغییرات شركت سایان سازه معماران بلند پایه پارس سهامی خاص به شماره 
ثبت 18066 و شناسه ملی 14009648502 به استناد صورتجلسه هیئت مدیره 
مورخ 01/02/1400 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : آقایان محمدنوروزی پاكدل به 
شماره ملی 1362048763 سمت رئیس هیئت مدیره ، محمدجعفر سلطانی 
چرزه خون به شماره ملی 0381107981 به سمت نایب رئیس هیئت مدیره و 
مدیرعامل و خانم نیلوفر نوروزی پاكدل به شماره ملی 1381857604 بسمت 
عضو هیئت مدیره انتخاب شدند. كلیه اسنادواوراق بهاداروتعهدآورونامه های عادی 
واداری باامضاء رئیس هیئت مدیره به تنهایی و با مهرشركت معتبرمیباشدوهمچنین 
كلیه نامه های عادی واداری باامضاء نائب رئیس هیئت مدیره به تنهایی و همراه با 
مهرشركت معتبرمیباشد. اداره كل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شركت 

ها و موسسات غیرتجاری قم )1148923(
-----------------------------------------------

آگهی تغییرات

به شماره  تهران سهامی خاص  آرمان تجارت سعادت  تغییرات شركت  آگهی 
مجمع  صورتجلسه  استناد  به  ملی 14004147384  شناسه  و  ثبت 12922 
عمومی فوق العاده مورخ 28/12/1399 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : مركز اصلی 
شركت از محل قبلی به آدرس جدید: استان قم ، شهرستان قم ، بخش مركزی 
 ، صنعتی  شهرک  محله  شكوهیه،  صنعتی  شهرک  آبادی   ، قمرود  دهستان   ،
خیابان شهیدعباس دوران ، كوچه دوران4 ، پلاک 0 ، قطعه KH127، طبقه 
همكف كدپستی3738110054 تغییریافت وماده مربوطه دراساسنامه به شرح 
فوق اصلاح گردید اداره كل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شركت ها و 

موسسات غیرتجاری قم )1148930(
-----------------------------------------------

آگهی تغییرات
آگهی تغییرات شركت پارس رنگدانه خضرا ایرانیان سهامی خاص به شماره ثبت 

13061 و شناسه ملی 14004385860 به استناد صورتجلسه مجمع عمومی 
 -1 : شد  اتخاذ  ذیل  تصمیمات  مورخ 28/12/1399  العاده  فوق  بطور  عادی 
موسسه حسابرسی وخدمات مدیریت اصول نگرآریا حسابداران رسمی به شماره 
ثبت 22270 و شناسه ملی10103559024 بعنوان بازرس اصلی و آقای مجید 
مرسلی به شماره ملی 0382401549 به عنوان بازرس علی البدل برای مدت 
یكسال انتخاب گردیدند. 2- روزنامه كثیرالانتشارایمان جهت درج آگهی های 
شركت انتخاب گردیدند. اداره كل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شركت 

ها و موسسات غیرتجاری قم )1148931(
-----------------------------------------------

آگهی تغییرات 
آگهی تغییرات شركت مهندسی سعادت توان صادق سهامی خاص به شماره 
ثبت 4524 و شناسه ملی 10860993161 به استناد صورتجلسه مجمع عمومی 
 -1 : شد  اتخاذ  ذیل  تصمیمات  مورخ 28/12/1399  العاده  فوق  بطور  عادی 
موسسه حسابرسی وخدمات مدیریت اصول نگرآریا حسابداران رسمی به شماره 
ثبت 22270 و شناسه ملی10103559024 بعنوان بازرس اصلی و آقای مجید 
مرسلی به شماره ملی 0382401549 به عنوان بازرس علی البدل برای مدت 
یكسال انتخاب گردیدند. 2- روزنامه كثیرالانتشارایمان جهت درج آگهی های 
شركت انتخاب گردید. اداره كل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شركت ها 

و موسسات غیرتجاری قم )1148932(
-----------------------------------------------

آگهی تغییرات
آگهی تغییرات شركت سعادت توان بسپار سهامی خاص به شماره ثبت 10020 
و شناسه ملی 10590017838 به استناد صورتجلسه مجمع عمومی عادی بطور 
فوق العاده مورخ 28/12/1399 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : 1- موسسه حسابرسی 
وخدمات مدیریت اصول نگرآریا حسابداران رسمی به شماره ثبت 22270 و شناسه 
ملی10103559024 بعنوان بازرس اصلی و آقای مجید مرسلی به شماره ملی 
0382401549 به عنوان بازرس علی البدل برای مدت یكسال انتخاب گردیدند. 
2- روزنامه كثیرالانتشارایمان جهت درج آگهی های شركت انتخاب گردید. اداره 
كل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شركت ها و موسسات غیرتجاری قم 

)1148935(
-----------------------------------------------

آگهی تغییرات
آگهی تغییرات شركت مهندسی سعادت توان صادق سهامی خاص به شماره 
ثبت 4524 و شناسه ملی 10860993161 به استناد صورتجلسه مجمع عمومی 
فوق العاده مورخ 28/12/1399 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : مركز اصلی شركت از 
محل قبلی به آدرس جدید: استان قم ، شهرستان قم ، بخش مركزی ، دهستان 
قمرود ، آبادی شهرک صنعتی شكوهیه، محله شهرک صنعتی ، خیابان ) حریم راه 

آهن ( ، كوچه دوران6 ، پلاک 0 ، قطعه KH140 ، طبقه همكف كد پستی 
3738117692 تغییر یافت و ماده مربوطه در اساسنامه بشرح فوق اصلاح 

گردید. اداره كل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شركت ها و موسسات 
غیرتجاری قم )1148937(

-----------------------------------------------
آگهی تغییرات

ثبت  شماره  به  خاص  سهامی  مهام  پلیمر  پترو  فرا  شركت  تغییرات  آگهی 
15946 و شناسه ملی 14007896066 به استناد صورتجلسه مجمع عمومی 
شركت  سرمایه   : شد  اتخاذ  ذیل  تصمیمات  مورخ 25/02/1400  العاده  فوق 
منقسم  ریال  مبلغ50.000.000.000  به  ازمبلغ15.020.000.000ریال 
شده  حال  مطالبات  تبدیل  محل  از  بانام10.000ریالی  به5.000.000سهم 
سهامداران و ازطریق صدور سهام جدید افزایش یافت و ماده مربوطه دراسا سنامه 
ریال  : مبلغ 50.000.000.000  بشرح ذیل اصلاح گردید: سرمایه شركت 
منقسم به 5.000.000 سهم بانام 10.000 ریالی تماماً پرداخت شده می باشد. 
اداره كل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شركت ها و موسسات غیرتجاری 

قم )1148938(
-----------------------------------------------

آگهی تغییرات
آگهی تغییرات شركت آرمان تجارت سعادت تهران سهامی خاص به شماره ثبت 
12922 و شناسه ملی 14004147384 به استناد صورتجلسه مجمع عمومی 
عادی بطور فوق العاده مورخ 28/12/1399 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : 1- آقایان 
سیدمحمد آقامیرحسینی به شماره ملی 0382804961 به عنوان بازرس اصلی 
و مجید مرسلی به شماره ملی 0382401549 به عنوان بازرس علی البدل برای 
مدت یكسال انتخاب گردیدند. 2- روزنامه كثیرالانتشار ایمان جهت درج آگهی 
های شركت تعیین شد. اداره كل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شركت 

ها و موسسات غیرتجاری قم )1148942(
-----------------------------------------------

آگهی تغییرات
آگهی تغییرات شركت به آب شكوه خضرا سهامی خاص به شماره ثبت 11619 
و شناسه ملی 10590036192 به استناد صورتجلسه مجمع عمومی عادی بطور 
فوق العاده مورخ 28/12/1399 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : 1- موسسه حسابرسی 
وخدمات مدیریت اصول نگرآریا حسابداران رسمی به شماره ثبت 22270 و شناسه 
ملی10103559024 بعنوان بازرس اصلی و آقای مجید مرسلی به شماره ملی 
0382401549 به عنوان بازرس علی البدل برای مدت یكسال انتخاب گردیدند. 
2- روزنامه كثیرالانتشارایمان جهت درج آگهی های شركت انتخاب گردید. اداره 
كل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شركت ها و موسسات غیرتجاری قم 

)1148943(

یک كارشناس حوزه كار شرایط ایجاد اشتغال و راه اندازی كسب و كار در كشور را 
سخت توصیف كرد و گفت: برای تصمیم گیری درباره اشتغال باید نگاه ملی بر نگاه 
جزیره ای حاكم شود و با فراهم كردن امنیت سرمایه های داخلی و خارجی به رشد 

اقتصادی و اشتغالزایی دست پیدا كنیم.
عبداله مختاری در گفت گویی درباره راهكارهای ایجاد اشتغال میلیونی در كشور 
اظهار كرد: ما در ایران بالاترین بازار كار، تولید و مایحتاج اجتماعی را داریم بنابر این 

اگر برنامه وجود داشته باشد می توان به ایجاد اشتغال میلیونی امیدوار بود.
وی با بیان اینكه ما باید تحریم كننده باشیم نه تحریم شونده، گفت: ایران به لحاظ 
محصولات كشاورزی كشوری چهار فصل است و نیازی به خارج نداریم، از لحاظ 
فرآورده های نفتی هم دنیا به ما محتاج است و به لحاظ مواد اولیه هم در بیشتر موارد 
كمبودی نداریم پس از چه نگرانیم و چرا تحریم را برای مردم بزرگ كردیم؟ نباید تحریم 

به ابزاری برای بهانه های بی كفایتی و بی لیاقتی تبدیل شود.
این كارشناس حوزه كار با بیان اینكه وقتی لیاقت گرایی در كشور كنار گذاشته شود 

كشور مسیر ناكارآمدی را طی می كند، افزود: متاسفانه برای ایجاد شغل و تولید در 
كشور فرآیندی ایجاد كردیم كه كسی شهامت و جرأت ورود به بازار كار را ندارد و اگر 
بخواهد كسب و كاری راه بیاندازد و وامی بگیرد، برای گرفتن وام باید از هفت خوان 
بگذرد. مختاری با بیان اینكه شرایط ایجاد شغل در كشور ما سخت است، اظهار كرد: 
بسیاری از كارآفرینان از این شرایط و روند حاكم بر بازار كار دلسرد و مأیوس هستند 
درحالی كه ما می توانیم برای حمایت از كارآفرینان آنها را در 5 سال اول شروع كار از 
مالیات معاف كنیم چون خودشان وارد بازار كار شده، سرمایه هایشان را به كار گرفته و 
10 نفر بیكار را سر كار برده اند یعنی به معیشت 10 خانوار كمک كردند، بنابراین باید 

آنها را مورد حمایت قرار دهیم.
به اعتقاد وی، كارآفرینان با به كارگیری افراد بیكار، امنیت شغلی فراهم می كنند، 
بیكاری را كاهش می دهند و جلوی بسیاری از ناهنجاری های اجتماعی را می گیرند.

این كارشناس حوزه كار با بیان اینكه دستگاههای متولی اشتغال باید برای ایجاد 
شغل با یكدیگر مشاركت كنند، بر لزوم پرهیز از تصمیم گیری های جزیره ای و داشتن 

نگاه ملی در بحث اشتغال تاكید كرد.
مختاری همچنین فراهم كردن امنیت سرمایه گذاران داخلی و خارجی را مورد 
اشاره قرار داد و افزود: چرا افراد باید سرمایه های خود را از كشور خارج كنند و اكثر 
شركت های ما در دبی ثبت شوند و و آنجا كار كنند؟ دبی و تركیه از صدقه سر ایرانی 
ها دبی و تركیه شدند، چرا یک عده جوان ایرانی باید آمال و آرزوهای خود را در خارج 

كشور دنبال كنند و به زندگی در كمپ های كشورهای دیگر تن بدهند؟
وی افزود: این مسئله كه چرا سرمایه های ایرانی از كشورهای دیگر سر در می آورد 
باید مورد بررسی و آسیب شناسی قرار گیرد. وقتی محیط امنی برای سرمایه های 
داخلی و خارجی فراهم كردیم می توانیم انتظار داشته باشیم كه سرمایه گذاری در 
داخل كشور رونق بگیرد و رشد اقتصادی به دست آید و اشتغالزایی شود لذا در عین 
این كه باید امكانات لازم را در اختیار تولید كنندگان و كارآفرینان قرار بدهیم و سرمایه 
ها را جذب كنیم باید به اعمال نظارت صحیح بر بازار كار و تولید و اشتغال نیروهای 

كار هم بپردازیم.

درگفت و گو با یک کارشناس حوزه کار مطرح شد؛

چرا سرمایه های ایرانی باید از کشورهای دیگر سر درآورد؟
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سرمربی تیم ملی فوتبال ایران با تاكید بر اینكه فضای تیمش برای دیدار با عراق 
كاملا مثبت است گفت: بازیكنانم برای برداشتن آخرین گام این تورنمنت تمام 

توانشان را خواهند گذاشت.
دراگان اسكوچیچ  روز دوشنبه در نشست خبری قبل از بازی تیم ملی فوتبال 
ایران و عراق در دیدار پایانی گروه C انتخابی جام جهانی قطر گفت: پیش از آمدن 
به بحرین می دانستیم كه باید چهار بازی سخت انجام دهیم و از هر چهار بازی 

پیروز از زمین خارج شویم كه این موضوع به ما فشار وارد كرد.

سرمربی تیم ملی فوتبال ایران ادامه داد: از این چهار بازی یک بازی باقی مانده 
است و فكر می كنم بازی سخت تری به نسبت سه بازی قبل باشد. اما تیم خیلی 
خوبی داریم و جو تیم بسیار خوب است و هرچه داریم را در این بازی خواهیم 
گذاشت و از همه توان استفاده می كنیم تا بازی آخر هم پیروز از میدان خارج 

شویم.
اسكوچیچ درباره تیم عراق گفت: برای بازیكنان عراق و مربیشان احترام قائل 

هستیم. آنها مربی خوبی دارند و در مجموع تیم قابل احترامی هستند.

سرمربی تیم ملی فوتبال ایران در پاسخ به این سوال كه آیا اطلاعات دقیقی 
از بازیكنان عراق در دیدار فردا مقابل ایران در اختیار دارد یا خیر، اظهار داشت: 
درباره تركیب تیم عراق اطلاعاتی نداریم. همیشه وقتی بازیكنی در تركیب قرار 
می گیرد یعنی یک بازیكن باید بیرون از زمین بماند. بنابراین وقتی بازیكنی در 

زمین قرار بگیرد، قطعا بهترین تركیب ممكن را به میدان فرستادند.
وی ادامه داد: جو بسیار خوبی بر تیم حاكم است و امیدواریم این جو مثبت را به 
بازیكنانی كه در زمین بازی خواهند كرد نیز انتقال بدهیم تا آنها نیز این احساس 
خوب را داشته باشند. بازی های قبل را باید فراموش كنیم، چرا كه یک قدم برای 

با موفقیت به پایان رساندن این تورنمنت باقی مانده است.
احسان  حاج صفی:

دیدارهای ایران و عراق همیشه سخت و جذاب است
كاپیتان تیم ملی فوتبال كشورمان گفت: دیدارهای ایران و عراق همیشه سخت 

و البته جذاب و پر گل بوده است.
احسان حاج صفی در نشست خبری پیش از دیدار تیم  ملی فوتبال كشورمان 
مقابل عراق اظهار داشت: خدا را شكر شرایط تیمی ما چه از نظر فنی و چه از نظر 

روحی و روانی بازی به بازی  خیلی بهتر شده و تیم ما برای بازی فردا آماده است.
وی افزود: همه می دانیم بازی سختی داریم. دیدارهای ایران و عراق همیشه 
سخت و البته جذاب و پر گل بوده است.امیدوارم فردا یک بازی خیلی خوب از آب 

در بیاید و در نهایت بتوانیم 3 امتیاز بازی را بگیریم و همه مردم را خوشحال كنیم.
كاپیتان تیم ملی فوتبال كشورمان در خصوص فضایی كه بر تیم ملی حاكم 
است عنوان كرد: از روزی كه به بحرین آمدیم شرایط را درک كردیم و می دانستیم 
امتیازات ساده ای را در دور رفت از دست دادیم به همین دلیل همقسم شدیم كه 
اینجا جای امتیاز از دست دادن نیست. با هم صحبت كردیم و همه تمركز كردیم 
تا از این گروه صعود كنیم. وی ادامه داد: تیم ملی كشورمان لیاقت صعود از 
این گروه را دارد و همه ما بازیكنان یک هدف داریم كه از این مرحله بالا برویم. 
خوشبختانه جو فوق العاده ای در تیم ما حكمفرما شده و پیشكسوتان فوتبال 
و مردم از ما حمایت كردند و به همین دلیل تیم سرحال بود. انرژی مثبت همه 
مردم در این بازی ها به ما كمک كرد و امیدوارم فردا یک بازی خیلی خوب را انجام 

بدهیم تا بتوانیم برنده بازی شویم.

دراگان اسکوچیچ:

قدم آخر تورنمنت را محکم برمی داریم نوشدارو بعد از مرگ رویای المپیک؛ 

حسرت برای بازنده های خودرأی وزنه برداری

 اعلام اسامی وزنه برداران المپیكی، پایانی بر اما و اگرهای حضور دو قهرمان ملی ایران در 
المپیک توكیو بود؛ قهرمانانی كه برابر رقیبی به نام خودسری بازنده شدند.

حذف نام »كیانوش رستمی« و »سهراب مرادی« از جرگه وزنه برداران المپیكی هر چند از 
چند ماه گذشته قابل پیش بینی بود اما برخی از گمانه زنی ها حكایت از حضور یكی از این دو 
قهرمان در المپیک توكیو داشت. قهرمانانی كه در ریو 2016 توانستند دو مدال طلا را به نام 

ایران ضرب و نام خود را در تاریخ ورزش كشور ماندگار كنند. 
سهراب مرادی با كسب 3098 امتیاز از مسابقات گزینشی در جدول ابتدایی در جایگاه 25 

قرار گرفت و كیانوش رستمی نیز با 3014 امتیاز در رده 31 قرار گرفته بود. 
رستمی در المپیک لندن مدال نقره و در ریو مدال طلا كسب كرد. همچنین مرادی كه 
ركورددار دسته 96 كیلوگرم در جهان به شمار می رود در ریو توانست مدال طلا كسب كند. 
این پیش زمینه موجب شده بود تا كارشناسان از این 2 به عنوان شانس نخست كسب مدال 
طلا در توكیو یاد كنند. اما این حدسیات با تصمیم كیانوش رستمی به یک مدال تقلیل پیدا 

كرد. 
كیانوش رستمی بعد از المپیک ریو و تغییر اوزان المپیكی از دسته 85 كیلوگرم به دسته 
96 كوچ كرد تا رقیب مرادی در این دسته باشد اما این تغییر به گواه كارشناسان خودسرانه و 
بدون مشورت بود و وی را در باتلاقی گرفتار كرد كه اوت های متوالی مهمترین ثمره آن بود. اما 
این پایان یک تراژدی برای وزنه برداری ایران نبود بلكه آغاز راهی بود كه بسیاری آن را مسبب 

ناكامی امروز می دانند. 
رقابت مرادی و رستمی در دسته 96 كیلوگرم زمانی به اوج رسید كه سهراب توانست 
ركوردهای جهانی این دسته را یكی پس از دیگری به نام خود ثبت كند و رستمی نیز با تلاش 
و تمرین انفرادی به دنبال گذر از او بود اما این رقابت رفاقتی نبود. سهراب مرادی كه با مهار 
وزنه 186 كیلوگرم در یک ضرب و 230 كیلوگرم در دوضرب تمام رقیبان را مات خود كرده 
بود با مجموع 416 كیلوگرم مدعی شماره یک كسب مدال بود. در سوی دیگر نیز كیانوش 
رستمی در این دسته وزنه های زیادی را اوت كرد و بهترین ركورد وی مجموع 403 كیلوگرم 

بود كه در مسابقات قطر كاپ ثبت كرد. 
همنشینی و رقابت رستمی و مرادی در دسته 96 كیلوگرم موجب شده بود تا از قهرمان آرام 
شیرازی ها نیز حركاتی سربزند كه در برخی از مواقع خسارت محض بود. وی خردادماه سال 
1398 پس از پایان تمرینات گروهی بدون اطلاع مربیان 200 كیلوگرم را در یک ضرب مهار 
كرد و این موجب شد تا از ناحیه كتف مصدوم شود. مصدومیتی كه شاید در روزهای نخست 
كسی آن را جدی نگرفت اما واقعیتی تلخ بود كه سرنوشت این قهرمان را تغییر داد و او را از 

مدال طلا دوم المپیک دور كرد. 
به اردو تیم ملی بازگشت و امید بود كه در  با مصدومیت وی كیانوش رستمی دوباره 
مسابقات قهرمانی 2019 تایلند خودی نشان دهد اما آنچه را بیش از قهرمانی در اذهان 
ماندگار شد دست و پا زدن او زیر وزنه و جدال لفظی با برادرش بود كه به عنوان مربی حضور 

داشت. رستمی در جام فجر هم اوت كرد تا عملا از جمع رقیبان خارج شود. 
اكنون كه نام این دو قهرمان ملی در فهرست اعزام به توكیو دیده نمی شود؛ آنچه بیش از 
پیش موجب حسرت علاقه مندان شده جدول خالی دسته 96 كیلوگرم است. در این جدول 
نامی از مرادی، رستمی، تیان تائو دیده نخواهد شد و تنها كسی كه از این اتفاق خوشحال 
است وزنه بردار اجاره ای قطر می باشد. فارس الباخ كه اصالتی مصری دارد می تواند در لوای 
پرچم قطر نام خود را در زمره مدال آوران ثبت كند.  سهراب مرادی در جدول دسته 96 با 
مهار مجموع 416 كیلوگرم ركورددار به شمار می رود و بعد از وی تیان تائو چینی قرار گرفته كه 
مهار مجموع 410 كیلوگرم را در كارنامه دارد. بعد از این ورزشكار فارس الباخ قطری است كه 
404 كیلوگرم را مهار كرده و كیانوش رستمی با مجموع 403 كیلوگرم از جمله برترین های 
این دسته به شمار می رود.  اختلاف 12 امتیازی سهراب مرادی با فارس الباخ در حالی است 
كه قهرمان ایرانی به خاطر برخی از اتفاقات و خودسری ها باید تابستان امسال رقابت های 
این دسته را از تلویزیون نگاه كرده و  نظاره گر حریفانی باشد كه وی را الگوی خود در وزنه 
زدن معرفی می كنند. این حسرت برای رستمی كمتر از مرادی نیست؛ حسرتی كه وی نه 
به خاطر مصدومیت بلكه به خاطر اوت های متوالی و تصمیم جنجالی به دل وزنه برداری 
كرمانشاهی ایران نشست.  كیانوش رستمی در صورت حضور در این المپیک و كسب مدال 

طلا به پرافتخارترین المپین ایران تبدیل می شد.

رییس هیات مدیره باشگاه پرسپولیس:

 پرسپولیس و استقلال شایسته
 احترام هستند

رییس هیات مدیره باشگاه پرسپولیس گفت: پرسپولیس و استقلال شایسته احترام 
بیشتری هستند به همین دلیل در پرسپولیس تلاش كردیم آرامش را به وجود بیاوریم و در 

همه جام ها مدعی هستیم.
سیدمجید صدری در خصوص وضعیت سرخپوشان اظهار داشت: من با اعضای تیم در 
تماس هستم و فارغ از مسائل كاری و مشغله هایی كه دارم، زمان زیادی را همراه با هیات 
مدیره محترم برای بهبود وضعیت باشگاه پرسپولیس صرف می كنیم. خداوند را شكر می كنم 
كه تلاش  من و همكارانم در باشگاه، به خوبی توسط هواداران پرشمار پرسپولیس دیده شده 

و آنها با پیام های محبت آمیز خود، خستگی را از تن مان به در می كنند.
وی افزود: تمرینات ادامه دارد و بازیكنان ما با انگیزه های فراوانی كار را دنبال می كنند. 
جا دارد بار دیگر از یحیی گل محمدی و اعضای كادرفنی تیم كه با تمام وجود برای اعتلای 
پرسپولیس تلاش می كنند، تقدیر كنم. همچنین بازیكنان مان كه علیرغم همه مسائلی كه 
رقم خورده، تمركز بالایی بر روی كار خود دارند و به دور از حاشیه و جنجال، به دنبال ساختن 
بهترین شرایط ممكن هستند. این بازیكنان با غیرت خود كاری كرده اند كه هواداران همیشه 
سربلند باشند. رییس هیات مدیره باشگاه پرسپولیس تصریح كرد: ما هم در هیات مدیره 
برنامه های خود را بر پایه كمک به تیم بنا كرده ایم و می خواهیم با دستاوردهای خود در زمینه 
مدیریتی، به تیم مان آرامش بیشتری هدیه دهیم. در این مدت، تلاش های گسترده ای 
صورت گرفته تا مشكلات حل شود هرچند حجم بدهی های پیشین باشگاه به حدی 
است كه از بین بردن تمام مشكلات پرسپولیس در مدت زمان كوتاه را سخت می كند اما ما 
ناامید نیستیم و می خواهیم با تلاش های خود، موانع را از سر راه برداریم. صدری در ادامه 
خاطرنشان كرد: موضوع مهم دیگر، بحث سخت افزاری است. در این زمینه، باید كارهای 
بیشتری صورت بگیرد. دغدغه اصلی ما، حفظ ورزشگاه شهید كاظمی و دریافت فوری سند 
این مجموعه باارزش است. پرسپولیس و استقلال جزو تیم های دولتی محسوب می شوند و 
باید احترام بیشتری برای این دو باشگاه شاهد باشیم. رییس هیات مدیره باشگاه پرسپولیس 
پایتخت عنوان كرد: در بدنه باشگاه پرسپولیس، همه مشغول فعالیت هستند تا تیم كمترین 
فشار را تحمل كند. كارمندان باشگاه و كسانی كه در كنار تیم هستند، یک هدف واحد را 
ادامه می دهند و دل شان می خواهد پرسپولیس صاحب همه جام ها باشد. ما روز یكشنبه 
در سوپرجام برای یک قهرمانی دیگر می جنگیم و در لیگ برتر هم با صدرنشین رقابت ها، 
هم امتیاز هستیم. در جام حذفی هم باید به مصاف استقلال برویم و مطمئنا یک دربی 
دیگر می تواند برای همه مردم ایران جذاب باشد. وی اضافه كرد: پرسپولیس تیمی امیدوار 
و قدرتمند است كه به لطف خدا و تلاش كادرفنی و بازیكنان به شرایط مطلوبی رسیده و 
در همه جام ها مدعی است. هواداران باید قدر این روزها را بدانند. بدون تردید همه ما به 

طرفداری از پرسپولیس افتخار می كنیم.

ادموند اختر :

نرفتن به جام جهانی یعنی۱۰ سال عقبگرد
مهاجم پیشین تیم ملی ایران با بیان اینكه اسكوچیچ هیچ بزرگی ای به فوتبال ما نمی دهد 

گفت: این نام ایران است كه اسكوچیچ را بزرگ كرده است.
ادموند اختر در مورد عملكرد ایران در سه پیروزی گذشته برابر هنگ كنگ، بحرین و 
كامبوج گفت: همه مطمئن بودند كه ایران كامبوج را به راحتی و با گل های زیاد شكست می 
دهد. هنگ كنگ هم حریف دندان گیری هم برای ما نبود و نمی توانست برای ما خطرناک 
باشد. اما گلی كه آنها به ما زدند یک هشدار به فوتبال و مدافعین تیم ملی ایران بود كه مراقب 
عملكرد خود در زمین باشند. وی افزود: متاسفانه در دور رفت مقابل بحرین و عراق شكست 
خوردیم و از بحرین برای خودمان غول درست كرده بودیم. یک بازی پراسترس را مقابل این 
تیم شروع كردیم اما هر چه از زمان بازی گذشت متوجه شدیم كه بحرین توانایی مقابله با ما 
را ندارد. مطمئن باشید ایران به جام جهانی صعود می كند. فوتبال ما، آقای آسیاست. همه 
به او احترام می گذارند و صد درصد در جام جهانی حضور پیدا خواهد كرد. مهاجم پیشین 
تیم ملی ایران ادامه داد: ایرانی ها همیشه عادت دارند كارهای سخت و بزرگی انجام دهند. 

تیم فوتسال دلسوختگان اهل بیت قم با قرار گرفتن در جایگاه نخست جدول رده بندی به كار خود در دیدارهای دور رفت از مرحله 
نهایی مسابقات لیگ فوتسال باشگاه های كشور پایان داد.

برپایه این  گزارش ، تیم فوتسال دلسوختگان اهل بیت قم كه از مرحله مقدماتی رقابت های این فصل لیگ دسته دوم فوتسال 
باشگاه های كشور با كسب 6 برد، 2 تساوی و 2 باخت با 20 امتیاز عبور كرده و به مرحله نهایی رسیده است، اكنون یک گام دیگر تا 

صعود به لیگ دسته اول فوتسال ایران فاصله دارد.
نماینده فوتسال قم كه با هدایت سیدوحید غیاثی به مدیرعاملی یكی از چهره های با اخلاق و مدبّر این رشته یعنی حسین 
آتش پنجه وارد كارزار لیگ دسته دوم فوتسال ایران شده، در مرحله نهایی مسابقات این فصل لیگ دسته دوم ایران با نمایندگان 

بوشهر، خراسان رضوی و آذربایجان غربی برای كسب سهمیه صعود به لیگ دسته اول رقابت می كند.
البته 16 تیم در مرحله نهایی حضور دارند كه در چهار گروه تقسیم شده اند و دیدارهای این مرحله به شكل رفت و برگشت برگزار 
می شود تا از هر گروه تیم صدرنشین به لیگ دسته اول صعود كند، در گروه قم تیم های دلسوختگان اهل بیت، مشیر قهرمان دالكی 

برازجان، اروم آلیاژ ارومیه و صبای نوین مشهد حضور دارند.
بازی های دور رفت این مرحله به میزبانی تیم دلسوختگان اهل بیت قم در سالن دو هزار نفری مجموعه ورزشی شهید جعفر 
حیدریان قم به انجام رسید و تیم ها به مدت سه روز با یكدیگر رقابت كردند كه سرانجام دلسوختگان اهل بیت با 2 پیروزی، یک 

تساوی، تفاضل گل مثبت 7 و 7 امتیاز در جایگاه نخست قرار گرفت.
تیم اروم آلیاژ ارومیه نیز در این مرحله با 2 برد، یک تساوی، تفاضل گل مثبت 5 و 7 امتیاز در رده دوم جای گرفت و مشیر قهرمان 
دالكی برازجان با سه امتیاز رده سوم را به خود اختصاص داد، ضمن اینكه تیم ناكام بازی های این مرحله صبای نوین مشهد بود 

كه هر سه بازی خود را به رقبا واگذار كرد.

دختران هندبالیست استان قم پس از درخشش در پیكارهای قهرمانی كشور از سوی كادر فنی تیم ملی نوجوانان 
ایران به اردوی آماده سازی دعوت شدند.

برپایه این گزارش ، در شرایطی كه سومین مرحله اردوی آماده سازی تیم ملی هندبال دختران نوجوان كشورمان 
با حضور 29 هندبالیست از استان های مختلف به میزبانی هیات هندبال استان كرمان برگزار می شود، چهار 
تن از دختران مستعد هندبال قم نیز به این اردو دعوت شدند، نفراتی كه همراه با تیم دختران نوجوان قم در 
مسابقات قهرمانی كشور عملكرد خوب و قابل قبولی داشتند. در شرایطی كه تیم ملی هندبال نوجوانان دختران 
ایران به سرمربیگری خدیجه قانع و مربیگری فاطمه محمدخانی تمرینات خود را برگزار می كند، ندا اسدی به 
عنوان فیزیوتراپ و غلام علی اكبرآبادی سرمربی اسبق تیم هندبال مردان صبای قم به عنوان مدیر فنی این تیم را 
هدایت می كنند. بر اساس اعلام سازمان تیم های ملی هندبال 29 هندبالیست به منظور حضور در سومین اردوی 
آماده سازی تیم ملی نوجوانان دختر دعوت شده اند و از 26 تا 31 خرداد ماه به میزبانی كرمان تمرینات خود را 

برگزار می كنند، در حالی كه این تعداد بازیكن از 9 استان در اردوی تیم ملی حضور دارند.
در حالی كه دعوت شده ها به اردوی تیم ملی باید عصر روز چهارشنبه 26 خرداد ماه خود را به كادر فنی تیم ملی 
معرفی كنند، اصفهان با 7 بازیكن بیشترین نماینده را در تیم نوجوانان دارد و فارس دارای پنج بازیكن ملی  پوش 

است و از قم هانیه قراگوزلو، زهرا فتوتی، نسرین گودرزی فراهان و فاطمه جهان بخش مطلق دعوت شده اند.
این تعداد بازیكن از استان قم در شرایطی به اردوی آماده سازی تیم ملی هندبال دختران نوجوان ایران دعوت 
شدند كه در سال های اخیر سرمایه گذاری قابل توجهی در هر دو بخش دختران و پسران این رشته انجام گرفته و قم 

بازیكنان مستعدی از رده های پایه به تیم های ملی كشورمان معرفی كرده است.

در دور رفت مسابقات لیگ فوتسال  دسته دوم باشگاههای کشور ؛

تیم دلسوختگان اهل بیت قم صدرنشین شد
پس از درخشش در پیکارهای قهرمانی کشور صورت گرفت؛

۴ دختر هندبالیست قم در اردوی تیم ملی نوجوانان

شاگردان  اینكه  از  می گوید  ملی  تیم  سابق  سرمربی 
اسكوچیچ دچار غرور شوند، نگران است.

همایون شاهرخی در گفت وگویی ، درباره عملكرد تیم ملی 
ایران بعد از سه پیروزی متوالی به خصوص غلبه بر بحرین 
برای كاهش استرس تیم گفت: بحرین و تیم های عربی به 
طور كلی در مقابل ایران با استراتژی گل نخوردن و نباختن 
بازی می كنند. وقتی نیمه اول این دیدار با تساوی تمام شد، 
كار یک مقدار مشكل شده بود و فكر می كردم هر چه بازی به 
انتها نزدیک  شود و ما گلی نزنیم، بحرین می تواند با استفاده از 
چند بازیكن سرعتی و تكنیكی در خط حمله به ما ضربه بزند.

وی ادامه داد: در نیمه دوم بازیكنان ایران همت كردند و با 
ورود سامان قدوس كار را راحت تر شد. روند تغذیه مهاجمان 
تیم ملی در نیمه دوم بهتر شد و وقتی به گل اول رسیدیم، به 
عنوان بیننده و كسی كه سال ها تجربه مربیگری دارد، گفتم 
كه گل های بعدی را هم می زنیم چرا كه بحرین از فاز دفاعی 
خارج شد و میل به حمله داشت و نهایتا این برد شیرین و 

حساس را به دست آوردیم.
سرمربی سابق تیم ملی ایران با بیان اینكه از پیروزی مقابل 
بحرین خوشحال است اما از طرفی ناراحت هم شده، گفت: 
وقتی می بینم بحرین و عراق را بزرگ جلوه می دهیم، دلم به 
درد می آید. اگر همه چیز جای خود باشد، ما یک سر و گردن 
بالاتر از این تیم ها هستیم. این اتفاقات به علت تصمیمات 
اشتباه روسای قبلی فدراسیون است كه به بازیكنان و این 
تیم ارث رسیده است. حق مسلم تیم ملی است كه به خاطر 
بازیكنان تكنیكی و تاكتیک پذیر بحرین و عراق را شكست 

دهد.
امیدوارم در باد پیروزی های اخیر نخوابیم

در  ایران  دشوار  بازی های  هنوز  اینكه  بیان  با  شاهرخی   
مرحله بعد و در همین مرحله برابر عراق باقی مانده است، 
گفت: زدن 14 گل در بازی رفت و 10 گل در بازی برگشت 
به كامبوج هنر نیست. متاسفانه ایرانی ها زود مغرور می شوند. 
در مسابقات لیگ ملت های والیبال، تیم ملی ایران در برابر 

آمریكا به پیروزی می رسد اما مقابل صربستان و آلمان شكست 
می خورد. همه این مسائل به خاطر مغرور شدن است. خدا 
كند تیم ملی در برابر عراق مغرور نشود چرا كه این تیم و سوریه 
از نظر قد، وزن و شعور شبیه ایران هستند. منظورم این نیست 
كه توان تیم ها یكی است اما شباهت هایی دارند و به همین 
دلیل همیشه بازی سختی مقابل این تیم ها داریم. نباید در باد 
پیروزی های اخیر بخواهیم. بازی های سخت ما در مرحله بعد 

مقابل كره جنوبی، ژاپن و استرالیا باقی مانده است.
سرمربی سابق تیم ملی درباره مشكلات این تیم در ساختار 
دفاعی كه در سه بازی گذشته به چشم آمده و می تواند در 
مقابل یک تیم قدرتمند تبدیل به پاشنه آشیل ایران شود اظهار 
كرد: واقعیت این است كه همانطو كه بحرین در خط دفاعی 
دچار مشكل بود، ما هم مشكلاتی داشتیم اما این مشكل 
پشت قدرت خط هافبک و حمله تیم ملی پنهان مانده است. 
تیم ما هم مشكل دارد و اگر به فكر چاره نباشیم مسلما یک 
جایی به مشكل می خوریم. من كاری ندارم كه به كامبوج 10 

گل زدیم، بلكه مهم این است كه این تیم روی دروازه ایران 
موقعیت خلق كرد. در برابر بحرین هم چندین موقعیت خود 

جلوی دروازه ایران خلق شد كه حریف به گل نرسید.
وی ادامه داد:  اگر به كره جنوبی و ژاپن موقعیت بدهیم، 
حتما گل می خوردیم. باید یادمان باشد كه دلمان را به این 
اگر می خواهیم موفق شویم در آسیا  نكنیم.  گل ها خوش 
موفق شویم، باید ساختار دفاعی خوبی داشته باشیم. در جام 
جهانی هم تیم هایی موفق می شوند كه ساختار دفاعی خوبی 
دارند. در واقع در ورزش می گویند همه چیز از دفاع شروع 
می شود. تجربه 30 تا 40 سال كار كردن در فوتبال می گوید 

باید فكری به حال وضعیت دفاعی تیم ملی كنیم.
شاهرخی با اشاره به كیفیت بالای خط حمله و هافبک ایران 
گفت: بازیكنان ما در تمام خطوط عالی هستند اما در خط 
هافبک و حمله هماهنگی بیشتر است. بازیكنان ما صاحب 
هنر و خلاقیت هستند و امیدوارم با یک مدیریت خوب به 

مسیر درستی هدایت شویم.

شاهرخی: 

باید فکری به حال وضعیت دفاعی تیم ملی کنیم 

 پس از به پایان رسیدن لیگ برتر فوتسال، تیم های مدعی و دست به نقد 
لیگ دست به كار شدند تا نفرات مدنظر خود را به خدمت بگیرند و در این میان 

تیم های گیتی پسند و كراپ الوند توانستند عملكرد بسیار خوبی داشته باشند.
به گزارش ایرنا، لیگ برتر فوتسال فصل 99 - 1400 با قهرمانی مس سونگون 
به پایان رسید تا این تیم برای سومین بار متوالی این عنوان را بدست آورد. پس از 
به پایان رسیدن لیگ، اردوهای تیم ملی جهت حضور قدرتمند در جام جهانی 
لیتوانی برگزار شد و در این میان تیم های دست به نقد فوتسال ایران دست به كار 

شدند تا ستاره های ملی پوش را به خدمت بگیرند. 
اولین پس لرزه پس از نایب قهرمانی؛ رفتن آقای گل سابق و آمدن كاپیتان 

سابق
اما اولین نقل و انتقال لیگ برتر فوتسال در میان بازیكنان رخ نداد. تیم فوتسال 
گیتی پسند كه فصل پیش را با »وحید شمسایی« آغاز كرده بود، در پایان فصل 
همانند سال های گذشته به مقام دوم رسید و تصمیم به قطع همكاری سرمربی 
خود گرفت. اصفهانی ها برای انتخاب سرمربی جدید خود سراغ كاپیتان سابق 

و خوش اخلاق خود رفتند.
»محمد كشاورز« گزینه اول گیتی پسندی ها بود كه در ابتدا پیشنهاد مربی گری 
در تیم ملی را داشت و بعد از آن از تیم كراپ الوند نیز پیشنهاد دریافت كرد اما 
در آخر تیم سابق خود را برای دومین تجربه مربیگری انتخاب كرد. كشاورز فصل 
گذشته به عنوان سرمربی در تیم راگا حضور داشت و توانست با این تیم نتایج 

خوبی بدست آورد.  
کراپ و خرید مربی خوش فکر و جوان    

تیم فوتسال كراپ دو فصل پیش توانست به لیگ برتر صعود كند و سال گذشته 
نیز خریدهای بسیار خوبی مانند مهدی جاوید داشت. این تیم در پایان فصل 
گذشته توانست مقام پنجم لیگ را بدست آورد. این تیم در دو هفته مانده به پایان 
لیگ، با رضا لک به عنوان سرمربی خداحافظی كرد و پس از پایان لیگ به فكر 

جذب سرمربی جدید افتاد. 

این تیم در ابتدا با وحید شمسایی مذاكره داشت و پس از آن به سراغ »جواد 
اصغری مقدم« سرمربی سن ایچ ساوه رفت. این مربی جوان در دو فصل گذشته 
موفق شد با سن ایچ نتایج بسیار خوبی بگیرد و همین موضوع باعث شد تا تیم 

متمول كراپ او را به عنوان سرمربی جدید خود معرفی كنند.
انتخاب عجیب برای نیمکت قهرمان لیگ برتر

علیرضا افضل در این فصل با محرومیتی طولانی مواجه بود و نتوانست در 
بازی های این تیم روی نیمكت بنشیند اما او همه كاره كادرفنی این تیم در این 
فصل بود و از روی سكوها تیم خود را هدایت می كرد. محرومیت این مربی به 
دلیل درگیری لفظی در دیدار پایانی دو فصل گذشته لیگ برتر مقابل گیتی 

پسند و به طور خاص با حمید بی غم سرمربی اصفهانی ها بود.
حالا نكته عجیب و جالب انتخاب باشگاه مس سونگون این است كه بی غم به 
عنوان سرمربی جدید این تیم معرفی شد. جالب است بدانید كه معرفی بی غم با 

حضور افضل و آشتی كنان این دو مربی انجام شد. 
بی غم پیش از این با مس سونگون ورزقان در لیگ برتر فوتسال ایران )1396( 

و لیگ قهرمانان فوتسال آسیا )2018( قهرمان شده بود.
انتقال ستاره های ملی پوش فوتسال و تضعیف مس سونگون و سن ایچ 

ساوه
تیم فوتسال گیتی پسند پس از انتخاب كشاورز به عنوان سرمربی، با ستاره های 
خود تمدید و دو ملی پوش سن ایچ را به خدمت گرفت. اصغر حسن زاده، سپهر 
محمدی، سعید عباسی، محمدرضا سنگ سفیدی، فرهاد توكلی و علیرضا 
وفایی با تمدید قرارداد خود در اصفهان ماندنی شدند و مهدی كریمی و رضا 
سپندار دو ملی پوش جوان سن ایچ نیز به خدمت گیتی پسند درآمدند تا این تیم 

بیش از پیش مدعی قهرمانی شود. 
گفته می شود كیانوش شیرپور ستاره ملی پوش و جوان مقاومت البرز نیز از 

گزینه های خرید این فصل گیتی پسند به شمار می رود. 
كراپ با خریدهای خود قهرمانی می خواهد

به خدمت  را  ملی پوش  اقدام خود سه ستاره  اولین  در  كراپ  فوتسال  تیم 
گرفت. مسلم اولاد قباد و محمد شجری از مس سونگون و محمد نجف زنگی از 

منصوری قرچک اولین خریدهای این تیم در فصل جدید بودند. 
گفته می شود سینا پركاس پدیده گلری این فصل لیگ برتر فوتسال و ستاره 
ملی پوش سن ایچ ساوه نیز قرار است به زودی به این تیم بپیوندد. البته در این 
صورت مسعود محمدی دیگر گلر ملی پوش این تیم، از كراپ جدا خواهد شد.  
تکلیف سن ایچ و مس سونگون در ادامه نقل و انتقالات چه  خواهد شد؟

در ادامه این انقل و انتقالات باید منتظر بمانیم و ببینیم كه تیم فوتسال سن ایچ 
ساوه چه كسی را می خواهد به عنوان سرمربی خود معرفی كند. البته شنیده 
می شود گزینه اصلی آن ها وحید شمسایی است و باید دید این انتقال در روزهای 

آینده انجام می شود یا نه. 
تیم فوتسال مس سونگون كه دو ملی پوش خود را از دست داده نیز باید به 
فكر تقویت تیم خود باشد تا در سال آینده مانند چند سال گذشته در قامت یک 

قهرمان حاضر شود. 

نقل وانتقالات لیگ برتر فوتسال؛ 

حمله گیتی پسند و کراپ به ستاره ها
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سخنگوی وزارت امور خارجه با بیان اینكه آمریكایی ها باید تضمین هایی بدهند كه 
اتقاقات دوران ترامپ تكرار نمی شود، تاكید كرد: در مذاكرات وین، برخی از ظرایف 
فنی، حقوقی، اجرایی و... باقی مانده اســت كه این ظرایف به اندازه موضوعات 

اصلی مهم هستند. 
»سعید خطیب زاده« صبح روزدوشنبه  در نشست خبری با خبرنگاران، با اشاره به 
انتخابات ریاست جمهوری گفت: این انتخابات بسیار مهم است و سرنوشت ایران را 
در عرصه مدیریت كلان كشور رقم می زند. مردم ایران در بزنگاه های تاریخی خوش 
درخشیدند و حضور موثری داشتند و كلام آخر را زدند. تمام تغییرات در قدرت و 
در جمهوری اسلامی از طریق صندوق های رای بوده و اراده مردم را به منصه ظهور 

رساند.
وی با بیان اینكه امیدوارم همه افراد، چه كسانی كه برای شركت در انتخابات 
تصمیم گرفته اند و چه كسانی تردید دارند، روز جمعه را به یک روز ملی دیگر در 
تاریخ ایران تبدیل كنند، اظهار داشت: ایران و ایرانی به دنبال منافع ملی است و روز 

جمعه نیز این مسئله رقم خواهد خورد.
رییس مركز دیپلماسی عمومی و رسانه ای وزارت امور خارجه با ارائه گزارشی 
در مورد اقدامات دستگاه دیپلماسی در مورد انتخابات ریاست جمهوری تصریح 
كرد: براساس قوانین، تمام ایرانیان باید برای رای دادن دسترسی داشته باشند. 
در همین چارچوب، انتخابات ریاست جمهوری علاوه بر ایران، در تمامی دنیا 
برگزار شده و مسئول برگزاری انتخابات در خارج از كشور براساس قانون، وزارت 

امور خارجه است.
سه و نیم میلیون واجد شرایط رای دادن در خارج از کشور داریم

خطیب زاده با اشاره به تشكیل ستاد انتخاباتی در معاونت كنسولی وزارت امور 
خارجه خاطرنشان كرد: این فرایند از شش ماه قبل آغاز شد و در آذر ماه گذشته، 
به كلیه نمایندگی ها طی نامه ای دستورالعملی صادر كردیم و از آنها خواستیم 
تمامی واجدین شرایط را برای اخذ رای احصا كرده و به مركز اعلام كنند. براساس 

برآوردهای غیررسمی، سه میلیون و نیم نفر واجد شرایط در خارج از كشور داریم. 
وی ادامه داد: در ماه فروردین تمامی اقلامی و ملزومات احصا و برای تامین آن 
تلاش شد و تاكنون بیش از 600 هزار برگه تعرفه به نمایندگی ها ارسال شده است. 
سخنگوی دستگاه دیپلماسی با بیان اینكه مدیركل كنسولی وزارت امور خارجه 
با امضای وزیر امور خارجه به عنوان رییس ستاد انتخابات ریاست جمهوری در 
خارج از كشور تعیین شده است، ابراز داشت: به غیر از هیات های اجرایی در كلیه 
صندوق های رای، بیش از 200 نفر به عنوان ناظر شورای نگهبان با هماهنگی این 
شورا تعیین و به نمایندگی ها معرفی شدند. در 133 نمایندگی ایران، 234 شبعه 

اخذ رای در خارج از كشور كار اخذ رای را انجام می دهند.
امکان برگزاری انتخابات در کانادا را نداریم

خطیب زاده با تاكید بر اینكه تحقیقا در تمامی كشورها صندوق رای داریم، عنوان 
كرد: در سه كشور این مسئله میسر نشده است كه مهمترین آن، كانادا است. این 
كشور در دوره قبل نیز همكاری لازم را نداشت. با وجود اینكه نمایندگی ایران در 
نیویورک با همتای خود در این رابطه رایزنی كرده و نامه رسمی نیز داده شده است، 
ولی دولت كانادا از همكاری امتناع كرده است بنابراین امكان برگزاری انتخابات 

در كانادا را نداریم .
وی با انتقاد از رویكرد دولت كانادا یادآور شد: این مسئله نشان می دهد دولت 
كانادا نه تنها مسئله انتخابات و... همكاری نداشته و نگاه دوگانه ای دارد بلكه در راه 

حقوق شهروندان ایرانی نیز سنگ اندازی می كند.
این دیپلمات ارشد با بیان اینكه در 24 ایالت آمریكا صندوق رای تعبیه شده است، 
عنوان كرد: دولت ایران تلاش كرده كه زمینه رای دادن ایرانیان مقیم كانادا را فراهم 

كند لذا در نقاط مرزی تلاش شده صندوق های رای قطعی شود.
صدور بیش از ۱۶0 ویزای خبرنگاری برای پوشش انتخابات 

خطیب زاده با بیان اینكه یكی از پرتلاش ترین دوره ها برای برگزاری انتخابات 
ریاست جمهوری در خارج از كشور در این دوره بوده است، گفت: بیش از 160 
ویزای خبرنگاری با هماهنگی وزارت ارشاد صادر شده است. ستاد اطلاع رسانی 
در وزارت امور خارجه نیز شكل گرفته است. همه مقدمات فراهم شده و امیدواریم 

انتخابات پرشوری نیز شاهد باشیم.
وی با اشاره به تحولات حوزه دیپلماسی و سیاست خارجی كشور در یک هفته 

گذشته اظهار داشت: چهارشنبه دو هفته گذشته كمیسیون مشترک برجام برگزار 
شد و هیات ها به كشور بازگشتند. در این مدت نیز وزرای امور خارجه ایران و 

انگلیس به صورت تلفنی رایزنی كردند.
سخنگوی وزارت امور خارجه افزود: همچنین نماینده دبیركل سازمان ملل در 
امور افغانستان به تهران آمده و با وزیر امور خارجه و نماینده ایران دیدار كردند. 
همان روز نماینده دبیركل سازمان ملل در امور یمن در تهران با وزیر و مقامات وزارت 

امور خارجه رایزنی كرد.
موضع همیشگی ایران احترام به حاکمیت ملی و تمامیت ارضی کشورها 

است
خطیب زاده با اشاره به سفر هفته گذشته خود به عراق تصریح كرد: در این سفر 
علاوه بر دیدار با مقامات رسمی و غیررسمی عراقی، با مقامات و شخصیت های 
فرهنگی و غیردولتی نیز دیدار كردم تا زمینه مردمی، فرهنگی، رسانه ای برای روابط 

چند لایه دو كشور فراهم شود.
وی با اشاره به برگزاری نشست كمیسیون مشترک برجام در وین خاطرنشان كرد: 
این هفته همچنین علی اصغر خاجی دستیار وزیر امور خارجه در عمان دیدارهایی 

انجام می دهد. 
رییس مركز دیپلماسی عمومی و رسانه ای وزارت امور خارجه در پاسخ بعه سوالی 
درباره ادامه حضور نظامی تركیه در شمال عراق ابراز داشت: موضع همیشگی ما 
احترام به حاكمیت ملی و تمامیت ارضی كشورها است. دولت عراق در این باره 
نظرات خود را به صراحت بیان كرده و تمام توان لازم را برای رفع تهدیدات را دارد. 
البته نگرانی های دولت تركیه نیز باید رفع شود. ما با بغداد و آنكارا در رایزنی های 
مفصلی هستیم. این مسئله دارای ظرایف فراوانی است و نگرانی های دو كشور باید 

در یک بسته رفع شود.
سیاست های رژیم اشغالگر قدس با رفتن افراد تفاوت نمی کند

خطیب زاده درباره بیانیه گروه هفت درباره توان موشكی ایران بیان كرد: تفاسیری 
كه از قطعنامه 2231 می شود، هم خیلی بعید است و هم بسیار نادرست. هیچ 
كجای این قطعنامه برنامه های موشكی ایران را محدود نكرده است. این تفاسیر به 
كسر اعتبار مدعیان منجر می شود. بهتر است سران این كشورها به تعهدات زمین 

مانده خود عمل كرده و به دخالت های خود در امور كشورها پایان دهند.
وی در مورد كنار رفتن نتانیاهو پس از ترامپ یادآور شد: برجام ستیزان به این 
یكی، دو نفر منفور نظام بین الملل محدود نمی شوند. فكر نمی كنم سیاست های 
رژیم اشغالگر قدس با رفتن این و آن تفاوت كند. تمامی بدخواهان ایران رفته و 

ایران سرافزار می ایستد.
سخنگوی وزارت امور خارجه درباره آخرین مذكرات وین عنوان كرد: آنچه در وین 
در حال انجام است، كمیسیون فصلی برجام برای بازگشت آمریكا به تعهداتش 
است. آنچه در وین در حال انجام است، به بن بست نرسیده و گفت وگوها درباره 
برخی ظرایف فنی، سیاسی و اجرایی در حال انجام است. من فكر می كنم زود 

است برای نتایج آنها گفت وگو كنیم.
آمریکا باید تضمین های لازم را برای عدم تکرار اتفاقات دوران ترامپ بدهد

خطیب زاده با تاكید بر اینكه این دور بعید است دور آخر باشد، گفت: آمریكا باید 
تصمیم خود را بگیرد و بداند در موضع برابر میان ایران و گروه 1+4 وجود ندارد. آنها 
بدانند طرف خاطی و نقض كننده برجام و قطعنامه 2231 است. باید تضمین های 

لازم را برای عدم تكرار اتفاقات دوران ترامپ بدهد.
وی در پاسخ به این سوال كه آیا طرف های مذاكره كننده در وین منتظر نتایج 
به  انجام است، ربطی  وین در حال  آنچه در  اظهار داشت:  انتخابات هستند، 
انتخابات و تحولات داخلی ایران ندارد. گفت وگوها نیز فرسایشی نشده و فكر 
می كنم زمان برای موضوعات باقی مانده كم است. باید در مورد این موضوعات 
تصمیم سیاسی در پایتخت ها گرفته شود، كه اگر گرفته شود، بازگشت به برجام 

ممكن است.
این دیپلمات ارشد درخصوص مذاكرات وین و توافق ایران و آژانس تصریح كرد: 
توافق ما فنی است و از زمان اجرایی شدن مصوبه مجلس، دسترسی فراپادمانی به 
آنها ندادیم. اینكه در یک ماه به نتیجه برسیم، بدبین نیستم. اگر هم نرسیدیم، ادامه 
شرایط و پاک كردن یا نكردن دوربین ها تصمیم داخلی است. البته نباید قضاوت 

كرد. ان شاالله گفت وگوها با تضمین منافع ایران به نتیجه برسد.

درباره رفع بخشی از تمامی تحریم ها توافق شده است 
خطیب زاده در مورد مذاكرات ایران و عربستان هم خاطرنشان كرد: همواره از 
گفت وگو با همسایگان استقبال كردیم و عربستان نیز از این امر مستثنی نیست. 
در سال های گذشته كه ریاض علاقه ای برای گفت وگو نداشت، تكرار می كردیم 
بهترین راه برای حل و فصل موضوعات گفت وگو است. در موضوعات دوجانبه، 

منطقه و بین المللی در سطح قابل توجهی موضوعات را جلو بردیم.
خبرنگاری پرسید كه آیا تحریم های نفتی از مسائل باقی مانده در برجام است كه 
رییس مركز دیپلماسی عمومی و رسانه ای وزارت امور خارجه پاسخ داد: درباره رفع 

بخشی از تمامی تحریم ها توافق شده است.
وی در مورد سفرش به عراق و گسترش همكاری های رسانه ای و دیپلماتیک 
ابراز داشت: در گفت وگوهای من و دوستان در عراق، درخصوص مسائل مختلفی 
صحبت شد. در مورد مسائل مورد پیگیری مانند راه آهن بصره و شلمچه، روادید و... 
گفت وگوهای خوبی انجام شد. در مورد مراودات مردمی همكاری های خوبی انجام 

شده ولی جای گسترش بیشتری وجود دارد.
بخشی از سهم خود را از بازار نفت پس گرفتیم

خطیب زاده با بیان اینكه یكی از ویژگی های روابط ایران و عراق، درهم تنیدگی 
مراودات مردمی است، عنوان كرد: در مورد تبادلات فرهنگی، هنری و رسانه ای 
نیازمند كاری بیشتری هستیم و امیدواریم با سفر وزیر فرهنگ عراق به ایران و ... 
در مورد آنها توافقات بیشتری داشته باشیم. مانعی برای گسترش روابط نمی بینیم 

ولی باید ترغیب ها هم ایجاد شود. 
وی درباره فرایند فروش نفت ایران پس از رفع تحریم ها یادآور شد: در دوران 
تحریم های حداكثری شكست خورده آمریكا هدف اصلی صنعت نفت بازپس گیری 
سهم ایران در بازار نفت بود. طی همین یک سال اخیر، بخشی از این سهم پس 

گرفتیم. گفت وگوها همواره در لایه های مختلف انجام شده است.
سخنگوی دستگاه دیپلماسی درباره توییت رابرت مالی نماینده ویژه آمریكا در 
امور ایران بیان كرد: دولت آمریكا مسبب مرگ بسیاری از بیماران در ایران بوده 
است. دولت متبوع ایشان شریک جنایت های ترامپ علیه ملت ایران با ادامه 
تحریم ها بوده است. آنها بجای اشک تمساح به ركورد بسیار تاریخی كه در روابط 
خارجی به جای گذاشتند توجه كنند. هیچ كشوری بعید است به تعهدات و امضای 

آمریكا اعتماد كند چراكه آنها نشان دادند نقض كننده تعهدات شان هستنند.
فروش نفت های راهزنی شده توسط آمریکا غیرقانونی است 

خبرنگاری پرسید كه آیا آتش سوزی های اخیر در ایران توسط اسرائیل انجام شده 
است كه خطیب زاده پاسخ داد: منابع امنیتی باید به این سوال پاسخ دهند.

وی در مورد راهزنی  دریایی آمریكا گفت: دولت آمریكا مانند راهزن دریایی در چند 
مورد نفت هایی كه حتی برای ایران نبوده، را فروخته است كه غیرقانونی است. 
راهزنی، راهزنی است و فرق نمی كند آن نفت برای چه كسی است. این مسئله را 

باید لیست شرمندگی های دولت واشنگتن اضافه كرد. 
رییس مركز دیپلماسی عمومی و رسانه ای وزارت امور خارجه در پاسخ به سوالی 
درباره مذاكرات وین اظهار داشت: مهمترین ملاک ما سیاست های اعلام شده از 
سوی رهبر انقلاب و دستورالعمل های ابلاغ شده شورای عالی امینت ملی است. 
سنجه ما همان برجام است و برجام بیشتر و كمتر را نمی پذیریم. اگر توافقی شود، 

اتفاق خاصی رخ نمی دهد و مانند توافقات دیگر كمیسیون مشترک برجام است.
ظرایفی باقی مانده در مذاكرات به اندازه موضوعات اصلی مهم هستند

خطیب زاده در پاسخ به سوال ایرنا مبنی بر اینكه مشكل مذاكرات وین كجاست 
و چه چیزی موجب عدم توافق تا این لحظه شده است، تصریح كرد: مذاكرات در 
فضای عمومی پیگیری نمی شود. در مذاكرات وین، برخی از موضوعات ظرایف 
فنی، حقوقی، اجرایی و... باقی مانده است كه این ظرایف به اندازه موضوعات 
اصلی مهم هستند. البته در مورد چند موضوع اصلی گفت وگوها هم در جریان 

است.
وی با بیان اینكه آمریكایی ها باید تضمین هایی بدهند كه اتقاقات دوران ترامپ 
تكرار نمی شود، خاطرنشان كرد: چگونگی اجرای تعهدات آمریكا و چگونگی توقف 
اقدامات جبرانی ایران در گفت وگوها در جریان است. هیچ بن بستی وجود ندارد. 
گفت وگوها در مسیر خود جلو می رود و طرف ها با جدیت در حال رایزنی هستند. 
با همین روند می توان به یک متن رسید. هیات ها به پایتحت ها برمی گردند و آنگاه 

می توان گفت دور بعد می تواند دور پایانی باشد یا خیر.
سخنگوی دستگاه دیپلماسی در مورد ادعاهای یوسی كوهن رییس سازمان 
ناآرامی و  ابراز داشت: رژیم اشغالگر قدس منبع  اطلاعات رژیم صهیونیستی 
تروریسم در منطقه است. آنها ریشه گرفتاری های 70 سال غرب آسیا هستند. آنها 
به نقطه ای از موجودیت نامشروع شان رسیده اند كه با گردن كشی اعلام می كنند 

ترور انجام داده و بمبگذاری می كنند.
لغو روادید با عراق مشروط به اقدام متقابل از سوی بغداد است 

از اقدامات در داخل ایران از سوی  خطیب زاده افزود: می دانیم چه حجمی 
كشورها از جمله رژیم اشغالگر قدس انجام می شود ولی این مسئله حركت پویای 
علمی و فناوری ایران را در عرصه هسته ای، موشكی، دفاعی و... متوقف نكرده 
است. هركجا هم لازم بوده، پاسخش را قاطع داده ایم و كسی كه این پاسخ را 

دریافت كرده خودش می داند چه دردی داشته است.
خبرنگاری پرسید به غیر از كانادا، در چه كشورهای دیگری انتخابات ریاست 
جمهوری برگزار نمی شود، كه این دیپلمات ارشد عنوان كرد: به غیر از كانادا، یک 
كشور سنگاپور است كه با وجود داشتن سفیر ترددی به خاطر مقررات كرونایی این 

انتخابات برگزار نمی شود و دیگری یمن است.
وی در مورد لغو روادید ایران و عراق هم یادآور شد: مصوبه هیات دولت لغو روادید 
تا سقف 45 روز و به صورت مشروط است. مشروط بر این است كه عمل متقابل از 
سوی دولت عراق انجام شود. دوستان عراقی نیز علاقه مند به این كار هستند اما 
این مسئله نیازمند مصوبه پارلمان عراق است. ما آماده لغو روادید به صورت متقابل 

هستیم. این لغو روادید نیز محدود به اربعین نخواهد بود.

 سخنگوی وزارت امور خارجه:

مگر نامزدها بین مردم زندگی نمی کنند؟ آمریکا باید ضمانت بدهد اتفاقات دوران ترامپ تکرار نمی شود 

غایب بزرگ مناظره سوم
 با پایان مناظرات انتخابات ریاست جمهوری، همچنان برخی نخبگان كشور با انتقاد از 
نحوه ارائه پرسش ها و طرح مسائل جامعه در این مناظرات، معتقدند موارد مطرح شده با 

مسائل اساسی كشور فاصله معناداری داشته است. 
بعد از مناظره اول با موضوع اقتصادی و مناظره دوم با موضوع فرهنگی-اجتماعی-
اقتصادی، عنوان مناظره سوم عبارت كلی و مبهم »دغدغه های مردم« گذاشته شد. در 
ابتدای این بخش، مرتضی حیدری، مجری مناظرات هفت موضوع گرانی و تورم، عدالت 
و فاصله طبقاتی، ركود اقتصادی، شفافیت و مقابله با فساد، ساماندهی یارانه ها، بیكاری و 
تامین مسكن را پربسامدترین دغدغه های مردم عنوان كرد، اما به ریشه های واقعی برخی 

از این موارد اشاره ای نشد.
پژوهشی با عنوان »آینده پژوهی ایران 1396« كه در انتهای سال 95 با حمایت مركز 
اصلاحات  عنوان  ده  كرده،  اعلام  را  كشور  مهم  چالش  صد  استراتژیک  بررسی های 
ساختاری اقتصادی، بحران تامین آب، بیكاری، فساد سیستمی، ناامیدی از آینده، 
سرمایه اجتماعی، بحران ریزگردها، بحران آب، فقر و نابرابری و ركود اقتصادی را به عنوان 
ده مساله اولویت دار جامعه ایران مطرح كرده بود. این پژوهش در زمانی انجام شد كه رفع 
تحریم ها آغاز شده بود. اما ناظران واقع بین، منشا اساسی بسیاری از مشكلات اقتصادی 
امروز كشور را تحریم های ظالمانه آمریكا می دانند؛ موضوعی كه آشكارا غایب بزرگ 

مناظرات انتخابات ریاست جمهوری بود.
چرا تحریمی را که تا مغز استخوان مردم نفوذ کرده است، ندیدند؟

از مناظرات  ارزیابی  ایرنا در  با  »مجید مرادی« پژوهشگر علوم سیاسی در گفت وگو 
انتخاباتی گفت: بسیاری از نامزدهای محترم، در مناظرات هدفشان را پایان دادن به وضع 
موجود و رسیدن به وضع مطلوب اعلام كردند. اما باید وضع موجود را به درستی به تصویر 
می كشیدند و بعد دنیای آرمانی شیرین مد نظرشان را مطرح می كردند و اگر تصور برخی 

نامزدها از وضع موجود این است، جای تاسف دارد.
وی ادامه داد: اگر می گویند »بگذرد این روزگار تلخ تر از زهر«، باید روزگار را درست 
ترسیم كنند. اگر تحریمی را كه تا مغز استخوان مردم نفوذ كرده و بر همه زندگیشان اثر 
گذاشته، ندیده یا حس نكرده اند، مردم حق دارند بپرسند آیا این تحریم بر زندگی نامزدها 

اثر نگذاشته است؟ اگر تاثیر گذاشته، چرا به آن اشاره و اعتراضی نمی كنند؟
به گفته این استاد »جامعة المصطفی« هركس اطراف خودش حتی چند بیمار دیابتی 
داشته باشد، متوجه می شود این موضوع حتی در تامین انسولین مورد نیاز این بیماران 
نیز موثر بوده و بیماری برخی افراد به خاطر كمبود انسولین تشدید شده و تا سر حد مرگ 
رفته اند. این چیزی نیست كه اگر كسی در این جامعه زندگی كرده و با مسائل مردم ارتباط 

داشته باشد، نداند.
مرادی ادامه داد: علاوه بر این در میانه اعمال شدیدترین تحریم ها بر ملت ایران كه 
برای از پا انداختن یک كشور كافی بود، موضوع كرونا هم اضافه شد و راه جهان كه بسته 
بود، بسته تر هم شد و حتی همسایگان ما كه از ما كالا می خریدند، با این تصور كه كرونا 

مخصوص ایران و چین است، مرزهایشان را بستند و اجازه ورود و خروج كالا را ندادند.
این پژوهشگر علوم سیاسی، راهكارهای برخی نامزدها برای مقابله با این موضوع را 
هم بسیار ناامیدكننده توصیف كرد و گفت: برخی نامزدها موضوع باشگاه تحریمی ها 
و خنثی سازی تحریم ها را مطرح كردند كه جای تعجب دارد. این شدنی نیست و نشان 
می دهد تصوری كه این افراد از تحریم دارند نادرست است. من منتظر بودم یكی از 
كاندیداهای محترم بگوید ما فقط از سوی ترامپ تحریم نبودیم، بلكه كل كشورهای جهان 
ما را تحریم و اموال ما را بلوكه كردند. اما حتی فردی كه در دولت كنونی دست اندركار 
بود، به صراحت نگفت كه این موارد تنها تحریم های آمریكا علیه ایران نیست، ایران از 
سوی تمام كشورهای جهان تحریم شده است. چین، روسیه و حتی افغانستان و عراق ما را 
تحریم كردند. چون وقتی از ما گاز و برق و كالا خریدند، پول ما را ندادند و اموال ما را بلوكه 

كردند و معنی این تحریم است.
به گفته مرادی، كاهش درآمدهای كشور نتیجه تحریم ها و كرونا است كه فشاری بی 
سابقه بر مردم ایران تحمیل كرد. باید انصاف به خرج داد و بررسی كرد كه سهم دولت در 
میان این معركه چه مقدار است و چه میزان ناشی از كم كاری و تقصیر دولت است. اما 

برخی نامزدها در این زمینه انصاف به خرج ندادند.
مفروض اکثر سوالات صداوسیما

مرادی سوالات صداوسیما از نامزدها را فاقد واقع بینی و انصاف دانست و گفت: اگر 
فردی در حد لیسانس یا یک خبرنگار و روزنامه نگار كه رویدادهای هشت سال اخیر را 
پیگیری كرده، طراح پرسش ها بود، سوالات بهتر و درست تری مطرح می كرد اما مفروض 
اكثر سوالات این بود كه دولت كم كاری كرده و دولت مسبب همه مشكلات است و انگار 
نه ترامپی آمده و نه رفته است. البته ترامپ آمده، اما هنوز نرفته است و ما هنوز درگیر تحریم 
های او هستیم و زیر آنها داریم زندگی می كنیم. هدف او استمرار وضع ناگوار ناشی از 

تحریم ها بود كه هنوز بار آن بر دوش ملت ما سنگینی می كند.
این پژوهشگر در ادامه گفت: راهكار برخی نامزدها برای تحریم هم مناسب نبود. این 
كه گفته شد تحریم ها را خنثی می كنیم، سخنی كودكانه بود. اگر می توانستیم تحریم 
ها را كاملا خنثی كنیم، در این سه سال باید می كردیم. اگر شعار می دهیم و مانوری می 
دهیم، خودمان را نباید گول بزنیم. اگر اروپا و چین می توانستند كاری برای رفع تحریم 
ها كنند، می كردند. ولی نتوانستند. چین و روسیه تحریم ها علیه خودشان را هم نمی 
توانند بردارند. زدن این حرف ها ناامیدكننده و نشان دهنده آن است كه برخی نامزدها 

دنیا را نشناخته اند.
ابهام در سیاست خارجی و تصویری هولناک از آینده کشور

در همین حال، »محسن امین زاده« معاون پیشین وزارت خارجه نیز از این كه صداوسیما 
ابربحران تحریم های جهانی یعنی بزرگ ترین مانع حل بحران اقتصادی كشور را در حاشیه 

گذاشته، انتقاد كرد.
وی در مقاله ای در روزنامه اعتماد، با بیان این كه هیچ رویدادی پس از پایان جنگ 
تحمیلی، به اندازه ارجاع پرونده هسته ای ایران به شورای امنیت به توسعه ملی ایران 
لطمه نزده، این رویداد را باعث فلج شدن اقتصاد كشور خواند و افزود: با سیاست خارجی 
بی خردانه دولت احمدی نژاد، راه رفتن اقتصاد ایران به قهقرای تحریم های جهانی هموار 
شد و اقتصاد ایران و توسعه ملی ایران از سال 1385 تاكنون گرفتار بن بست ها و فشارهای 
متعدد ناشی از این فاجعه و در ادامه آن تحریم های فراگیر امریكا از سال 1397 بوده است. 
این تحریم ها و در نتیجه آن، بسته شدن تقریبا كامل درهای اقتصاد جهانی به روی ایران، 

اقتصاد ایران را بسیار ضعیف تر و ملت ایران را فقیرتر كرده است.
وی تاكید كرد: به حاشیه راندن و حذف موضوع تحریم ها در مناظره های انتخاباتی و 
اظهارات مبهم و انحرافی نامزدهای اصولگرا نسبت به این موضوع، تصویر نگران كننده ای 
از آینده كشور به نمایش می گذارد و اظهارات برخی نامزدها كه خود دست اندركار بوده اند 
و در ایجاد این فاجعه برای ملت ایران نقش موثر داشته اند، تصور اداره دوباره این امور 

توسط آنان را به تصویری هولناک از آینده كشور و اقتصاد كشور بدل می كند.
به گفته او در مناظره  نامزدهای ریاست جمهوری، با سه ویژگی سیاست خارجی به 
حاشیه رانده و مواضع واقعی نامزدها درباره سیاست خارجی پنهان می شود: پرسش ها 
مسیر بحث ها را از سیاست خارجی به عنوان مهم ترین عامل بحران اقتصادی كشور 
دور می كند، نامزدهای اصولگرا با استقبال از این شیوه، گاه با عبارات غیرشفاف موضع 
خطرناک خود را در سیاست خارجی پنهان می كنند و دو نامزد دیگر در مواجهه با سایر 
مباحث،  از اصلی ترین گره اقتصاد كشور یعنی تحریم های جهانی علیه ایران غافل 

می شوند.
وی پرسید: چرا گفته نمی شود در 12سال گذشته هر روز ملت ایران فقیرتر شده اند 
و عامل اصلی این فقیرتر شدن سیاست خارجی ایران بوده است؟ چرا گفته نمی شود 
دامداری در سرزمین خشک ایران به واردات علوفه و خوراک دام نیاز دارد و تحریم هر زمان 

می تواند تمامی صنایع دامپروری كشور را فلج كند؟
امین زاده تاكید كرد: سیاست خارجی بحران زا و سیاست های امنیتی ها در داخل باعث 
فرار سرمایه از كشور و خروج نیروهای فكری و نخبگان از كشور می شود و جز با باز شدن 
درهای كشور به روی اقتصاد جهانی و تغییر سیاست های امنیتی، این مسیر قابل بازگشت 

نیست.
فرق وعده و برنامه

»فرشاد مومنی« استاد اقتصاد هم با انتقاد از بی توجهی به فرق بین وعده دادن و ارائه 
برنامه گفت: اینها به نام برنامه یک سری وعده می دهند در حالی كه جزو اصول بدیهی 
اولیه در برنامه ارائه كردن این است كه اول یک تصویر از وضع موجود و یک تصویر از وضع 
مطلوب ارائه كنند. بعد مبانی و سازوكارهای برون رفت از وضع موجود به وضع مطلوب را 

هم توضیح دهند.
به گفته او، حرف های مطرح شده حتی در حد ارائه  وعده هم شگفت انگیز است و حتی 

در بكار بردن مفاهیم هم غیر محتاطانه و غیر كارشناسانه مفاهیمی مطرح می كنند.
غیبت دو علت اصلی مشکلات اقتصادی

»كوروش احمدی« دیپلمات پیشین هم سخنان نامزدهای ریاست جمهوری درباره 
سیاست خارجی را موجب ناامیدی از تحول مثبت در این حوزه در دوره تصدی آنها 
با  اكنون  كشور  خارجی  سیاست  است:  آورده  شرق  در  خود  یادداشت  در  و  خوانده 
معضلات عظیمی مواجه است. در روابط بین الملل، از جنگ و تحریم به عنوان بزرگ ترین 
ما  وارد شود، سخن می رود.  آن  مردم  و  بر یک كشور  است  كه ممكن  مصیبت هایی 
سال هاست با تحریم هایی گسترده و  تقریبا جامع مواجه ایم. در این سال ها به دفعات تا 
یک قدمی جنگی خانمان سوز نیز پیش رفته ایم و تهدید جنگ همچنان باقی است. این 
دو مصیبت، دو علت اصلی و بنیادی مشكلات اقتصادی است كه كشور با آن مواجه 
است. اگرچه سوءمدیریت گسترده در هشت سال گذشته نیز زمینه ساز بخش مهمی از 
مشكلات كشور بوده است؛ اما عواقب تحریم و تهدید جنگ برای اقتصاد كشور در تركیب 
با عوارض ناشی از سوءمدیریت مزمن چند برابر شده است. بدون رفع مصیبت تحریم و 
رفع تهدید جنگ،  سرمایه گذاری مولد و مؤثر كه پیش نیاز قطعی رشد و توسعه اقتصادی 

است، امكان پذیر نیست. 

نامزدهای  تعدد  درباره  وحدت  شورای  سخنگوی   
اصولگرای انتخابات ریاست جمهوری، گفت: نگران تكرار 
تجربه انتخابات نهمین دوره ریاست جمهوری در سال ٩2 

هستیم كه انتخابات برده را واگذار كردیم. 
منوچهر متكی روز دوشنبه در گردهمایی ستاد انتخاباتی 
دانشجویان سید ابراهیم رییسی گفت: اولین تجربه سیاسی 
ما انتخابات است و گوی سبقت را از دیگران ربودیم چون 
او  از  ما  بیاید  رییسی  اگر  گفتیم  بودیم  تشكیلاتی  اولین 
حمایت می كنیم. گفتند شورای وحدت دنبال لاریحانی 
ریاست  برای  ما  قطعی  گزینه  گفتیم  كه  حالی  در  است 

جمهوری رییسی است.
وی افزود: دوستان ما در ائتلاف درپی محمد باقر قالیباف 
بودند و تا روز ثبت نام رییسی بر این موضع بودند و بعدش 
مصاحبه كردند و از رییسی صحبت كردند.   امروز موجی در 
كشور راه می افتد كه آرمان های رییسی در فساد ستیزی و 
اول  به مطالبه  را  رییسی خواهی  ما  و  آرمان خواهی است 

تبدیل می كنیم.  
سنت  اهل  مناطق  آرای  درصد  كرد: 60  اضافه  متكی 
متعلق به اصلاح طلبان بود اما الان این تغییر اوضاع و احوال 
به نفع رییسی جدی است. مولوی عبدالحمید به دوستان 
گفت كه از همراهی اصلاح طلبان سودی بدست نیاوردیم و 

این دوره بنا داریم از رییسی حمایت كنیم.  

وی تصریح كرد: شنیدید پریروز شورای مدیریت اهل سنت 
بیانبه خود را در حمایت از رییسی داد. در تركمن صحرا 
رییسی  از  كه  نمایندگان اصلاح طلب گفتند  از  بسیاری 
كه  است  ای  نكته  رییسی  بالای  آرای  می كنیم.  حمایت 
می بینیم اما نگران تكرار حادثه سال ٩2 هستیم كه انتخابات 

برده را واگذار كردیم.
متكی عنوان كزد: خطاب به قاضی زاده، جلیلی، زاكانی 
و رضایی به عنوان برادر كوچک نگرانی اقشار جامعه را از 
كثرت آرا اعلام می كنم و باید نشستی داشته باشیم و به 
تصمیم مشترک جمعی برسیم. این تصمیم رقابت 5 نفره تا 

ته خط نیست.  
تعداد  از  هم  ما  شد:  یادآور  وحدت  شورای  سخنگوی 
نامزدهای ریاست جمهوری متاثر هستم و امیدوارم امروز و 
فردا این معضل را حل كنند. دیروز پیامی آمد كه قاضی زاده 
هاشمی انصراف داده است اما تصور كردم كه درست نباشد 
و از او تشكر كردم. اگر سه نامزد انصراف دهند خوب است و 

حداكثر دو نفر در ادامه برنامه باشند.
متكی افزود: شنیدم یک نامزد به رییسی گفت است كه 
از  بعد  رییسی گفت  اما  با گرفتن مسوولیت كنار می روم 

انتخابات در این زمینه تصمیم می گیرد.  
وی اضافه كرد: برای ریاست جمهوری حداد عادل به من 
تلفن زد و گفت كه خوشبختانه بدون دخالت دست، نامزد 

نگران  شهر  شورای  برای  اما  شد  یكی  جمهوری  ریاست 
هستیم. چمران و سروری به شورای وحدت آمدند و با آنها 
گفت و گو كردیم تا برای شورای شهر یک لیست بدهیم 
اما متاسفانه یک نفر برای انتخابات شورای شهر كسانی را 

داشت كه حتما باید در لیست قرار می گرفتند.

سخنگوی شورای وحدت خاطرنشان كرد: شورای وحدت 
نهایت تلاش خود را كرد. حداد عادل گفتم امروز لیست ما 
بسته شد و او گفت شرایط داخلی ائتلاف را می دانم و امكان 
یكی شدن نیست اما گفتم حتی به بهای باختن؟ حداد 

گفت كه حتی به بهای باختن!

منوچهرمتکی:

 نگران تکرار تجربه انتخابات ٩2 هستیم
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علنی کردن چیزی، پیش از آن که 
استوار شود، مایه تباهی آن است.

سه شنبه -بیست وپنجم خرداد 1400 - سال بیست وچهارم- شماره 5289

ثواب الأعمال : ص 310 ح 1

طرح:عباس گودرزی

به عشق کشورم رای میدهم
نامه محسن هاشمی به رهبر انقلاب درباره ردصلاحیت آیت الله هاشمی 

 رییس شورای اسلامی شهر تهران طی نامه ای به رهبر معظم انقلاب از عملكرد شورای نگهبان تظلم خواهی كرد. محسن 
هاشمی فرزند مرحوم آیت الله هاشمی رفسنجانی اظهارداشت: امروز از آن جمع یاران، تنها شما مانده اید و البته تكیه گاه 
مردمی هستید كه از آینده خویش نگرانند. مستحضرید كه  آیت الله هاشمی رفسنجانی پس از عدم تاییدشان در شورای 
نگهبان فرمودند: »وزیر اطلاعات وقت به شورای نگهبان آمده و توضیحاتی درباره رشد آرای من در نظرسنجی ها داده و 
گفته اگر مرا را تأیید كنند، همه رشته های ده ساله پنبه خواهد شد.«. سخنگوی شورای نگهبان این اظهارات را ساده انگارانه 
قلمداد و تكذیب نمود؛ اما اكنون وزیر وقت اطلاعات گفته است: »در شورای نگهبان گفتم: براساس گزارشات از كف 
خیابان در سال 92 آقای رفسنجانی پیروز انتخابات می بود. جمع بندی من این بود كه با توجه به شرایط نظام مصلحت این 
بود ایشان رد صلاحیت شوند و دلایل آن را توضیح دادم.«  داوطلب انتخابات سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری 
كه صلاحیت وی از سوی شورای نگهبان احراز نشد،اظهارداشت : حال این روزها در جریان عدم احراز صلاحیت برخی از 
كاندیداهای این دوره ریاست جمهوری نیز كه حضرتعالی فرمودید ظلم و جفا شده و خواستار جبران توسط دستگاه های 
مسئول شدید، متاسفانه هیچ اقدامی صورت نگرفت. من نیز مانند تعدادی از بزرگواران برای آنكه در فضای انتخابات 
تاثیر منفی نگذارم، سكوت كردم؛ اما اكنون كه این مسائل صراحتا درباره آیت الله هاشمی رفسنجانی مطرح گردیده، از 

جنابعالی درخواست تظلم خواهی دارم.

آخرین وضعیت کرونا دراستان قم
رئیس دانشگاه علوم پزشكی قم گفت: 30 نفر از بیماران مبتلا به كرونا كه در بیمارستان های این استان بستری 
می باشند، بدحال هستند. محمدرضا قدیر با اشاره به آخرین وضعیت كووید19 در قم، افزود: در 24 ساعت منتهی به 
بیست و چهارم خردادماه جاری، 41 بیمار با علائم ابتلا به كرونا در بیمارستان های این شهر پذیرش و 38 نفرشان بستری 
شده اند.وی اضافه كرد: 41 نفر از بیماران مبتلا به كرونا كه در هفته های گذشته در بیمارستان بستری شده بودند نیز با 
بهبودی ترخیص شدند.به گفته وی، در 24 ساعت منتهی به بیست و چهارم خردادماه 1400، فوتی ناشی از ابتلا به كرونا 
در قم گزارش نشده است.قدیر خاطرنشان كرد: در حال حاضر 127 بیمار مبتلا به كرونا در بیمارستان های این استان 
بستری هستند كه حال 30 نفرشان وخیم است.وی گفت: در 24 ساعت منتهی به بیست و چهارم خردادماه 1400، 653 
تست كرونا از شهروندان قمی گرفته شده كه جواب 124 مورد مثبت بوده است.وی افزود: تاكنون 51 هزار و203 دز واكسن 

كرونا به همشهریان قم تزریق شده است.

آیت الله رئیسی به نفع دیگر نامزدها انصراف نمی دهد
مسئول ستاد دانشگاهیان رئیسی در خصوص برخی شائبه ها در خصوص كناره گیری رئیسی از انتخابات ریاست 
جمهوری، گفت: آیت الله رئیسی به نفع دیگر نامزدها انصراف نمی دهد.سید محمد حسینی عصر دوشنبه در تبریز با اشاره 
به اینكه رئیسی از ادامه رقابت های انتخاباتی كناره گیری نمی كند، ادامه داد: توقعی كه نیروهای انقلاب دارند این است 
كه چهار نامزد دیگر به نفع رئیسی انصراف بدهند.وی با اشاره به اینكه باید شاهد انجام یک وفاق باشیم، ادامه داد: رئیسی 
گزینه اصلی در شورای ائتلاف، شورای وحدت، جبهه پایداری و سایر تشكل ها است.حسینی با تاكید بر اینكه در همه 
نظرسنجی ها فاصله زیادی بین آقای رئیسی و سایر نامزدها وجود دارد، ادامه داد: به بقیه نامزدها احترام می گذاریم و همه 
دوستان تلاش كرده و برنامه های خوبی ارائه كردند اما به نظر می رسد باید یكپارچه شویم تا رای ها در یک سبد ریخته شود.

محسن رضایی قصد کناره گیری از انتخابات 1400 ندارد 
 ستاد محسن رضایی اعلام كرد: خبرسازی ها درخصوص درخواست مسئولیت از كاندیدایی خاص در قبال كناره گیری 
از نامزدی انتخابات توسط محسن رضایی صحت ندارد.رضایی چه در زمان رقابت های انتخاباتی و چه در مقطع قبل از 
احراز صلاحیت ها هیچ جلسه و گفت و گویی در خصوص كناره گیری و مذاكره برای پذیرش مسئولیتی خاص با هیچ 
كدام از نامزدهای انتخاباتی نداشته اند.محسن رضایی تا آخر رقابت ها در صحنه حضور خواهد داشت. بهتر است دوستان 
و رقبا به جای تخریب و انجام عملیات روانی علیه دیگر نامزدها به تبیین برنامه های نامزد موردنظر خود برای مردم بپردازند.

مهرعلیزاده: به هیچ وجه کنار نمی کشم 
نامزدسیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری اعلام كرد: به هیچ وجه كنار نمی كشم.محسن مهرعلیزاده در تماس 
تلفنی با اعضای ستادش گفت: به هیچ وجه كنار نمی كشم و تا آخر ایستاده ام.وی از اعضای ستاد خود خواست با قدرت 

به كار خود ادامه دهند.

زاکانی به پوششی بودن اعتراف کرد؟ 
علیرضا زاكانی در سخنانی كه به نظر می رسد تایید كاندیدای پوششی بودن او در انتخابات است گفت: 5 نامزد جریان 
انقلاب به سمت همگرایی بروند. باید این پنج كاندیدا باهم صحبت كرده تا مردم گرفتار تشتت نشوند و باهم هم افزایی 

داشته باشند. 

فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

هوشمندسازی ارتباطات پلیس و دستگاه قضایی 
فرمانده انتظامی استان قم ، هوشمند سازی و الكترونیكی كردن ارتباطات پلیس و دستگاه قضائی 
استان قم را گامی ارزشمند در راستای تسریع در رسیدگی به پرونده ها و همچنین پیشگیری از جرایم 
مهم ارزیابی كرد.  جلسه تعاملی سردار سید محمود میرفیضی فرمانده انتظامی استان قم و حجت 
الاسلام "حسن غریب" دادستان عمومی و انقلاب استان كه با حضور جانشین، معاونان و روسای پلیس 
های تخصصی این فرماندهی و همچنین معاونان دادستانی همراه بود، پیش از ظهر امروز در دفتر 
دادستان قم برگزار شد. سردار میرفیضی، طی سخنانی بر اهمیت الكترونیكی كردن خدمات به مردم 
در راستای افزایش میزان رضایتمندی آن ها تاكید و تصریح كرد: بحث ارتباط الكترونیكی با دستگاه 
قضائی اولین بار در سطح استان قم انجام و افزایش میزان رضایتمندی مردم را در پی داشته است. وی 
ارتقاء سطح همكاری و هماهنگی فی مابین دو دستگاه را در راستای سرعت انتقال اطلاعات، گامی 
ارزشمند در راستای تسریع در رسیدگی به پرونده ها و همچنین پیشگیری از جرایم مهم توصیف كرد. 
فرمانده انتظامی استان قم از نیروی انتظامی به عنوان سازمانی چند بعدی با مأموریت های متنوع و 
فراوان نام برد و تصریح كرد: مجموعه ناجا به دنبال هم افزایی و ارتقاء تعاملات سازنده با دیگر سازمان 
هاست به دلیل اینكه این امر در پیشگیری از جرایم، ارتقاء امنیت و افزایش میزان رضایتمندی مردم 
سهم زیادی خواهد شد. وی گفت: موضوع هوشمندسازی به دلیل تسریع در كشف جرایم و خدمت 
رسانی به مردم در بخش های مختلف، گشت زنی هوشمند و همچنین كاهش هزینه ها و رعایت حقوق 
مردم و مأموران بسیار مورد تاكید است. سردار میرفیضی با بیان اینكه ناجا به دنبال برقرار كردن عدالت 
است، تصریح كرد: اقدامات الكترونیكی در جهت صحت، شفافیت و سهولت در امر خدمت رسانی 
بسیار حائز اهمیت است. فرمانده انتظامی استان قم با اشاره به افزایش تعاملات با دستگاه قضائی 
در مدت مسئولیت خود در استان، هوشمند سازی و بهره گیری از این مهم را در راستای كاهش سطح 
تماس كاركنان با مردم در جهت صیانت از آن ها، سلامت كار و ارائه خدمات بهتر به مردم، همچنین 
كاهش مدت زمان پاسخگویی و رسیدگی به مطالبات مردمی را مهم ارزیابی كرد. حجت الاسلام "حسن 
غریب" دادستان عمومی و انقلاب استان قم نیز با تاكید بر احصاء و رفع مشكلات در حوزه الكترونیكی 
كردن خدمات، از تلاش های صورت گرفته توسط سردار میرفیضی فرمانده انتظامی استان و مجموعه 
تحت امر قدردانی و برگزاری مستمر جلسات تعاملی را در راستای هماهنگی، پیشرفت و سرعت در 

اهداف هر دو دستگاه خواستار شد.
 

معاون اجرایی اداره کل تعزیرات حکومتی استان قم خبرداد:

تشکیل بیش از ۳۹۰ فقره پرونده کالای قاچاق
معاون اجرایی اداره كل تعزیرات حكومتی استان قم از تشكیل بیش از 390 فقره پرونده كالای قاچاق 

در قم به ارزش ریالی 500 میلیارد ریال از ابتدای سال 1400 تاكنون خبر داد.
نیرومند در گفت وگویی اظهارداشت : عمده ترین این پروند های قاچاق مربوط به خودرو های قاچاق 
بر )شوتی( است كه  اغلب از استان های جنوبی كشور اقدام به جابجایی غیرمجاز كالا به قصد تخلیه 
و باراندازی در مركز كشور كرده اند. نیرومند افزود: از نظر حجمی و ریالی بیشترین سهم كالای قاچاق 
به ترتیب مربوط به كالا هایی مانند پارچه، پوشاک، كفش، لوازم آرایشی و بهداشتی و الكترونیكی بوده 
است. معاون اجرایی تعزیرات حكومتی قم ضمن هشدار به خودرو های حمل قاچاق اعم از سواری 
و باربری، جزای نقدی 2 برابری، ضبط خودرو و بازداشت را از مجازات های تعیین شده برای فرد 
قاچاقچی عنوان كرد و گفت: مردم به ویژه هنگام خرید لوازم برقی ضمانت نامه معتبر فارسی و فاكتور 
از فروشنده دریافت كنند. نیرومند همچنین در جهت ثبات بازار استان از مردم خواست برای گزارش 

تخلفات صنفی و انبار های دپوی كالای قاچاق موارد را به سامانه و تلفن گویای 124 اطلاع دهند. 
 

جانشین فرمانده انتظامی استان قم  خبرداد:

توقیف محموله کنجد قاچاق در عوارضی قم-تهران 
جانشین فرمانده انتظامی استان قم از كشف محموله 920 كیلوگرمی كنجد قاچاق در این استان 

خبر داد. 
 سرهنگ بهادر اسماعیلی اظهارداشت: با تلاش مأموران یگان تكاوری فرماندهی انتظامی استان 

یک دستگاه خودرو پیكان وانت حامل بار قاچاق در عوارضی "قم-تهران" شناسایی و متوقف شد.
جانشین فرمانده انتظامی استان قم افزود: در ادامه طی بازرسی از خودرو 23گونی 40كیلویی كنجد 
پاكستانی مجموعاً 920 كیلوگرم فاقد مجوز و قاچاق كشف شد. سرهنگ اسماعیلی خاطرنشان كرد: 
كارشناسان ارزش محموله كشف شده قاچاق را در مجموع حدود 5 میلیارد ریال اعلام كردند. جانشین 
فرمانده انتظامی استان قم گفت: در نهایت یک نفر در این رابطه دستگیر به همراه پرونده تشكیل شده 

برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان شد.

مدیرعامل سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم خبرداد:

اتصال پارک سوار شمالی به سامانه های 
هوشمند مدیریت

مدیرعامل سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم از هوشمندسازی 
پارک سوار شمالی خبر داد و گفت: پارک سوار شمالی نیز مانند سایر پایانه ها 
به سامانه تحت وب مدیریت درآمد پایانه ها و لینک ارتباطاتی با پایانه مركزی 
نصب  پارک سوار  تمام  در  نیز  تصویری  نظارت  دوربین های  و  شده  وصل 

می شود.
سیاست های  تغییر  به  اشاره  با  خبرنگاران،  با  گفت وگو  در  پوریافر  رضا   
شهرداری در ساماندهی پایانه های فعلی اظهار داشت: با توجه به مشكلاتی 
ایجادشده،  شمالی  و  جنوبی  پایانه  ساخت  برای  زمین  اختصاص  در  كه 

ساماندهی پایانه های موجود در دستور كار قرارگرفته است.
وی تغییر سیاست شهرداری برای ساماندهی پایانه های فعلی را اقدامی 
و  متمركز  پایانه های  ساماندهی  و  ایجاد  كرد:  تأكید  و  خواند  استراتژیک 
و  مسافران  ساماندهی  در  شهر  نیاز  تأمین  بر  علاوه  می تواند  غیرمتمركز 
دسترسی سریع شهروندان، نقش مهم و تأثیرگذاری ایفا كند. مدیرعامل 
سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم ساماندهی پارک سوار شمالی را 
موردتوجه قرارداد و تصریح كرد: پارک سوارها به عنوان یكی از زیرساخت های 
مهم حمل ونقلی در كنترل ورود خودروهای عمومی و شخصی در هسته 
مركزی شهر موردتوجه بوده و پارک سوار شمالی با توجه به محل استقرار آن، 
از اهمیت زیادی برخوردار است. وی هوشمند سازی پارک سوار شمالی را 
موردتوجه قرارداد و خاطرنشان كرد: پارک سوار شمالی نیز مانند سایر پایانه ها 
به سامانه تحت وب مدیریت درآمد پایانه ها متصل شده و تمام قراردادهای 
پارک سوار با تاریخ آغاز و پایان قرارداد در این سامانه ثبت می شود. پوریافر 
ادامه داد: همچنین لینک ارتباطاتی پارک سوار با پایانه مركزی به منظور ثبت 
اطلاعات سفر به صورت آنلاین اجرایی شده و دوربین های نظارت تصویری 

نیز در تمام پارک سوار مانند سایر پایانه ها نصب می شود.
 

مدیر منطقه هفت شهرداری قم هشدارداد:

اماکن تجاری و اقامتی ناایمن تهدیدی 
برای هسته مرکزی شهر 

مدیر منطقه هفت شهرداری قم وجود اماكن تجاری و اقامتی "ناایمن" و 
مخاطره آمیز را تهدیدی برای هسته مركزی شهر قم دانست.

مجید متین فر با اشاره به قرارگیری منطقه هفت شهرداری قم در هسته 
بافت  از منطقه هفت قم،  از 90 درصد  مركزی شهر اظهار داشت: بیش 
فرسوده است و مراكز تجاری و مهم شهر در این منطقه مستقر است كه با توجه 

به قدمت بناها، بحث های ایمنی بسیار مهم است.
وی با بیان اینكه در این منطقه 400 واحد اقامتی وجود داشته كه بسیاری از 
آن ها مجوز فعالیت ندارد، افزود: یكی از اهداف شهرداری با هماهنگی میراث 
فرهنگی، الزام رعایت نكات ایمنی در صدور مجوزهاست و باید واحدهای 
اقامتی، تائیدیه سازمان آتش نشانی را داشته باشند كه این اتفاق در حال 
اجراست و با تغییر در واحدها و با تأمین وسایل اطفای حریق ایمنی روند 

خوبی در ایمن سازی اماكن تجاری و اقامتی صورت گرفته است.
مدیر منطقه هفت شهرداری قم با تأكید بر اینكه بسیاری از این واحدها 
غیرمجاز فعال هستند تصریح كرد: شهرداری ها غیردولتی بوده و هزینه شهر 
توسط مردم تأمین می شود و از طریق مجوزهای ساختمانی این اهداف را 

دنبال می كنیم، البته میراث و اماكن نیز نظارت هایی را دارند.
وی اظهار داشت: در رابطه با واحدهای تجاری قدیم قم، با اهتمام دادستانی 
جلسات خوبی به صورت مشترک توسط دادستانی، اصناف و هیئت امنای 
پاساژها برگزار شد و شركت های خدمات رسان و بازدیدهای میدانی از این 

فضاها صورت می گیرد و نكاتی كه رعایت نشده تذكر داده می شود.
متین فر ادامه داد: بسیاری از سیم كشی های برق اماكن تجاری ایراداتی 
داشته كه احتمال بروز حادثه وجود دارد كه اصلاح این موارد با نظر كارشناسان 
و با نظارت ها در دستور اصلاح متولیان پاساژها قرار دارد كه امیدواریم وضعیت 

به گونه ای پیش رود كه شاهد حوادث در این اماكن تجاری با قدمت نباشیم.

مدیر منطقه هشت شهرداری قم مطرح کرد:

پردیسان منطقه ای با استانداردهای 
جهانی فضای سبز

مدیر منطقه هشت شهرداری قم گفت: امروز پردیسان با 28 بوستان شهری 
و 3 بوستان فرامنطقه ای و 99/25  مترمربع سرانه فضای سبز نزدیک ترین 

عدد به استاندارهای جهانی را به نام خود ثبت كرده است.
محمد رمضانی ،پردیسان را منطقه ای سبز خواند و اظهار داشت: امروز 
پردیسان با سرانه فضای سبزی بالغ بر 99/25 مترمربع به ازای هر شهروند، 

نزدیک ترین استاندارد را به سرانه فضای سبز در اروپا دارد.
وی منطقه هشت را با دارا بودن 3 بوستان فرامنطقه ای یكی از قطب های 
گردشگری زیست محیطی در قم دانست و افزود: امروز شهر قم به خصوص 
پردیسان ازنظر فضای سبز و تعداد بوستان شهری و فرامنطقه ای شرایط 
بوستان های  طراحی  قم  شهرداری  هشت  منطقه  مدیر  دارد.  مطلوبی 
پردیسان را تشریح كرد و گفت: بوستان های پردیسان بر اساس محله محوری 
طراحی شده و كاربری های لازم مانند مسجد، نانوایی، فروشگاه های بزرگ 
و میوه فروشی برای آن تعریف شده است. وی تعداد بوستان های پردیسان را 
28 بوستان شهری اعلام  و ابراز كرد: شاخص ترین بوستان های پردیسان در 
مناطق مسكن مهر طراحی شده و كیفیت زیست در این مناطق از استاندارد 
را در پردیسان  بالایی برخوردار است. رمضانی سرعت احداث بوستان ها 
قابل توجه خواند و خاطرنشان كرد: امروز ساخت بوستان و اجرای فضای سبز 
و محوطه سازی با حداكثر سرعت انجام شده و رضایت و بازخورد شهروندان 

بهترین عامل در ادامه خدمتگزاری برای پرسنل شهرداری است.
وی در پایان مدیریت و نگهداری فضای سبز بوستان ها را نیز قابل تقدیر 
دانست و تأكید كرد: توسعه و ساخت بوستان بخشی از فرایند افزایش سرانه 
فضای سبز بوده و باید از فعالیت شبانه روزی باغبانان و مشاركت مردم در حفظ 

و نگهداری آن نیز تقدیر و تشكر كنیم.
 

همزمان با دهه کرامت صورت گرفت:

اکران نمایشگاه عفاف و حجاب 
در ناوگان اتوبوسرانی قم

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم با تأكید و توجه به دغدغه های مقام 
معظم رهبری در جهت ارتقاء فرهنگ دینی جوانان قمی گفت: اكران سری 
نمایشگاهی به مناسبت میلاد باسعادت كریمه اهل بیت)س( حضرت فاطمه 

معصومه)س( و دهه كرامت در ناوگان اتوبوس رانی اجرا شد.
عباس ذاكریان ، با تأكید بر اهمیت توجه به مسائل فرهنگی در همه حوزه ها 
اظهار داشت: توجه به مسائل فرهنگی و ترویج شعائر دینی باید در صدر 
برنامه های همه ارگان ها قرار گیرد. وی یكی از دغدغه های معاونت حمل ونقل 
و ترافیک شهرداری قم را استفاده از فرصت های ممكن برای ارتقای فرهنگ 
دینی و فرهنگ شهروندی دانست و افزود: باید با نگاهی به روز، نسل جوان 
را به رعایت شعائر دینی دعوت كرده و هنر مهم ترین و بهترین ابزار برای 
رسیدن به این هدف است. معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم، ناوگان 
ارائه  برای  مناسب  بستری  مخاطبانش  فراوانی  به  توجه  با  را  اتوبوس رانی 
كارهای هنری عنوان و اذعان كرد: باید به اتوبوس ها به عنوان نمایشگاه هایی 
سیار بیشتر توجه كرده و  كاركرد آن ها را فراتر از تبلیغات كالا دید. وی از 
برگزاری نمایشگاهی با موضوع عفاف و حجاب در ناوگان اتوبوس رانی خبر 
داد و تصریح كرد: این نمایشگاه كه در راستای ترویج فرهنگ حجاب و عفاف 

طراحی شده، از فضای اتوبوس ها برای اكران آن استفاده می شود.

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری قم با بیان اینكه تعداد صندوق های 
اخذ رای استان با 10درصد افزایش به 729 صندوق افزایش یافته است، گفت: 846 
هزار واجد شرایط حضور درانتخابات دراین استان هستند كه حدود 20 هزار آنان 
رای اولی می باشند. بیژن سلیمانپور، روز دوشنبه درچهل و هشتمین جلسه شورای 
اطلاع رسانی استان در سالن كرامت استانداری قم، افزود: 22 هزار نفر در برگزاری 
این انتخابات دربخش های مختلف مشاركت دارند ضمن اینكه تمام تمهیدات لازم از 
جمله صندوق های الكترونیكی و دستی، تعرفه ها و اوراق به استان وارد و دپو و قرنطینه 
شده است. وی ادامه داد: استفاده از دستگاه های الكترونیكی اخذ رای بسیار آسان، 
امن و سریع است و با توجه به اینكه این صندوق ها دارای برق اضطراری هستند 
نگرانی در زمینه قطع برق در روز انتخابات وجود ندارد. وی تاكید كرد: تمام تلاش 
مجموعه استان، این است كه در روز انتخابات قطعی برق نداشته باشیم ولی با وجود 
اینكه این صندوق ها دارای باطری ذخیره هستند، بدترین شرایط نیز پیش بینی و 
امكان تبدیل انتخابات الكترونیكی به دستی نیز در نظر گرفته شده است. سلیمانپور 
گفت: صندوق های انتخابات ریاست جمهوری دارای درب آبی، صندوق های شورای 
شهر دارای درب قرمز، صندوق های انتخابات میان دوره ای خبرگان دارای درب سبز و 
صندوق های انتخابات میان دوره ای مجلس دارای درب قهوه ای است كه به جز میان 
دوره ای مجلس، 3 انتخابات در روز 28 مرداد در استان برگزار می شود. وی با اشاره 
به اسامی كاندیداهای انتخابات مجلس خبرگان در این استان تاكید كرد: آقایان سید 
محمد سعیدی و مهدی نكویی در حوزه انتخابی قم برای مجلس خبرگان رهبری به 

رقابت می پردازند.
مشارکت گسترده مردم درانتخابات ، دشمن را ناامید می کنند 

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری قم با اشاره به زمان قانونی تبلیغات 
انتخاباتی افزود: بر اساس قانون، تبلیغات انتخابات شوراهای اسلامی شهر و روستا تا 
ساعت 24 روز 26 خرداد و تبلیغات ریاست جمهوری و خبرگان تا ساعت 7 صبح روز 
پنجشنبه 27 خرداد است. وی با بیان اینكه واكسیناسیون عوامل انتخابات در استان 
مطرح بود ولی به تصمیم نهایی نرسید گفت: به دلیل اینكه ایمنی پس از تزریق 
مرحله دوم واكسن انجام می شود، عملا واكسیناسیون عوامل انتخابات امكان پذیر 
نشد. سلیمانپور گفت: بر اساس دستورالعمل وزیر كشور، همه عوامل حاضر در شعبه 

های اخذ رای، تست كرونا می دهند كه این موضوع در استان نیز پیگیری می شود.
در  مشاركت  اینكه  بیان  با  قم  استانداری  اجتماعی  و  امنیتی  سیاسی،  معاون 
انتخابات امری همگانی است گفت: همه تكلیف داریم كه در انتخابات شركت كنیم 
و دیگران را نیز ترغیب به حضور پرشور در انتخابات كنیم. وی با بیان اینكه حضور در 
انتخابات باید بر اساس غیرت دینی، آموزه های دینی و منویات امام راحل و رهبر باشد 
گفت: انتخابات تضمین امنیت ملی است. سلیمانپور ادامه داد: مشكلات كنونی 
ناشی از تحریم های اقتصادی و همچنین كم كاری برخی مدیران است و مردم با 
درک صحیح این شرایط، بار دیگر با مشاركت گسترده خود، دشمن را ناامید می كنند. 
معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری قم با بیان اینكه مردم با همه گلایه ها 

از وضعیت اقتصادی كنونی، بار دیگر با حضور گسترده خود در انتخابات پشتیبانی از 
انقلاب و دلدادگی به پیشرفت كشور را به رخ دنیا می كشانند، اظهار داشت: خواست 
دشمن، عدم مشاركت بالا در انتخابات است و مردم بار دیگر با حضور در این انتخابات 

این خواست دشمن را ناكام می گذارند.
ارائه دستاوردهای دولت، بیان دستاوردهای نظام است 

وی با بیان اینكه در معرفی دستاوردهای انقلاب با كم كاری های عمیقی مواجه 
هستیم، ادامه داد: دولت ها بدون نظام جمهوری اسلامی مشروعیت ندارد و ارائه 
دستاوردهای دولت، بیان دستاوردهای نظام است ولی با برخی بدفهمی ها، برای 
تخریب دولت، این دستاوردها را معرفی نكردند. سلیمانپور افزود: آینده كشور به 
طور قطع روشن است و به طور قطع این نظام به پشتوانه عنایت های حضرت ولی 

عصر)عج( از همه این مشكلات عبور می كند.
معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری قم ادامه داد: ستاد انتخابات استان، 
اقدام های بسیار خوبی در جهات برگزاری انتخاباتی شایسته و زیبنده نظام و ملت 
ایران در استان قم انجام شده و آمادگی كامل برای برگزاری انتخابات در استان وجود 
دارد. وی گفت: سرلوحه همه فعالیت های ستاد انتخابات در استان، توجه به مُر قانون 
و سلامت انتخابات و همچنین امانت داری و تامین امنیت فضای انتخابات است. وی 
تاكید كرد: تمام دستگاه های امنیتی و انتظامی استان وضعیت امنیتی استان را به 
طور دقیقی رصد می كنند و خوشبختانه هیچگونه تهدید امنیتی در سطح استان 
وجود ندارد و شرایط امنیتی استان به طور كامل مساعد است. سلیمانپور، با بیان 
اینكه انتخابات شوراهای اسلامی در شهر قم به صورت تمام الكترونیكی است، افزود: 
در 2 ماه گذشته بیش از 20 هزار نفر از عوامل اجرایی انتخابات در استان آموزش 

داده شده است.

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری قم:

هیچگونه تهدید امنیتی در سطح استان قم وجود ندارد

مدیرگروه آموزش و ارتقای سلامت مركز بهداشت قم با بیان این كه واكسن 
هراسی كنترل كرونا را با چالش مواجه كرده است، گفت: خوشبختانه تاكنون 
هیچ گونه عوارض شدیدی در افرادی كه واكسن كرونا را در این استان دریافت 

كرده اند، ثبت نشده است.
محمدتقی سلطانی، روز دوشنبه در چهل و هشتمین جلسه شورای اطلاع 
رسانی استان در سالن كرامت استانداری قم، با بیان اینكه بیش از 51 هزار 
دز واكسن در این استان تزریق شده است افزود: به دلیل فضای ضد واكسن 
ایجاد شده و انتشار شایعه های فراوان در این زمینه با عدم استقبال مردم قم از 

واكسن های كرونا مواجه هستیم.
وی گفت: با وجود فضای واكسن هراسی هیچ گونه عوارض جدی در استان 
به ثبت نرسیده است و تنها برخی عوارض ضعیف كه كاملا طبیعی است، 

مشاهده شده است.
مدیرگروه  آموزش و ارتقای سلامت مركز بهداشت قم، با تاكید بر اینكه 
متاسفانه مطالب كذب منتشر شده در فضای مجازی كار را برای كنترل این 
بیماری سخت كرده است گفت: این شایعه سازی ها موجب شده است كه 

استقبال از واكسیناسیون كرونا در این استان پایین باشد.
سلطانی با اشاره به عبور استان از پیک چهارم كرونا، اظهار داشت: پیک 
چهارمی كه پشت سر گذاشتیم اگر چه از نظر قدرت، دو برابر پیک های قبلی 
بود، ولی خوشبختانه موارد مرگ در این پیک نسبت به پیک های قبلی 50 

درصد كاهش داشته است.
مدیرگروه  آموزش و ارتقای سلامت مركز بهداشت قم، افزود: رعایت پروتكل 

های بهداشتی در كل كشور كاهش یافته است كه این موضوع در قم نیز 
مشاهده می شود و لازم است اهمیت رعایت این دستورالعمل ها همچنان 

برای مردم تبیین شود.
وی با بیان اینكه بیماران دارای شرایط خاص فارغ از سن به آنها واكسن تزریق 
می شود، گفت: بیماران هموفیلی، دیالیزی، تالاسمی ،ام اس، بیماران دارای 
پیوند اعضا و همچنین بیماران سرطانی كه از شیمی درمانی آنها 6 ماه گذشته 

باشد، فارغ از شرایط سنی به آنها واكسن تزریق می شود.
سلطانی با بیان اینكه همچنان آمار ابتلایان به كرونا در این استان روندی 
نزولی دارد گفت: تعداد بیماران مثبت شناسایی شده در استان طی هفته 
های اخیر كاهش یافته است ولی این روند كاهش با كندی همراه است كه می 

تواند وضعیت شكننده ای باشد.
وی با اشاره به پیگیری های انجام شده برای واكسیناسیون اهالی رسانه ای 
استان گفت: دو هفته پیش مكاتبه ای با وزارتخانه شده و 800 دز واكسن برای 

خبرنگاران استان درخواست شده است.
مدیرگروه  آموزش و ارتقای سلامت مركز بهداشت قم، گفت: بر اساس اعلام 
وزارت بهداشت، واكسیناسیون تنها بر اساس سند واكسیناسیون كرونا باید 

انجام شود و هر تصمیمی خارج از آن باید از طریق وزراتخانه اعمال شود.
سلطانی با بیان اینكه فاز دوم واكسیناسیون كرونا برای بیماران زمینه ای و 
افراد بالای 60 سال است گفت: در سند واكسیناسیون ملی ابلاغی وزارت 
از جمله  پر خطر  واكسیناسیون مشاغل  فاز دوم،  انجام  از  بهداشت، پس 

خبرنگاران در نظر گرفته شده است.

یک مسئول در مرکز بهداشت قم:

واکسن هراسی کنترل کرونا را با چالش مواجه کرده است

مدیركل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم با 
بیان اینكه تبیین دستاوردهای انقلاب موجب 
امیدواری مردم می شود، گفت: به دلیل تبیین 
نشدن این دستاوردها، جوانان ما از پیشرفت های 

كشور بی اطلاع هستند.
دوشنبه  روز  كاشانی،  حسینی  سیدموسی 
درچهل و هشتمین جلسه شورای اطلاع رسانی 
استان درسالن كرامت استانداری قم، با تاكید 
بر اینكه پیشرفت های انجام شده پس از انقلاب 
اسلامی قابل مقایسه با پیش از آن نیست، افزود: 
تمركز رسانه های بیگانه، سیاه نمایی و ناامیدی 
جوانان از آینده كشور است و رسانه های استان 
در خنثی سازی این توطئه دارای وظیفه مهمی 

قم  رسانه های  اینكه  بیان  با  وی  می باشند. 
درتحقق مشاركت حداكثری درانتخابات نقش 
كاهش  دنبال  به  دشمنان  گفت:  دارند،  موثر 
مشاركت هستند و این نشان از اهمیت انتخابات 
در كشور دارد و همه باید تلاش كنیم تا توطئه 

استكبار جهانی را بار دیگر ناكام بگذاریم.
وی با اشاره به اینكه كسانی كه نرفتن به پای 
به طور قطع دلسوز  ترویج می كنند  را  صندوق 
مردم نیستند، اظهار داشت: حضور در انتخابات و 
ثبت مشاركت حداكثری وظیفه ای همگانی است 
و رسانه ها در مشاركت حداكثری و شور بخشی به 

انتخابات نقش موثری دارند.
اصحاب  از  اظهارداشت:  كاشانی  حسینی 

خود  مضاعف  تلاش  با  می خواهیم  رسانه ها 
همچون گذشته، مانع از تحقق خواست دشمن 

كه همان مشاركت حداقلی است، شوند.
مدیركل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم در ادامه 
با اشاره به برگزاری جلسه هم اندیشی با رسانه ها 
ابهامات  و  سئوالات  گفت:  انتخابات  پیرامون 
شفاف  صورت  به  جلسه  این  در  رسانه  اهالی 

مطرح و به آنها پاسخ داده شد.
اقناع سازی و انجام تبلیغات محیطی و رسانه ای 
برای انجام واكسیناسیون عمومی، فرهنگ سازی 
مصرف آب و برق در استان، فعالیت رسانه های 
استان در افزایش مشاركت عمومی در انتخابات 

از جمله مباحث مطرح شده در این جلسه بود.

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم :

تبیین دستاوردهای انقلاب موجب امیدواری مردم می شود 


